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Summarized Detainee Swor n Statement

TheTribunal President readtheHearing I nstructionstothe Detaineeand asked if he
under stood the process.

Detainee. Should | spesk?
Tribuna President: Asfar asif you understand the process that we just described to you.

Detainee: It's not fair for me if you mask some of the secret information. How can |
defend mysef?

Tribund President: The Tribund is an impartia pand that looks at two things. The things
we take into account are the information that the recorder provides us; the second thing
that we look at isthe ora statement that you will provide today, we hope. We have to
weigh both things.

Detainee: | don't know what | should say. It is unfair that the government is going to he

talking about me and | don't have an attorney, acivil attorney, and that attorney can come
up with evidence that proves my innocence. As al people who commit crimes, they have
an attorney defending them. If that's the only thing we have to do, what else can | say?

Tribunal President: | just want to remind you that this is an administrative process only,
No punishment will be derived from the things that we do here today.

Detainee: You are right, but the thing that is the worse punishment is when you have
determined that | am guilty when | am not | fed that anybody that comes before any
Tribuna is going to be classfied as an Enemy Combatant. 1'm not putting you down
because | don't know you and you don't know me. | repect the Tribunal but the way it's
formed is unjust.

Tribunal President: We will note your concerns for the record. | would liketo tell you
though that we do look at each case on its own merits. So basically, at least what
information | have given you; do you understand the process up to this point?

Detainee: Yes.
Tribuna President: And | will again note your concerns.

Trandator: Excuse me, may | ask him if he speaks English? If he wants to say something
in English, because | just heard him say something in English.

Tribuna Presdent: He did respond in English. Yes, you certainly can ask him.

Trandator: Hejust said that he only knows a few words.
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Tribunal President: | was going to say that you don't have to use the trandator if you don't
want to. Feel freeto engage us directly.

Detainee: | redlly wish | knew how to speak the English, thisway | would have explained
it much better and | will know them and they will know me.

ThePersonal Representative presented the Detainee Election Form (Exhibit D-A) tothe
Tribunal

Tribunal President: Recorder, please provide the Tribuna with the unclassfied evidence.
Detainee: What is this D-A?

Tribunal President: It's an exhibit that your Personal Representative prepares based on
your initid interview that you had with him. We'll talk about it here in just aminute.

TheRecorder presented the Unclassified Summary of Evidence (Exhibit R-1) tothe
Tribunal.

TheRecorder presented ExhibitsR~2 andR-3 into evidenceand gavea brief description
of the contentsof the Unclassified Summary of Evidence (Exhibit R-I).

TheRecorder confirmed that hehad nofurther unclassified evidenceor witnessesand
requested a closed Tribunal session to present classified evidence.

TheTribunal President openedthe Tribunal to the Detaineeto make hisstatement
noting that he, per the Detainee Election Form, wouldread atranslated copy of the

summary of evidence addressing each point and that the Personal Representativewill
submit awritten statement on hisbehalf

TheTribunal President asked if the Detaineewould liketo makehisoral statement
under oath.

Detainee: | am so confident of myself that | have no problems with taking the oath.
TheRecorder administered theMuslim oath tothe Detainee,

Detainee: | hope that my oath will have some weight with this Tribunal.

Tribuna President: You may begin.

3.a.1. TheDetaineeisamember of al Qaida.

Detainee: Thisisnottrue. Itisimpossible. | am surprised that they sad that | am.
Everybody who is herein the prison, are aware of the fact that | am not a Qaida
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3.a.2. The Detainee assisted member s of the Egyptian | slamic Jihad throughfaci Utation of
movement out of Yemen and by obtaining them passports.

Detainee: That isnot true. | did not help anybody and whoever is saying that | did, let
them present their evidence. If | know that somebody presented any evidence, then
somebody can tell me what that evidenceis so that | can respond to it. If thereisany
evidence at all.

3.a. 3. TheEgyptian Islamic Jihad isaterrorist organization associated with al Qaida.
Detainee: How does that concern me?
3.a.4. The Detainee assisted member sof the Al-Gama'a al-islamiyya.

Detainee: That's not true. Again, whoever has any evidence to prove, let them present it.
If somebody submitted any evidence, 1'd like to take alook at it to find out if that evidence
istrue.

3.a.5. TheAl-Gama'aal-islamiyyaisa designated foreignterrorist organization
associatedwith al Qaida.

Detainee: What businessisit of mine? If that was part of the investigation or does it make
it (my business)?

3.a.6. The Detainee provided fal se passportsto associates ofUsama Bin Laden.

Detainee: | don't know anybody that have followed Usama Bin Laden or anybody else. |
did not help anybody with fase passport or red passport. Whoever said that | did, let them
present the evidence. These are al words and reports from the Embassy (inaudible). You
are atorneys and you know the law and it appliesto al evidence that you bring against me.

3.a. 7. The Detaineeisassociated witha convicted terrorist and visited kirnin prison.

Detainee: Thisjust in generd, | don't know anybody in prison. That is not true and |
don't what you mean by it All of these that are not true and all the evidence against me, |
don't know why they have these alegations against me and for whose benefits.

3. a. 8. The Detainee has had meetingswith representatives of al Haramayn,

Detainee: | don't know this organization and | don't know anyone inthat organization,
absolutely nobody.

3.aP. The Detainee arranged therelease of imprisoned al Qaida members.
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Detainee: 1 don't know anyone who isamember of a Qaidaand | am not a government to
have the authority to release anybody from prison. How do | know it would be
(inaudible)? That is not true.

3.b. The Detainee supported military operationsagainst the United Statesand itscoalition
partners.

Detainee: Thisisalarge dlegation. | don't know how to start with this accusation. Al
events are obvious to you and whoever committed these crimes isknown and they are in
prison. If there was anybody of them, who spoke against me &t that point in time, you
should accuse him. Other than that, you have no right to accuse me. All that has been said
about me is untrue, you can go back to al of them and say untrue, untrue, untrue. The
cuffs are on my hands and 1 don't have freedom to move my hands (Detainee dropped his
paperwork). That's what you are saying that | should have cuffs on, so | guess Pm going
to have to stay with the cuffs on.

3.b. 1. The Detainee's brother wasextremely closeto those who conducted theterrorist
attackontheU.S.S Cole.

Detainee: 1 repeat again. If there is any live conscience, that alegation is proof that all
these dlegations against me, |1 don't know how you obtained them or who gave them to
you (inaudible). | hope that you can take that into consideration. | want to tell you
something that 1'd like you to understand. Supposing that my brother was and that's not
true. 1fhehadany connection to these people, how does that concern me? Number two
and must important. If my brother knew these when he was a young person, he went to
fight in Bosnia; without any of my family's approva when he was a very young man.
Maybe he knew these guys in Bosnia. Tlien he came back to Y emen and stayed there for a
while. Thenwent back to Bosniato live there. That again was without our approva as
well. We don't what happened until he got arrested and was jailed. He was in Six years.
Hewas in prison from 1997 up until thetime | got jailed in the year 2002, my brother was
il injail. The meaning of that isthat al connections between him and al the people was
broken. How can he have any knowledge of dl these acts, and the attacks took place in
20017 Don*t you see that this alegation is unjust against me? You can measure this off
the dlegations aswell, if you want to find out the truth. Unless the Tribunal was formed
just to give adecision on keeping us here, | request that you look this evidence and my
statement because you are looking for thetruth. The future will determine.

3. b. 2. The Detainee possessed detail ed knowledge of a planned terrorist attackonaU.S.
embassy.

Detainee: | don't know what is meant by that. Again, | don't know what is meant by that.
Especidly until thetime | got imprisoned, | didn't know there was any attack on the U.S.
Embassy. Thisalegation isinmy favor and not against me.

3. b. 3. The Detainee possessed detailed knowledge of aterrorist attack against awestern
oil company.
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Detainee: Again, | say | don't know what they mean by that Whoever made that
accusation how did they know that? If they heard that from me, again it is consdered as
evidence in my favor. When | know information like that, | would contact the police or the
Security in Yemen o that the Y emeni government can take all necessary precautions. That
should be considered as evidence for me and not against me. Will you allow me to speak
more?

Tribunal President: Yes.

Detainee: Having read the definition of an Enemy Combatant in the letter that | received a
few months ago, is anybody that helped a Qaida or is a supporter. | am a businessman. |
have no connection to a Qaida or any terrorist organization, | have never joined in any
task or operations and | was never an enemy to the United States or other countries. | did
not fight America or anybody else. | will not be considered as an enemy to anybody. |
will not fight anybody. | hate fighting from the bottom of my heart. Thisis not because
I'm heretoday; thisisatact. My religion, which | respect, asyou well know isthe
Mudim religion, they forbid such athing. My country is against terrorist and terrorism.
Asl| told you earlier, | hate terrorists and terrorism and | give you evidence that terrorismis
againgt my persond beliefs as | am abusinessman in Y emen. Eighty percent of my trade
depends, as I'm an exclusive dedler for international companies. They come to Yemento
conduct business there. | help these companies to get al kinds of contracts and get
businessin Yemen. | receive some kind of commission from them. Which company do
you think is going to come to Yemen if there was terrorist and terrorism in Yemen? Al
these international companies need stability so they can come there and conduct their
business. Any of these terrorist or terrorist activities is against my trade. How can | be
supporting terrorist or terrorism? | hope you consider that in your decision. | repedt, al of
these attacks that shook the world, isbad. Whoever committed these crimes is known and
they are here. Isthere anyone of them, who accuses me that | had anything to do with all
these events? At that point in time you people can go ahead and accuse him. Other than
that, nobody has aright to accuse me of anything. Just because of the fact that | am a
prisoner, (inaudible). And you know that the CIA depends on alot of information and
some of it isincorrect These people make mistakes and they depend on other agents and
pay them so much money and only suffer because of it. They bring some information to
the CIA, and it isusudly isincorrect so they can take as much money aspossible. So
myself and other people like me, we are the victims and the CIA could aso beavictim
because they concentrate their effort on people that don't have anything to do with the
events. These people, once they give the information to the CIA sometimes they give the
wrong information and they know that they are feeding them. | hope you consider all this
information. | want to let you know that | am a father. Even though | am not important in
the American peopl€'s eyes because | am a prisoner, | am very important to mysdf. My
kids and my wife think that | am important as do my mother and family. | hope that you
congder that. 1've aready spent 28 months. | am in prison without any reason for being
there. Don't be contused and midlead by al these alegations. | swear that the truth is
totally different | have nothing to do with terrorist or terrorism. | have nothing to do with
al the attacks, as | told you before. | want to let you know that | lost alot of money in my
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trade. | lost my place in the congress because of prison here. Don't you think that the time
| have spent over here and the amount of money that | havelost and | lost the congress,
don't that is ahigh price to pay? Don't youthink that isahigh priceto pay? Don't you
think that is a high price to pay? | gpologize for taking too much of your time. | hope that
you will be the people that will put an end to this situation so | can go back to my family.
So | canlivemy life asanorma person. Don't be the cause for my continued
imprisonment and give the CIA reason to keep me here. | hope so. Thank you.

Tribund President: Does that conclude you statement?

Detainee: Yes.

Tribunal President: 1'd like to at this point indicate that the only that we have seen about
you to this point, isthe Unclassified Summary. Would you be willing to answer some
questions that we may have for you?

Detainee: If you ask questions that | know the answer to, | will answer.

Tribunal President: Thank you. Personal Representative, do you have any questions for
the Detainee?

Persona Representative: Yes maam | do. | would just like to remind you that you hed
made a statement earlier when discussing with me, that you were a fecilitator for the
Y emeni Government?

Detainee: My Personad Representative is supposed to be with me. Not against me. Now
heistaking like he is an interrogator. How can he be an attorney? | said dl of these
allegations were fabricated and | told you | had nothing to do with them. It's up to the
Recorder or Reporter to respond or provide the proof. I'm afraid to say anything that you
might use against me. Asyou know, thereis no attorney here today and | don't know
anything about the law. | don't know which of these statements are going to be used for
me or against me. Whoever is representing the government needs to provide evidence.

Tribuna President: The Persond Representative is here smply just to help you and | don't
know how it worked out in the trandation, but the statement he made was not a negative
one.

Detainee: | cannot say anything that can be used against me. | am even afraid to say what
my nameis.

Persond Representative: | was just trying to help him cover dl the aspects of the r nse
that he proxﬁ%led inhis defensr—:‘.J Ve P =

Detainee: All of my statements were accurate. Whatever you wanted to know |'ve dready
talked to you about. Nobody can mistreat me or get me counting or do you want meto, I'll
count for everyone. 'Y ou can condemn on something that | did against the United States or
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anything or any mistakes | committed. But if you wanted to look a me from time of
World War | and World War |1, that is unreasonable. Any unclassified information that
you have; you need to come up with the answer. Once you give me the unclassified
accusation or dlegations | will respond to it

Tribund President: Isthat all you have Persona Representative?

Persona Representative: | guess based on his response, I'm questioning rather or not he
would want me to submit anything in writing or just stick with his oral statement.

Detainee: 1'm not going to keep repeating mysdf. What | just told you isjust re-hashing
the situation. Anything else | say, | am afraid isgoing to be used against me. | hope that
you can forgive me.

Tribund President: Do | take that to mean that you don't wish to answer anymore
questions?

Detainee: Are you looking for the truth or you going to be interrogators?

Tribunal President: Likel said, thisis the only information we have on you and
occasondly we do have questionsto clarify some things.

Detainee: The are alegationsthat | am accused of. There should be some material
evidence. Not just words. Anything that was fabricated (inaudible). If you are aware of
the laws, you know what I'm talking about when | say materia facts. Give me dl the
evidence then | will answer these questions. Other than that, anything | say might me used
against me.

Tribuna President: Do you have any other evidence you would like to present to this
Tribuna?

Detainee: Y ou give me the evidence againgt dl these alegations and then | will answer
questions.

Tribuna President: We have shown you al the unclassified evidence that we can show
you.

Detainee: These are only accusations and | have aready told you that there isno truth in
them. Whoever is saying that these are accurate, then come up with the proof. If thereis
no evidence then it's considered implied. Y ou know the law

Tribuna President: Okay. At this point your Persona Representative would submit your
written statement to us, or would you prefer that he does not do that?

Detainee: | don't want him to give you the document. 1 wanted to spesk to you mysdf. |
don't think that the information that the Persond Representative wrote down is accurate. |
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will talk you directly if you like. If there is anything that you don't understand, everything
is al recorded and you can go back to it.

Tribund President: Okay. Thank you,

TheTribunal President confirmed that the Personal Representativehad nofurther
evidenceto present and that the Detainee had no previously approved witnessesto
present tothe Tribunal and closed the open session,

TheTribunal President explained theremainder of the Tribunal processtotheDetainee
and adjournedtheopen session.

AUTHENTICATION

| certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Colond, U.S. Army
Tribunal President
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Summarized Unsworn Detainee Statement

The Tribunal President wasexplaining the hearing instructionsto the Detainee. The
Recorder read the summary of unclassified evidence and the Detainee had a question.

Detainee: Whet kind of evidence?

Tribuna Presdent: In reference to the unclassfied summary.
Detainee Yes.

Tribunal Presdent: That is the unclassified evidence.
Detainee: | do not agree with al of them (the alegations).

Tribuna President: Y ou will have an opportunity to make your statement here shortly.
Thank you.

TheTribunal President asked the Detaineeif he (the Detainee) would liketo makea
statement under oath.

Detainee: | would agree to provide an oath under my religious oath.
Tribuna Presdent: We do have aMudim oath prepared.
Detainee: We are taking oath with the Koran.

Tribund President: Recorder, could you read the Mudim oath and see if it is acceptable
to the Detainee.

The Recorder readsthe Muslimoath.

Tribuna President: If that is acceptable, he can take the oath that was just read, or he can
give us hisown oath, or he can decide not to take an oath.

Detainee: | will take an oath of my rdigion. It will be verbdly by mysdif.
Tribund President: You may do so now.

Detainee: 1 will tell thetruth. 1 will not lie. | will swear with my God that everything is
thetruth.

Tribund Presdent: Very well. We will accept that astaking an oath. Thank you.

SUmmarized Swvorn Detainee Satement
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TheTribunal President instructed the Detaineethat he (the Detainee) could makean
oral statement and could present any evidence with the assi stance of hisPersonal
Representative.

The Personal Representative addressed issuesin the Unclassified Summary of
Evidence (Exhibit R-I), aswasdiscussed whileassi sting the Detaineein preparation
for the Tribunal

3(a)(1) The Detainee departed Chinain May 2001 and traveled to Tora Bora,
Afghanigan via Pakigan.

That istrue.

3(a)(2) The Detainee receved training on the Kalashnikov AK-47 assault
rifleand other light weapons at a Uighur training camp in ToraBora,
Afghanigan.

| just trained on two different kinds of wegpons.

3(a)(3) Thetraining camp was provided to the Uighurs by the Taliban.

| don't know who provided the training camp.

3(a)(4) The Eagt Turkigan Idamic Movement (ETIM) operated facilitiesin
the Tora Bora region of Afghanistan in which Uighur expatriates underwent
gnall armstraining. These campswerefunded by Bin Laden and the
Taliban.

| believe that the Uighur people were trying to get back their country from Ching,
and | don't believe Osamabin Laden or the Tdiban were financidly providing for
the camp.

3(a)(5) The Detaineelived at the Uighur training camp from early June
through mid-October 2001 until the United States bombing campaign that
destroyed the camp.

That istrue.

3(b)(1) The Detainee sated that the Uighur training camp was destroyed
during thefirg night of the United States bombing campaign.

| do not know if it'sthefirg night that the US bombing started. | don't know if
they bombed some other place and then came to the place where we stayed. But
we did leave the camp when we heard the US bombing.
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* 3(b)(2) The Detainee fled along with others farther into the mountains of
Tora Borawith theinitiation of the United States bombing campaign.

Yes, dl the Turkistani people fled together (NOTE: The Uighurs often refer to
themsalves as "Turkistani").

» 3(b)(3) The Detainee was captured in Pakistan fleeing Afghanistan with other
Uighur and Arab personnd in 2001.

That istrue.
Tribuna President: Isthere anything ese that you would liketo add?
Detaines Yes.
Tribuna Presdent: Please, go ahead.
Detainee: They are saying that we are againg the United States. Isthat right?
Tribuna President: Yes

Detainee: That is not true because from the time of our great grandparents centuries ago,
we have never been againg the United States and we do not want to be againgt the United
States. We will not sand againgt the United States because we don't have anything to do
with the United States. Also, | can represent for 25 million Uighur people by saying that
we will not do anything againgt the United States. We are willing to be united with the
United States. | think that the United States understands the Uighur people much better
than other people.

The reason we went into Pakistan was because in Chinathere istorture and too much
pressure on the Uighur people. Lately they have laid off the Uighur people from their
jobs. Recently, they laid off alot of Uighur people and filled al the jobs with immigrant
Chine.

The Uighurs have families and need support to eat and if we don't do something, then
how are we going to live? If they (fdlow Uighurs) wanted to go and farm they would
have to pay alot of taxes. If they can't pay the taxes, they would take away their

property.

So many people are without an education because they (gpparently the Chinese) are
asking too much money for an education. Now, there are a great number of young people
on the streets with no education. The Uighur people only have the privilege of having
two children. If afemae gets pregnant with athird child, the government will forcibly
take thekid through abortion.
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Lots of Uighur people are so poor that we can't afford to est meat weeksto monthsat a
time. Turkistan has alot of natura resources and they (the Chinese) don't use one or two
percent of it for Turkistan. They take the mgority of the resources day and night to the
mainland in China. If they torture us everyday and pressure us too much, then what are
we going to do? How are we going to live? Inthe future, what will our next generation
do? How will they survive? That iswhy | left my country to try to get something, get
back and liberate my people and get our country independence. If you to go to
Kazakhstan, they will not |et us get property, training or anything. They will not let usin;
as soon as they know we are in Kyrgyzstan and Kazakhgtan, they will turn us back to the
Chinee. That isthe reason we went to Afghanistan.

I can't think of any more evidence but that isdl | wanted to say.

Tribuna President: We may have some questions, but does this conclude your
Satement?

Detainee: Thet is the reason that we went to Afghanistan. We didn't associate with the
Tdliban or other people.

Tribund President: Do you mind if we ask some questions, as long as you are finished
with your statement.

Detainee: OK. Yes, you may ask.

Tribunal Members® Quegtions to Detainee

Q: Thank you for coming to tak to us today and for educating us on the plight of the
Uighur people. We haven't seen anything about you prior to the start of this
Tribuna. But we have agenerd familiarity with your Stuation because some of
your other Uighur brothers have come before usin Tribunas. Before you left
your home country to got to Afghanistan, how did you support yourself?

| did some kind of business.

What kind of businessisthat?

Fruit business.

Were you able to support yoursalf and your family with afruit business?

2 Q 2 QO »

It was barely enough because so many other people were doing the same business.
It was not much profit.

Q: It says here that you went from your home country to Pakistan and Afghanistan.
Did you go to any other countries aong the way?
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A No.

Q: Have you ever traveled to Kyrgyzstan?

A: No.

Q In the recent past, the American consulate was atacked there and | was
wondering if you knew anything about that?
No, I don't know anything about it. How could | have knowledge about it?
It was before you came to the camp.
| don't know.

A
Q
A
Q Have you ever had any association with Uzbek Mudims?
A No.

Q

: There is a group that we have heard of cdled the Idamic Movement of
Uzbekistan. | was wondering if you knew anything about that group?

A: No.

Q: When you traveled to Afghanistan, did you go by yoursdf or with a group of
other Uighur people?

A:  Wewerefour people that traveled together.

Q: There is a group of you here a the camp. Are the other three people who were
with you also here at the camp?

A No.

Q: Wha hgppened to the other people?

A:  When the bombing campaign started we split up.
Q

. So the other three people that you traveled with after the bombing, you never saw
them again?

A: No.

Q: When you were in Afghanisan and you were in the Uighur camp, did you go to
any other places besides the Uighur camp?
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A: No, | just stayed there until the bombing started.

Q: Did the Tdiban people ever gpproach you and ask you to fight with them against
their enemies?

A: No. In four months we built a house a the camp and we didn't see any other
peoplethere.

Q: Was it only Uighur people you saw everyday when you were there?
A: Yes.

Q: Earlier when we were talking about the wegpons a the camp, you said that you
only trained on two different kinds of weapons. Which kinds were those?

A: Kadashnikov and apistal.

Q: During your training did your ingructors or your camp leaders ever talk to you
about fighting Americans?

A: No.

Q: There is an important gentleman in the Uighur community by the name of Hassan
Maksum; do you know who thismanis?

Yes. | saw that person.

Whoishe, please?

HeisaTurkistani person.

Is he the leader of your Uighur group?

Yes.

Would he give the Uighurs in the camp guidance and ingtruction on what to do?

> Q0 2 Q0 2 QO =

Maybe he would do that and there was another person and he was the leader of

the camp guiding dl the people. | saw this person twice a the camp. | forgot the
leader name.

Q. Wouldthat be Mr. Abdul Hag?
A: Yes.
Q: We heard his name from the other Uighur people.
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| told thet to the interrogators.

Q. Thereisaconcern that Mr. Hassan Maksum may have relationshipswith d Qada
people. Do you know any thing about this?

A: I don'tthink so. Thepeoplein Turkistan will not associate with d Qaida

Q' Wenoticed that during these Tribunds that some Detainees come to usin
different colors. We have orange, beige and white. You are in beige. What isthe
sgnificance of you being in beige?

A:  That meansleve one.

Q: Is that for good behavior or for some other reason?

A: Yes, | beieve so. If you do not have good behavior they will not put you in leve
one.

Q. Weknow you don't want to be here, but, given that, how have you been tregted at
the camp sinceyou have been here?

A: What, do you mean by soldiers?

Q: Yes.

A:  OK. Good.

Q: Beddes the Chinese people, do the Uighurs have any other people they consder
their enemy?

A: No.

Q: If you were to be released, where woutd you want to go and what would you want
to do?

A: Not China. If the US government sends me to another country, I'll go.
Q' Veygood. Thank you very much. | don't have anything else.

Tribunal Members® Questions to Detainee

Q. After the bombing in the mountains when you fled that first night, who was
bringing you food for the next couple of days?

A: There were two guys and they brought us food.
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Q. They werethe people that normaly brought food to the camp?
A: Yes.

Q. Waerethey were non-Uighurs?

A:  They wereUighurstoo.

Q:

They were dso Uighurs. So, they went to town and brought food back to you
before the bombing and then after the bombing?

A: They brought food before the bombing.
Q: And then &fter the bombing?

A: A guy by the name of Hamat brought us food. | don't know where he got the
food. | remember he brought us food after the bombing.

Q: Hama was part of the Uighur group and part of the eighteen Uighurs that fled?
A: Yes.

Q: At least one or two Uighurs were going back and forth to town for food before the
bombing and after the bombing?

Before the bombing they go into the city get food and bring it to the camp.
And then after the bombing?

Jcan't redly remember now. | forgot. Hamat brought us food.
Y ou had food with you when you went through the mountains?

| can't redlly remember right now.

Q » QO » O X

- Through dl of the interrogations snce you've been captured, is there anything
that you have said that you would like to change or anything that you would like
to explain that you have said in the past to help us better understand your story?

A: | dready told everything correctly during dl the interrogations.

Q. Sowhatever | read during the classfied portion is pretty much the way you said

it?
A: Yes.
IS\# 30
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Q: How much time did you spend in the mountains before you made it to Pakistan?

A: | forgot and again, | told them during the interrogations. 1've been here three
years and can't remember everything at that time.

Q: Was it a matter of week or months, like one month, two months?

A: | dready told them in the past and if | now say something wrong then it will cost
meand | don't want to give you any wrong information.

Q. Didyou stay in one place or did you move around on your way to Pakisan? Did
you find one place to ay or were you congtantly moving?

A:  Yes | was moving around from one place to another place.
Q:  Did you have enough food with you that you didn't have to find food anywhere?
A: Hama got some food for us and | redly don't remember the rest of it.

Q: And there was no one other than Hama who gave you food while you were in the
mountains?

A: | forgot ad if you look in my file, then you will see.

Tribunal President's Questions to Detainee

Q. Jugttoremind you, we haven't seen your file. We only know what these two
pieces of papers have told us about you. Pardon us if we ask you questions that
you've answered repeatedly since you've been here. But Since we've come here
with an open mind, your answerswill help us develop a picture about your
stuation. 1'd liketo go back to the time when you were in your home country
before you traveled to Afghanistan in 2001. Did you ever receive military
training inyour life prior to 2001 in Afghanistan?

A: No.

Q. Haveyou ever traveled outsde your home country prior to traveling to
Afghanigtan in 2001?

A: No.

Q. Whenyoutraveled to Afghanigan in 2001, how many people traveled with you or
didyou travel done?

A: In Kazakhgtan, two more people joined us and we were four total.

I SN#320
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Did you travel into Pakistan firgt and then into Afghanistan?

A Yes.

While you were traveling, did you ever encounter any Arabsin Pakigtan?

No.

Q
Q
A
Q During your time at the Uighur camp in Afghanigtan, did you ever see any Arabs?
A

X No.

Q: After the bombing of the training camp and during the time you were fleeing
through the mountains toward Pakistan, did you encounter any Arabs?

A:  Wewere staying in the mountainsde and the Arab people traveled to Pakistan
and we followed them.

Q: Could you have possibly gotten some support on your travels through the
mountains from these Arab travelers?

A:  Wefadlowed them while they traveled to Pakistan. There was one Afghan and he
was leading those people to Pakistan.

Q: How did you know they were going to Pakistan?
A: We asked them, they said Pekistan, and we followed.

Q: When we had an opportunity to hear the stories of some of your Uighur brothers,
they told us about difficult times fleeing through the mountains hiding out in
caves and even encountering aggressve monkeys. | underdand it's been along
time since you've experienced that, but does that sound familiar to you aswell?

A: It's been along time and | can't remember most of it

Q: How about the time of your capture by the Pakistan authorities? Can you tell us
about that? It says here that you were captured with Arab personnel as well.

A: Yes

Q: Can you tell us more about that? How many were there and was it Pakistani
police, Pakistani military (who captured you)?

1S\# 320
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A: We crossed into Pakistan and there were tribal people there and they took us to

Q

Q

> QO = O

> Q » O =2

their houses and they killed a shegp and cooked the meat and we ate. At night,
they told us that we were going to travel now. We said OK and they took usto
onemosgue. On our way to the mosque, they provided usteaand bread. We sat
down and hed teaand three people waked into the mosque, looked around at the
people and waked out. They repested thisthree or four times. Then they came
into to the mosque and said we need to go in groups often. They took us to the
truck and took us directly to the Pakistani prison.

Were there Arabs in this group when you were captured?
Yes.
How did that come to be?

| told you earlier, when we traveled we followed them and we were captured
together.

There were eighteen Uighurs and how many Arabs?

- | don't know the exact number maybe, 60 or 70 people.
Q:

Since you've been here a Guantanamo Bay, has the Chinese delegation visited
you?

Yes.

How did they treat you?

They did not treat me good.

Did they offer you a safe return to China?

(They said) when you go home you have family and we don't think you will be in
prison that long. The mogt isthree or four years and then you can live with your
family. If they arelying, | will go back to jail for more years.

Have you ever been in touch with your family since you have been here?

No.

ISN# 320
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Tribuna President: | want to thank you for your testimony today. As we make our
determination whether or not you have been properly dassfied as an enemy combetant,
is there anything else that you fed is important and that you want us to know?

Detainee: | have nothing to say. | want to tell you one thing. Because | didn't answer all
your questions, | didn't tell exactly the truth or because | forgot and didn't want it to
count against me and ask you to forgive me for not knowing the answer.

AUTHENTICATION

| cartify the materia contained in this transcript is atrue and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Colond, U.S. Maine Corps
Tribund President
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Summarized Detainee Satement

| don't have nothing. | didn't fight. | was behind the front line, the line of fighting. |
was 20 days behind the fighting line. 1 did not enter the line of fight. | don't have
nothing.

Ansversin responseto questions by the Personal Representative:

For immigration purposes, | was in Afghanistan because | was Mudim. | went thereto
Sudy for d Jhad. | was in Bagrara Camp. | don't know Maik Camp. | bought a
Kaishnakov. The Pakistan people give me aplaceto say for sudying. There were 4 or
5 of us and they give us the Kdishnakov to us from the Tdiban. Taliban sold methe
Kdishnakov. We bought it from them. There were no Americans ontheline. | didn't
fight the Northern Alliance. | would never fight. | would not kill Americans or the
Northern Alliance if I'm releassed.

Answersin responseto questions by the Recor der:

| was living in London before going to Afghanigan. | paid for my trip mysdf. |1 wasin
the camp of Bagram when | got the Kaishnakov. | was with 5 Arab people. | was 20
days or amonth behind thefront line. 1 wasn't on my way to thefront line. | hed the
Kaishnakov with me.

Answersin responseto questions by the Tribunal Members

| was working in a factory in England. The Christian Company. | don't know why the
Kaishnakov was provided to me, but | went to sudy. When | was there with the 4 guys
the Tdiban came. They were sdlling the Kaishnakov. | bought a Kdishnakov when the
other guys with me bought one, | fdt alittle threatened. It wasn't like athrest, but | was
scared if | didn't take it from the Tdiban. When | had the Kdishnakov, a Pakistani
showed me how to useit.

AUTHENTICATION

| cartify the materiad contained in this transcript is atrue and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Col , USAF
Tribuna Presdent
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Summarized Unsworn Detainee Statement

Recorder read unclassfied summary. Detainee made the following commentsin
responseto the following bullets.

3b3. Detaineewas on the secondary line near Kabul, Afghanistan when the 11 September
2001 attacksoccurred,

Detainee: Not true. | wasin the North during the events.

Tribuna President: We will give the Detainee an opportunity later on to eaborate and
counter these dlegations.

Recorder finishes reading uncdassfied summary. Recorder has no witnesses or
further evidenceto present, but requests a closed, dassfied sesson at a later time
for presentation of classfied evidence.

Tribund President: At thistime, Mesh Arsad Al Rashid, you may now present any
evidence or information to thistribunal. Y ou have the assistance of your Persond
Representative in doing s0. Do you want to present information to this tribuna ?

Detainee: Yes. Fird of all, in the name of Allah, most gracious, most compassionate,
prayers and peace be upon our prophet Mohammed, First of al when | went to
Afghanigan, the firg objective wasto help Mudims.

Tribuna President: If | could stop you just a minute, excuse me. Wasthat to be
congdered as taking an oath?

Detainee No, with Mudims of Idam, it is cusomary to Sart anything you are about to
sy with "In the name of God, most compassionate, most merciful.”

Tribund Presdent: Very well. Would you like to take a Mudim Oath when you make
your statement or answer questions?

Detainee: No | will not swear. It isnot right to put God as something to swear upon.

Tribund President: Very well, that will be fine. We will be happy to accept his
gatements.

Detainee: The firs objectivewasto hdp Mudims and not for any other reason. My
presence in Afghanistan was before any problem happenedin America. Whenthe
Recorder gated earlier that | wasin Kabul, thisisnot true. | was in Kabul before the
events, along time before. But during the events, | wasin the North. So that isan

IS\ 074
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incorrect accusation. Y ou said they were causing trouble or an uprising at prison? What
uprising, we didn't do any uprising. We had given up our weapons, so how could we be
part of an uprising? They were the ones that had al the weapons. We tried to defend
ourselves but we couldn't because they had the weapons.

Tribunal President: Who isthey?
Detainee: [General] Dostum's prisoners.

Tribunal President: When you said they had the weapons, whom are you referring to as
they?

Detainee: Dostum's Army. The Personal Representative has everything else.

Personal Representative reads Detainee statement in regards to the Unclassified

Summary.
3a. The Detainee is a member of the Taliban.

Personal Representative: Yes, [but] he said he was not a member of al Qaida.

Personal Representative: The camp he was at was run by non-Arabs. He had no
knowledge of who was running the camp.

Detainee: Correct.

3a3. Detainee received training on the Kalashnikov rifle, hand grenades, and PK
machine gun while at the Al Farouq training camp.

Personal Representative: On the allegation that he received training on weapons, he said
yes, but he only saw hand grenades, and he did not use them.

Detainee; Correct.

Personal Representative: He only knew of fighting between the [Taliban and the]
Northern Alliance, against [Northern Alliance leaders] Massoud and Dostum. The only
coalition he was aware of was between the Northern Alliance and Russia

Detainee; Correct.
3b2. Detainee surrendered to Rashid Dostum's forces.

Personal Representative: On the item where it says he surrendered, he says they were
tricked. Their agreement was they would return home and give up their arms. And then
Dostum's forces sold them for money to the United States.

|S\# 074
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3a2. Detaineetrained for approximately 1 month with approximately 30 studentsat the
Al Farougtraining camp.

Persona Representative: Any training he received at the camp was long before the 9-11
attacks on New York City. At that time there was no front with the Northern Alliance,
and he was not in Kabul when 9-11 occurred. He was on the Northern front near the
Jhoun (phonetic) River. He also says there was no bombing where he was. That
summarizes what we talked about

Detainee: | think | have something | would liketo darify. When | entered Afghanistan,
before the events hgppened [and] before any problem happened with America, | think the
relationship between America, Saudi Arabia, and Afghanistan, they had agood
relationship. Thisisway before the events. So thisis proof | didn't go over there to fight
them. Or anything like that.

Tribund President: Mesh Arsad Al Rashid, does this conclude your statement?
Detainee: God Willing.

Per sonal Representative has no questions for the Detainee. Recorder has questions
for the Detainee.

Recorder: Y ou mentioned training and only seeing hand grenades.
Detainee Yes.

Recorder: Did you train on therifle and the machine gun? Kdashnikov and aPK
machine gun?

Detainee: Yes, not ahandgun, [but] a Kadashnikov.
Recorder: Y ou said the codlition was the Northern Alliance and Russa?

Detainee: No, the Alliance that 1 knew of was Dosum and Massoud. That wasthe
codition that | knew of. That was the one 1 thought | was going to be fighting against |
didn't know that they were alies of America, but what | know isthat they were dlies of
the Soviet Union. And Russia hdped Massoud and helped Dostum, so how could they be
dliesto the United States? | don't know if they had a previous agreement.

Recorder: My question thereis; that codition, did you fight againgt them?

Detainee: Thisis before the problems happened, of course. When the problems happened
we surrendered our wegpons and that was it

iIS\# 074
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Recorder: Which problem?

Detainee: After the events. And we didn't know there was dliance between America and
Massoud or anything like that. All that was known in the world was that Massoud and
Dogtum were helping the Soviet Union.

Recorder: So to darify fighting prior to the events, which events are we talking about?
Detainee: Explain your question.

Recorder: I'm trying to get clarification, you said you fought the codition prior to the
events.

Detainee: Yes

Recorder: Which events?

Detainee; The events that happened in America
Recorder: The September 11" attack.

Detainee: Yes. During the events | was present at the front lines, [and] after the events, |
gave up my wegpons. That's what was cusomary during Ramadan, we just gave up our
wegpons. My presence [ was present] in Afghanigtan, but | didn't have anything to do
with America. Therelationship was peaceful, there were no problems between the
United States and Afghanigtan, it was beforethat My training, | did not know my
training would be considered a Qadatraining. | wastrying to help Mudims, [s0] |
thought 1 would go train. Massoud and others, | knew Russia helped Massoud. | didn't
know Massoud was alied with the United States. So if you look at Massoud's wegpon,
you will see Russan. That ismy answer to your questions.

Tribunal Membersquestion Detainee.

Tribund Member: Do you remember how long it was between the time you cameto
Afghanigan and the time you surrendered or were captured?

Detainee: My going in to Afghanigtan, | mentioned before, it was about ayear and ahdlf,
but 1 don't remember the exact date because we are not the kind of people that write
down dates and things. I'm trying to clarify the question that | was there before any
problems occurred or anything happened with the United States.

Tribuna Member: | understand; I'm just trying to figure out how long you werein
Afghanigan from beginning to end.

ISM 074
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Detainee: Maybe ayear and alittle bit, ayear and ahdf. The purpose wasfighting
Masoud and Dostum and helping Mudims.

Tribunad Member: So the time starting from the events of September 11", you
surrendered during thetime of Ramadan, how long wasthat?

Detainee: If you could darify the question.
Tribund Member: How long after September 11th did you surrender?

Detainee: Of course we were on thelines, we didn't know, we didn't hear the news, we
didn't have access. After the events, maybe sometime during Ramadan, before Ramadan,
that'sit we surrendered our wespons.

Tribuna Member: When you were on the lines, what wegpons were given to you to use?
Detainee Smplethings, Kdashnikov, PK, that'sit.
Tribuna Member: When you surrendered, how many were with you?

Detainee: A lot of people, Arabs, Pakistanis. | don't know exactly how many there were.
But we surrendered our wegpons to Dostum and he told us "we will turn you over to the
United Nations."

Tribuna Member: After that you went to the prison in Mazar E Shaif?

Detainee: After the betraya, he sent us there. How could someone go to you, surrender
their wegpons to you and you betray them? | think thet isillegd worldwide. After the
events, we didn't have anything to do with anything. The god that | mentioned wasto
fight with Dostum s0 &fter the events we didn't have anything to do with anything.

Dosium is known for helping and cooperating with the Russans. Y ou know how they
were.

Tribuna Member: But you said when you were in the fidld, you did not know the events
of September 11", s0 you continued to fight because no one told you to stop?

Detainee: No there was no fighting, it was aline. The shooting was at us, we weren't
shooting oursaves.

Tribuna Member: So Dostum'sforces came to your position and you surrendered
without a fight?

Detainee; No, we retrested into the city. After we got to the city, we were invited to
throw down our wegpons and to just leave.

IS\# 074
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Tribund Member: Was thisin Mazar E Sharif?

Detainee: Yesto Mazar E Shaif. Yesand if it was truein the accusationsif we were
thereto fight Americaor the European Union or the Northern Alliance we would not
have surrendered. For example, if | had the intention to fight againgt the European Union
or America, then | would not have given up my wespon.

Tribuna Member: How long were you in the prison at Mazar E Sharif?

Detainee: | don't remember exactly, but it wasalong time, maybe 4 months, but 1 was
injured, but | do not remember exactly.

Tribund Member: What injuries did you have?

Detainee: They were from Dostum. | was injured in my thigh and my shoulder. That
was during the betraya that Dostum had imprisoned us. If someone is bound, how do
you shoat at him? That was a sure Sgn of the betrayal.

Tribuna Member: So this happened at the prison or before you went to the prison?

Detainee: We surrendered ourselves and he took usinto the place.

Tribund Member: When you were at the prison, did you see the battle between Dostum's
forces and your comrades?

Detainee: | was injured from the beginning, | don't know. | was injured from the first
moment so | don't know anything. Do you have anything else?

Tribund Member: You Stated that you are not d Qaida?

Detainee Yes

Tribunad Member: How about Tdiban?

Detainee: 1'm not from the Taliban, I'm just aperson, a helper. | was going to fight
againg Dostum. | wasn't a part of anything. Trying to protect the Mudim population
from criminds and Dosum. So thisisnot aworld crime. Thisis human rights.
Detainee: Persona Representative, do you want to say anything?

Persond Representative: No.

Tribund Presdent: | have aquestion. 'Y ou mentioned you were traveling to Afghanistan
to fight againgt Massoud, Dostum, and to help the Mudims.

ISN# 074
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Detainee Yes.
Tribund Presdent: Were not Massoud and Dosum Mudims too?

Detainee: They were Mudims but they violated the rights of other Mudims. When you
see aMudim who is not being far to another Mudim, you have to help the Mudim who
isbeing persecuted. Dostum, behind him was the Soviet Union. Was that good?

Tribuna Presdent: Thank you for your testimony today.

Detainee: Dogum is not aMudim, he's acommunist, he has the support of the Soviet
Union.

Tribuna President: Do you have any other information you would like to present to the
tribuna today?

Detainee What information?

Tribund Presdent: Isthere anything you would like to say or make known to us?
Detainee: If you can remind me, Persond Representative?

Persond Representative: | have dready covered anything in the notes.

Detainee: That isjust what | wanted to remind you of the reasons and the objectives for
me going there. The purpose of me going to Afghanistan was to fight Massoud and
Daostum, not for any other purpose. And the proof of that is that my presence insde of
Afghanigtan was before any events happened or problems happened to America, as Gad
asmy witness.

Personal Representative has no further evidence or witnhesses.

Tribund Presdent: All unclassified evidence having been provided to this tribunal, this
concludes the open sesson of the tribund.

Detanee: All the evidence and dasdfied evidence has been entered, | didn't understand
thispart.

Tribund President: All unclassfied evidence.

|SNHO74
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TheTribunal President explained thehearinginstructionstothe Detainee

Summarized Unsworn Detainee's Statement

Tribuna President: | have noticed from the Detainee election form, that you requested two
witnesses for this hearing. Isthat correct?

Detainee: Yes. They asked meif | had witnesses and | told them that | don't know anyonein
Afghanistan, but | do have witnesses in my hometown.

Tribuna President: | have listed here two names as witnesses, Saidaharaad Sharipov and Ziyarat
Khojaev. | determined that these witnesses would be relevant to testify inyour Tribunal. The
United States government has requested on 13 October 2004, that the Tajikistan government
locate these witnesses for us. As of 3 November 2004, the Tgjikistan government has not replied
to our request. Without the cooperation of the Tgjikistan government, we are unable to obtain
the witnesses for your Tribunal. And the ruling isthat they are not reasonably available.

Summarized Sworn Detainee' s Statement

Detainee: How | cameto Afghanistan, how | came to Pakistan, you want me to start with that?

Tribuna President: We would appreciate if you would address the unclassified summary of
information that is most helpful to us. But you are able to provide us with any statement, you so
choose. You can cover this or provide any statement

Detainee: | would like to tell my story of how | came to Afghanistan and how | was arrested. In
April 2001,1 crossed the border from Tagjikistan to Afghanistan. | cameto Amman Sahib, itisa
name of a place in northern Afghanistan, and from there | went to Cantos province. From
Cantos, | took ataxi to Kabul. 1 looked for my son in Kabul and didn't find him and people told
me that the refugees are going to Pakistan and your son has gone to Pakistan.

| took ataxi from Kabul to Khost and took another taxi from Khost to the border of Pakistan,
which was about one hour of driving. Then | crossed the border to Pakistan. | went to where
there were many taxis and other transportation vehicles. | went to the center of the city with a
taxi. Andthen | asked people how do | get to Karachi. They showed methe bus station where |
could take a bus to Karachi. It took me about 24 to 26 hoursto get to Karachi.

From Karachi | went to Madras and | found my son in Madras. In the month of June | returned
back. They told me that at the border of Pakistan and Afghanistan was a shorter distance at
Torah and | wentto Torah. Then | took ataxi from Torah to Kabul.

It was in the month of June, and | went to Kudoz province. It was about the 27th of June when |
got there to the areain Kudoz. There was ariver and by the banks of theriver, | stayed for a
long time. | wanted to cross over and go to my hometown, but | couldn't, so | just stayed there.
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The month of September arrived and this tragedy happened in the United States and it became
even more impossible to cross over into my country. People were saying that any foreigner who
was in that areawere going to be arrested and handed to the Russian government | was really
afraid and escaped from that area and went to Kudoz. When 1 came to the center of Kudoz, there
were too many people in the city and it was overcrowded.

Two Afghan strangers, with an accent that | couldn't understand their language very well, they
gave me avery old AK-47. | didn't accept the gun from them and they beat me with the base of
the gun. | couldn't do anything so | took the gun and threw it on the truck and | got on the truck.
Thistruck was very crowded with too many people and | couldn't move. It wasinthe evening
and | could seethe mountains. Asweweretraveling, | could fed that the streets were made of
asphalt. We came to arest area and we used the bathroom, we washed ourselves alittle and it
becamemorning.

In the morning, | noticed there were seven or eight vehicles by the Sde of the road. In that area,
you could only see the paved street and on the side of the Street there was nothing €l se you could
see but the dessert. Very far away you could see suburb type houses. The vehicles were coming
and going and | didn't understand what was going on. When we got back on thetruck, I noticed
on the side of the street, there were alot of AK-47'sthere.

Aswe gtart moving toward the town, it became even more crowded and you could see the center
of the town. There were homes and people there. Once we got to the town, there were afew
vehicles there and people were on these vehicles and we got out of one of the vehicles and we
were searched. They took what ever that was in our pockets. There was a small house and we
were taken into this house. This type of house | had never seen before. You could see these
types of housesin Kabul, but not in our area.

They pushed usinside of this house. They took us in the basement. The basement was cooler
and they kept the food itemsthere. They gave us some blankets and pillows and brought us
some food. It was dark but you could see alight at the end of the basement and people were
trying to reach the light, heading towards the light. | did the same. But at thistime, | could hear
afew explosonsand | didn't know from what areathe explosions were coming from.

When we reached the entrance of this place, we saw a guy standing there with a Kalashnikov and
alowed one person at atime to exit this place. When | got there he told me to take off my shoes.
He examined my shoes and the back of the shoes was torn. He told me to put it on again. When
| went up top, they took the shoes away from me. They tied my hands behind my back.

They took me out of the house and | saw other people with their hands tied behind their backs
and they were on their knees. There were afew rows of these people with their handstied
behind their backs. There was my row and arow behind me. Atthistime, | heard more
explosions and some gunshots. | lay down when | heard the shots and | saw people running
everywhere and everyone was trying to get out of that area. | stood up and went back inside the
house. | went back into the basement and was there for about seven to eight days. And when |
look up I could see the fires and what seemed like fireworks, because of the shooting.
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| smelled gasoline and someone was pouring gasoline from atop. 1t wasinthe morning when
water began flowing into the basement | could see daylight but | couldn't tell what time it was.
The water was flowing into tine basement al day until the evening. | went back to the exit, the
opening where you could get outside. As| exited, aline of people was leaving this place.

| was taken and one person gave me water. They brought fruit to me and | could open my eyes
at thistime because, now | had energy. They brought me ajacket and soft shoesand | think it
was from the Red Cross. They put usin acar that was covered with cloth. It was nighttime and
| didn't understand where we were going. We traveled some distance and we got out of the
covered truck.

They took usto aguy and someone said thisis Dostom. Thenwe were taken his guesthouse.
This guesthouse turned out to be ajailhouse. The cells were very small and too many people
were there and | don't know where al these people came from or where he got them. It wasthe
month of Ramadan and we didn't even have water to drink. | stayed there for about one month.

On acold day during the daytime they took us out of this place. | saw men in uniforms. | think
they were Americans. They stripped searched us and examined our bodies for medical reasons.
They put us on thistruck and took usto an areawhere | could hear the sound of an airplane.
They put us on the airplane and it took us to Kandahar. | heard the name Kandahar from our
radio, but | never had seen it or didn't know much about it When we arrived in Kandahar,
things were a lot better. We had tents and more freedom. We were given medicine if we needed
it and food and water. If you refused water they insisted that you drink the water. | didn't know
at that time that drinking water is good for you. The water was bottled and in our country we
caled it minerad water. They were nicetous. Now I'm in your prisons. | am here.

Tribuna Presdent: Doesthat conclude your statement?
Detainee: Yes.
Tribunal Presdent: Personal Representative, do you have any question for the Detainee?

Per sonal Representative Questions for the Detainee

Personal Representative: Yes Sr. Y ou went to Pakistan and saw your son and then you traveled
back to Kudus, Afghanistan and you wanted to cross the river to go to your home country. Why
didn't you cross the river?

Detainee: You could see our villages from Kudoz.
Persond Representative: Why didn't you cross the river?

Detainee: They asked me about this during interrogations and | said it many times that crossing
thisriver, from Tgikistan to Afghanistan is much easier because people were working on their
farms and from the banks of the river, the farms extend and you could sit by the river and you
would be onyour farm. So it iseasier to crossthe river to Afghanistan but going from

| SN# 1037
Enclosure(3)
Page 3 of5

3ri

UNCLASSIFIED//FOUO



UNCLASSIFIED//FOUO

Afghanistan to Tgjikistan, they have barbed wire. Y ou have to crossthe wire and then go to the
river and then crossthe river. Itisdifficult

Persona Representative: Y ou werein Kudoz in July and August? Maybe more.

Detainee: All the time until September 11" happened, | was in that area between Kudoz and a
small areathat isin the province of Kudoz.

Personal Representative: What did you do there? Did you have a job?

Detainee: | wasthere by theborder and | was thinking the whole time, how to crossthe river
and how to get back home. I'm sorry, if | am not clear but if you take me over there, | will show
you the point where | wastrying to crossthe river.

Personal Representative: Then you said two strangers from Afghanistan that you couldn't
understand because of their accent gave you avery old Kalashnikov, isthat correct?

Detainee: At thetime that they took us on the truck, thiswas about the time that September 11"
happened. Thiswas around the same time that these things happened.

Persona Representative: So when they gave you the gun and you said you didn't want the gun.
What did they want you to do with the gun?

Detainee: | was just a stranger there. Doesn't matter how hard | tried, people notice a stranger
and | had to obey the citizens of that city and | didn't understand what was going on. At that
time, that was dl | could see. | couldn't see beyond that and now that I'm here, | think the whole
thing happened for the money. It was adea between people. Some money was taken or passed.
This is what happened. I'm not complaining and | don't have anything against you nice
gentlemen here. | do obey my faith, whichisfrom God. | don't have any choice but to accept
my fate or destiny.

Tribunal President's Questionstor the Detainee

Q: When you were given the Kaashnikov, did you know if it had ammunition?

A: You need to check the magazine and visually check it to see if there were bullets in it. |
didn't do that but there was alittle bag and it was kind of heavy and it felt like stonesin
the bag but | think they were bullets and | think there was amagazine inthe bag. The
machine gun and the bag was part of the whole package, and it was given to me, which |
threw in the truck.

Q: In your statement you said that you traveled on thistruck into the mountains and got ouit.
It's not clear to meif you had aweapon from that point to the town.
A: It wasn't atown, it was arest areawhere | spent the night over thereand | saw cars also.
| SN# 1037
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Q: While you were at the rest area did you hold the weapon?
A: It was lying on the floor of the truck.
Q: After you got out of the truck, you went to a town. Is that correct?

A: When we started to go towards this town, we saw a lot of weapons on the side of the
street. A large pile of weapons.

Q: Did you wak from therest areato the town?

A: They put us on this truck and we could see the other vehicles were coming and going to
this town. When we got to this town we saw that people and businesses were there and
they took us to this house.

Q: When you entered the house, did you give up your weapon at that time?

A: No, | didn't have my machine gun with me because the people of the town were
searching everyone and | don't know what they did withit. So | didn't have agun or
anything on me.

Tribunal Members Questions for the Detainee

Q: The last time you touched the gun was when you threw it in the truck and you didn't
touch it after that?

A: | don't know who took it and at what time they took it from the truck, but | didn't see it
again. They asked me in Kandahar and soon as | started to talk, they stopped me and
didn't let mefinish me story. But here, everyonelistensto my story and | told youin
detail.

Q: Have you ever fought with the Taiban?

A: I'm sorry, no; | have nothing to do with the Taliban.

AUTHENTICATION

| certify the materia contained in this transcript is atrue and accurate summary of the testimony
given during the proceedings.

Colond, USAF
Tribuna President
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Summarized Detainee Statement

In the name of Allah, the most compassionate, the most merciful, | swear by dmighty God that
my testimony before thistribunal shall be the truth.

The detaineewas sworn and tegtified as follows:

If the Tribuna would alow me, | would like to say something before | answer dl those questions
on the paper. Thefirg time | left the house and joined the Taliban, | wasjust a soldier with
them, asmdl person in their organization who was working with them. | did not have a problem
with anyone before and | wasn't going to fight with anyone. There was atime when the Tdiban
were ruling the country. So if | were ill a home | would till be under their adminigiration of
the country. | would go and join them, and work for them to make money for my family. That's
what | did, | went and joined them and worked as a smdl soldier for them. Some of the things
on the paper that my Persond Representative read to me couldn't be an accurate Satement in
what my job role was when | was working at the Governor's house. It says, "l was more than a
commeander. | was abig leader inthe Taliban." If I'm wrong there was a Governor, aruler of the
country | worked for, and if that was wrong for doing that, then yes| did that, but | had no choice
because the whole country were ruled by the Tdiban. There were no other options or choices
that | could do, but | was free. | would go anywhere. It wasn't asif | was bound to their training
or anything. It was just that | was working with them to make money for my family. Before all
the fights in Afghanistan when the Russian people were there fighting each other, | never
acquired a wegpon before in any of those fights. Now | can answer some of the questions. |
could explain most of the questions and that could be included in my statement.

Answersin responseto questions by the Per sonal Representative:

| wasn't amember of the Taiban. | work with them. | was a soldier with them, if that counts
me as being a member of the Taliban then yes, but | am not a Taiban. Basically like where they
came from, going to Madesta, or like going to school. | wasn't that kind of Taliban, but I work
with them and if that mekes me a Tdliban then you can decide. | didn't have apersond AK-47
or aKaashnikov. Where | worked, they would usudly giveit to you when | was a guard being
the guard for someone, yes they would provide me that, but as far as a persond one that | would
cary dl thetime. When| wasin Kabul | was working with the Tdiban, the Security Chief
actudly give me awegpon to do the guard for them. | was not the active governor for Masar-E-
Shaif. | was a bodyguard for the Governor of Masar-E-Shaif. If he was to go anywhere | was
going with him. If he entered the room | would open the door for him, but | had no rdations to
him. | worked for the governor. | didn't serve as the acting governor. When the governor left
town to go vigt hisfamily in his village, nobody was in the governor's mansion, only his
bodyguards. So he would tell usthat if anyone comesin if you guys could solve the problem
that'sfme, if not, tell them to come back on this date and I'll be here. So | was the in-door guard
who was present while the governor was absent. So if they got the impression that | wasthe
acting governor, it wasn't that | was the acting governor, | wasjust aguard in the governor's
palace. In the question it saysthat | was the acting governor, | was not. | was just a bodyguard.

| might have helped some people while the governor wasn't there, and | might have solved some
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problems, like | told my Personal Representative. | could say it again, would you like to hear it
again. When the governor was away some people would come. We couldn't just close the
doors. If two people were fighting they would come to the governor and if the governor wasn't
there, we would tell them to go to this person, the commander or to the police. If someone
needed financia help they could go somewhere else or come back another time and meet the
governor. The question that saysthat | was there for 8 or 9 months as acting governor, it wasn't
8 or 9 months continuously that |-worked there. Inthose 8 or 9 months the governor was there,
but he would go home for like 10 days or aweek, then yes we were staying in the governor
house. Then he would come back and he was the governor, and then after about a month he
would go back to hisfamily. So we were there for those 8, 9 months, and he was actually in
position or in charge at the whole time. He was actually coming time after time. So in those 8,9
months he visited his family numerous of times and when he leaves he would tell us, okay you
guys stay and keep the door open and help people. If you can't help them, tell them mat I'll be
back. So we were there for the whole time working in the governor's house, and he was still the
governor and he was coming time and time after. | did not participate in any military operations.
In the Government's evidence of question number 1, it says | was fighting on the front lines of
Marsha Ree as a Taliban fighter. It never happened likethat. | mentioned and | said before in
the Russian times | never fought. | never entered any fight. Even though the American
government and the other Allies came to the country and they would fight against anyone of
them. The fight was far from the city and | was living in Masar-E-Sarif, the governor's house. |
was going to Kunduz to see my family, but when | was going the road was blocked. | was
leaving Kabul providence in Afghanistan and there were two roadsthere, one going to Kunduz
and the other to Sabangan. The Sabangan road, which was going to my house, was closed so |
took the other road to go around it, and that's why | went towards the direction of Kunduz. In
the question it says that | worked with other Taliban soldiersto go to Kunduz and reunite them.
Nothing happened like thai | didn't travel with any soldiers, and | did not go to liberate any
soldiers. | went to visit my family. | took the road to Kunduz because | wanted to visit my
family. There was nothing | could, it was getting dark so | thought | could stay there for the
night and in the morning | would continue my trail to the house. 1 didn't know the Kunduz area
and | didn't know anyone there so. | was looking for someone who could guide me asto how to
get to my village from Kunduz. Which road should | take? How could | get there? There were
no cars or any transportation. So that's why | stayed there the night and in the morning | could
get someoneto help me. | went to see this person, he wasn't a Taliban commander, he wasjust
an elder of the village, and that's why | went to him because usually you could go to the elder. |
went to ask him why the road was closed, andto tell him that's why | came this way, and now |
don't know which way to go and if he could tell me which is the quickest way to go to get to the
village where my family is, and if he could tell me where | can get transportation. He told me
that | couldn't make it by myself because people are fighting and it will be hard to go through
them by myself. Hetold me that there are other people staying over there who are Taliban and
they are going to surrender to the Northern Alliance, so you can go with them tomorrow. They
are going to surrender and it's close to your village. Then once they surrender then they won't
do anything and you could just tell them okay, and they would let them go to their house. So you
can go with them and when you get there you can either go to your house or you can go and tell
the Northern Alliance that you are working with them or you are with them and they will let you

| SN#006
Enclosure (3)

UNCLASSIFIED



UNCLASSIFIED
go home. Sincethat group was taking the sameroad that | was supposed to take to get to my
house, | didn't know any of them. They were coming from Kandahar and going to the Northern
Alliance. So | thought since they were going in the same direction | could join them and make
the way safely to my house. | was only thinking about getting to my house. | didn't think about
surrendering because | wasn't fighting with anyone. | wasn't thinking that | would be captured.
Once we left Kunduz, after the city was a big dessert and alot of people were going in the same
direction. Some were walking; some were going inacar. Our group was going in the same
direction by foot Once we crossed the dessert to aplace called Eargarnert, once we got there we
got surrendered to the Northern Alliance. When | left Kunduz, we were walking and we walked
alot and | wastired and | was fagting at the time and it was hard for me. A lot of people were
walking and we were walking and | was actually asking for alift from alot of cars, and finally
one car stopped. | didn't know how many people were inthere, | didn't know who was inthere,
and | never seen them before. When | got to the car there were 3 or 4 other guys in there and the
Taliban leader and the elder was in the car also. It's not like | know them. It's not like | know
the car because | never saw it before. | was stopping alot of other vehicles and this was the only
one that stopped for me, and | was tired of walking and that's why | got in. Since | was fasting |
wastryingto | wastrying to get into any vehicle because | couldn't walk anymore, this car
stopped for me and | got inand soon after they got captured and they said that | was a part of
their group. | was questioned. They asked me if | was a bodyguard in Jalalabad, and | did work
with them asasmall soldier and it was the Taliban government. They did ask me questions and
when | answered them they took different points and put it together, but it didn't actually happen
this way the way they showed it in the paper. | assured under the oath that against the United
States or its Allies, | never thought about fighting against them and I'm not thinking in the future
to ever fight against them. The only thing | did was that | served in the Taliban government,
which | was living at the time in their country so | served as a soldier and that is the only mistake
| made. Other than that | didn't do anything illegal or was | part of the Taliban. That's all and if
anyone would like to ask me questions they can go ahead.

Answersin response to questions by the Recorder:

In Taliban time in their government, anyone working for them or a part of their government, as |
was asmall soldier for them, that's how | got the name Mullah. | canread and write because |
went to school in my village for ayear or two, but | didn't get the title because of my education.
In our country, they call aTalib who go to the religious school and read only the religious study
get religious education by reading the Koran and research the Koran that's how they become a
Talib. In my school they teach you how to read and write. | don't know about the whole
country, but where | am from, not alot, but some of the people could read and write. They
weren't recruiting people because they could read or write.

Answersin response to questions by the Tribunal Members:

Hetold us any concerns to the government we couldn't touch or do anything with it or help
anyone. He told us we were only staying in the Governor's mansion and if anyone comes just
direct them to get help, and if they need to get financial help or they need to go somewhere direct
them where they need to go. Whether it's to the police or they should go to the other security
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forces. Yes, wedidthat, but we cannot touch any government matters when we were there. No
we didn't solve any disputes between people. Y es, there were people coming to the governor
house, but we were directing them to go to where they should go, like to the eiders or whether
they should go to the police. The highest-ranking Tdliban people | knew were the Governors of
Jdaabad because | worked with them. | heard other names, but | don't know if they were
higher-ranking people. 1 was abodyguard for both the governors, but the only difference was |
was in his house mogt of the time because he visited his family alot When | was captured | did
not have awegpon onme. | only had my clotheson. In addition, | would like to say one more
thing. Like | told my Persond Representative, | am redly apoor personto my family and |
didn't have alot of resources, so | did it to survive and | hed to work somewhere, and that's why
| worked for the government and to help my family. If you ask anyone in my village and they
can tell you that | was never a part of any organization. | never worked with them. | only
worked for my family. | needed to survive, so | did work with the government, which was at the
time the Tdiban government and | work with them and that's the only mistake | mede if you
want to cal it that, or that'sthe only thing | did. That's probably why I'm here because that's
the only migtake | made, but | didn't have a choice because | had to provide for my family. The
Tdiban was there in the country. It'snot like | could go somewhere e se because they were all
over the country so | worked there with them. | had to do something to provide for my family.
Sothat's the only mistake | made and in the future I'm not thinking about working with them
again or an organization. | am agood man. | just want to go and raise my family and provide
forthem. That'sal | can say. Other thanthat, | don't have anything else. This concludes my
datement. Before | worked for the Tadiban, | was atailor and | did farming. That's how |
supported my family.

AUTHENTICATION

| certify the materid contained in this transcript is a true and accurate summary of the testimony
given during the proceedings.

COLONEL, USMCR
Tribuna Presdent
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Summarized Unsworn Detainee Statement

The Tribunal President read the hearing instructions to the detainee. The detainee
confirmed that he understood the process and had no questions.

The Recorder presented Exhibits R~| through R-3 into evidence and gave a brief
description of the contents of the Unclassified Summary of Evidence (Exhibit R-I).

The Recorder confirmed that he had no further unclassified evidence or witnesses and
requested a closed Tribunal session to present classified evidence.

The Detainee did not take the Muslim oath, but promised to tell the truth..

The Personal Representative read the accusations to the detainee so that he could
respondto the allegations. The allegations appear in italics, below.

3.a. The detainee is associated with the Taliban:

3. a. 1. The detainee traveled to Pakistan to study the Koran, even though he did not
under stand the language in which it was being taught.

Detainee: This is the rule of Islam. Once you accept this religion you must read the
Koran; it is the order of Allah. 1t doesn't matter whether you understand Arabic or the
Koran or not; you must read it. People who do not read the Koran are not Muslims.

3. a. 2. The detainee traveled from Pakistan to Afghanistan after 11 September 2001.
Detainee: Yesl| did.

3.b. The detainee participated in military operations against the coalition.

3.b.l. Thedetaineewasat Mazar e Sharif.

Detainee: That's not true. | was captured in Mazar e Sharif while | was traveling
through the city. | was not there.

3.a.2. The detainee receivedtraining on the AK-47.

Detainee: | gotthe AK-47 training when | was thirteen or fourteen years old. | was a
refugee in Afghanistan and someone in the mosgue just taught us three or four times how
to assemble and disassemble the AK-47.

3.b.3. Northern Alliance Forces captured the detainee.
Detainee: Dostam captured me.
|SN#
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Tribunal President: |sthere anything else you would like to tell us?

Detainee: | would like to tell my story why | ended up here out of my country. When
they say that | got training onthe AK-47 that is abig lie. The reason for me leaving my
country was because of the civil war in Tgjikistan. | had to leave my country because of
the civil war and | had to serve the Army and participate in that war. There was a good
chancethat 1 could have beenkilled. That iswhy | ran away from that war and the Army
and left my country. | came to Pakistan to learn the Koran. My goal wasto go to Russia,
but I could not do that, so | went to Pakistan. | studied the Koran in Pakistan for five or
six months. After that | went to a city called Molton. There was aplace called Kerokapa
(ph) and I had my own little shop there inthat place. The reason | entered Afghanistan: |
wanted to return back to my country. When they say that | was with the Taliban or
associating with the Taliban that isabig lie. | ran away from asmall civil war that was
going on in my country. How am | going to run away from a small war and participate in
abigwar? Taliban are Pashtu and | am Tgjik, thereis abig difference between us. |
have an example for you. When there is a big and dangerous bird over there and a small
bird, the small bird would never dare to fight with the big bird because he knows that he
will lose the fight and die. The United States is a big power inthe world. Why would a
man like me dare to fight against the United States? Y ou are accusing of me of fighting
against the Northern Alliance. That isabig He also. They are Farsi speakers; they are
my own blood and why would | fight against my own people? We know it and you
probably know it, that there has been along war going on in Afghanistan and it was
mostly the tribal war between different tribes. Also you are accusing me of getting
training on AK-47. The proper training on the AK-47 takes people one or two years to
learn how to use. When they taught me how to assemble and disassemble it two or three
times they wanted to use me in the war against Tgjikistan, not the United States. After |
was shown the AK-47 training two or three times, | went back with my parentsto
Tajikistan. | have never used that training. The people who captured me in the northern
part of Afghanistan, | was just atraveler, traveling through their city. They did not
capture me with aweapon; | didn't have aweapon on me. They didn't capture me while
fighting; | wastraveling like a passenger when they captured me. That was my story and
my problems why | left my country and ended up here.

The Personal Representative had questions for the detainee

Personal Representative: 1'm looking at my note of the conversation that we had. You

told me that you felt comfortable going to Pakistan through Afghanistan because during
the twenty-five years of fighting, the Afghanis were fighting each other and they would
not bother travelers.

Detainee: Yesthat istrue.

Personal Representative: But when you got there after September 11, this had all
changed and that the Afghans were picking up all foreigners. Isthis basically what you
told me?
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Detainee: Yesthat istrue. | wasn't avare that if | entered Afghanistan they would just
arrest and capture me. When | entered Afghanistan and when | arrived at the city of
Konduz, that is when | redlized things had changed. Before | entered into Afghanistan |
did not know that things had changed there. If | had known that the United States would
have arrested me, | would not have gone to Afghanistan.

Persond Representative: 'Y ou told me about how you found out that foreigners were
being picked up. | would like for you to explain to the Tribuna how you found that out
and what events lead up to your capture.

Detainee: | came from Pakistan to Konduz. | came from Pakistan and went to Jalalabad
then to Kabul and then Konduz. | came to asmall restaurant that the Afghans call a cafe.
| was gitting there egting and drinking tea. Someone gpproach me, the person who used
towork intherestaurant. He talked to me. | have aTgjiki accent and you cantdll I'm
not Afghan; I'm Tgik so he recognized me. He asked mewhere are you going. 1 told
him | wanted to get back to my country Tgikistan. He told me that there was fighting
going on around the city of Konduz and you can't go anywhere. If people capture you or
find you they will just turn you over to Americans. So | asked him what should | do. He
brought me somewhere where there were alot of cars. There were afew people from the
providence of Badakshan in Afghanistan. There were afew Badakshani people over
there also. They told me to stick with these few people from Badakshan and they are
going to take you to Mazar e Shaif, then to Qandahar and from there to Pakistan. Once
you get to Pakistan you just go on with your life and then come back. | was happy to
hear that because | knew if | went back to Pakistan there would not be any problems. We
were riding in cars and we cane to Mazar e Shaif. We were close to entering the city of
Mazar e Sharif and people of Jdadabad asked usto get out of the car and they handcuffed
us. They made us St on the ground. 1 don't know what happened; maybe someone was
trying to runaway or something because | heard some shooting. When | open my eyes|
found mysdf in the hospitd. | did two petitions, one for the Red Cross and one for the
United Nations, saying that | wasjust traveling and they captured me. They never
answered. Some Americans came and questioned me. They told us don't worry and
don't be upset we are going to send you back to Tgikistan. They brought meto
Qandahar and then here,

The Personal Representativehad nofurther questions.

Tribund Members questions

Q. How oldareyou?

A. Three years ago | was twenty-three years old but now | fed like one hundred
yearsold.

Q. Priorto leaving Tgikistan, where did you live in Tgikigan?
A. The capitd of Tgikistan is Dushanda and there is area of close to that caled
Khaplan, | lived there.

IS\
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What did you do there?
It wasin time of war, | was a home, and there wasn't any work.

You said a one point you wanted to go to Russa. Why did you want to go to
Russa?

| dready told you that | was trying to run away from the Army. | did not want to
serve the Array in the time of war. Also finicaly | wasn't doing well. Our
houses were burned and we didn't have any money to fix it. We hed atough life
over there.

That doesn't redly tell me why you wanted to go to Russia. What about Russain
particular was attractive to you?
Half of Tgikigan isworking in Russa; there was work over there.

So why then did you go to Paekigtan?
| didn't have any money, how could | go to Russa?

Before you left Pakistan, did you have a passport?
No | didn't. Afghanistan doesn't require any passport.

But you were going to Pakistan. Do they not require a passport?

There is ahuge border between Afghanistan and Pakistan and there has never
been a problem entering from one country to another. Afghans can go and enter
Pakistan easlly.

So you had traveled to Pekistan before Afghanistan?
From Tqikistan.

Y es, but thereisno common border between Tgjikistan and Pakistan, o
gathered you went to Afghanistan, is that right?
| flew from Tgikistan directly to Pakistan.

S0 in Pakigtan you intended to sudy the Koran, isthat right?
Yes.

It is not possible to sudy the Koran in any language other than Arabic?

Y es, especidly when Mudims do five-time prayers. The prayers have to be done
inorigind language, which is Arabic. Other than prayers you can read the Koran,
you can read the trand ations but you have to the Koran in your hand and read the
Koran firgt and then read the trandation. The prayershaveto bein origina
language, which is Arabic.

When you arrived in Pakistan did you study the Koran?
Fiveor six months.

Was this the same time you had the shop or before that?
IS\
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A. No, after the five or six months of learning the Koran then | went and worked in

that store.

Q. What was your reason for leaving your store and heading back to Tgikistan?

A.

>0 >0 >0

>0

>0 PO > O

The war in Tgikistan was finished and everything was fine. | wanted to see my
parents.

Why didn't you fly back from Pekistan to Tgikistan?
How can | do that without a passport?

The same way you did it from Tgjikistan to Pakistan | would guess.
| flew from Tgjikistan to Pakistan with a passport. On the way back my passport
was expired, | didn't have any other documents.

. Couldn't you Smply just get another before you traveled?

| wasn't familiar with the process. | was astranger in Pakistan and then 1 want to
save some money. | thought it would be chegper to travel through Afghanistan.

. When you left Tgikistan how long did you expect to be away?

| was waiting for the war to be over. | wasn't sure how long | was going to leave
for.

How long was it actudly from the time you left Tgikistan until the time you were
apprenended?
It was the end of 1997 or the beginning of 1998 when | eft Tgikistan.

Do remember when you left Pakistan to go home?
It was the time or Ramadan.

In 2001 after the September 11™ attacks?
That right

Q. Were you ever apart df, or have you ever heard of the Idamic Movement of

A.

Q.

Uzbekistan?
| have heard about it here but before | didn't know anything abot it.

When you origindly left Pakistan, were you traveling with agroup or were you
traveling done?

A. | was traveling with one of those persond cars like a taxi. | was traveling in

those.

Q. You didn't know any of the other people on the taxi?
A. There were some other passengers, a woman and a men but | didn't know them.

ISN#
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Tribuna President's questions.

Q. You said you didn't go to Russia because you didn't have the funds to travel

there. How did you fund your travel from Tgikistan to Pekistan?

A. | saw on my way a Russan-made car caled Cameg(ph). | stopped the car, | got

in the car with the driver and someone else and we just traveled. They asked me
where do you want to go? | told my gtory to them. The guy introduced himsdf as
Hamza. Hetold me | can help you get into Pakistan but under one condition that
you study Koran. | accepted that offer. At that point | told him al | wantto dois
just get out of Tgikistan, just hep me get out of Tgikistan and | will read the
Koran. That guy took me to Dushanda the capita of Tgjikigtan. | spent two or
three days with him. He was a busnessman. He was in the business of long
leether coats. When | entered his house | saw allot of leather coats. He took my
picture and he made a passport within two or three days. Then he took meto
Pakigtan. In Pakigtan | lived with the same guy amost for a month in the same
house. Then he took me to a Madrassa. The name of the Madrassawas Anwer d
Koran. He asked meto stay and he said that he would check on me later. | never
saw him again.

Q. You sad you went to the capitol and then he took you to Pekistan, is how it was

A.

Q.
A.

o >0 2O

trandated, but did you mean that you flew from the capita to Pakistan?
Yes.

What did you sdl inyour sore?

It was dry foods like dmonds, walnuts and pistachios. | wasn't the real
shopkeeper. There was another man working with me. His name was Abdul
Rahim. | waswith him.

Did he actudly own the shop or did you own the shop?
He was the owner?

Rahim was the owner?
Abdul Rahim was the owner.

The gentleman that helped you to get to Pakistan to sudy the Koran. Did he not
want anything in return for his assstance? Did he eventudly want you to come
back and share that knowledge?

A. Thisis part of Idam. A Mudim just does things for the sake of God. Like if they

>0

make ayoung boy read the Koran. That would be big thanks to God. They do
that just for the sake of God. When he talked to me he liked me alot and he said
that | was agood boy and | deserve to reed the Koran.

Did you marry while you were in Pakistan?
No.

ISNA#
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Q. When you thought about heading back to Tgikistan, did you have any concerns
that the government might not want you to come back?

A. Yes | was scared and | had that concern. | wanted to go for a brief period just to
see my family and get out. | was planning to leave the Tgikistan land. My god
was, when | arrived in the city of Konduz | was hoping the United Nations would
help me and send me back to Tgikistan with the other refugees.

Q. Ultimately you were just going to stay there a brief period? Were you planning
on returning back to Pakistan?
A. No. | did not want to go back to Pakistan.

Q. Where was the cafethat you were at?
A. InKonduz.

Q. Previous to your mesting in the cfe' you didn't know that person that approached
you?
A. No. | had not seen him before.

Q. Wouldyounormdly trust atota stranger to help you?

A. My dituation was unique because | am Tgik and the Afghans could clearly tell
that | was not an Afghan because | have an accent. When he told me about the
danger and the war that was going on around the city, | had no choice but to trust
him. Hewas aFars spesker likeme. When | wasin Konduz in Afghanistan,
their hospitaity and especidly those Tqik tribes, they helped usalot. They
treeted us redly well so | trusted them.

Q. | know you said that you went in Afghanistan after September 11™. How much
after that?

A. I'm not sure but it was close to Ramadan. | think it was the beginning of
Ramadan.

Q. You sad he took you to a place that had alot of cars and you met some other
people. Did you leave promptly from there?

A. Yes the people were just Sitting there and they told us that those few people that
are here, they are dl to enter the Madrassa, and they ask me to sit with them.

TheTribunal President confirmsthat thedetaineehad nofurther evidenceor
witnessesto presenttotheTribunal

TheTribunal President explainstheremainder of the Tribunal processtothedetainee
and adjournstheTribunal

ISV
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Summarized Sworn Detainee Statement

When asked by the Tribunad President if the detainee understood the CSRT process, the
Detainee said something but the Trandator could not hear him. The Tribuna President
told the Trandator to ask the Detainee to Spesk up. The Detainee said he couldn't spesk
any louder than that. The Detaineetold the Tribuna President to continue.

When asked by the Tribuna President if the detainee had any questions concerning the
Tribund process the detainee answered, "No."

When asked by the Tribund President if the detainee wished to make a statement to the
Tribund the Detainee asked: "Where did you get the information for al the accusations
that were just read?

Tribund Presdent: The information was gathered from dassified sources.

Detainee: Whet can | do if the information is classfied and it's dl lies.

Tribuna President: You can tell us your verson of the truth.

Detainee: | can't figure out where you got the information that | escgped to ToraBora.
[Tribund President asked if the Detainee wanted to make a statement under oath]
Detainee: You have dl the statements.

Tribund President: Would you like to make a tatement to this Tribuna under oath
dating you will tell the truth?

Detainee You have the truth.

[The Persona Representative asked and was granted permission by the Tribuna
President to spesk to the Detainee)]

Persond Representative: They have not seen any information prior to this. Thisis your
opportunity to explain your sde of the sory, if you would like to do so.

Detainee How isit that you are holding a meeting and you haven't looked &t the
datements?

Tribuna President: The purpose of this Tribundl isto give a neutral look at the evidence
and to make a decision as to whether or not you have been properly classfied asan
enemy combeatant.

ISN#259- k3 _
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[The Trandator began trandating what the Tribunal President stated and was interrupted
by the Detainee]

Detainee Read thefirst one.
Tribuna Presdent: Very well, we will proceed with his statement, un-sworn.

[The Tribuna President then asked the Trandator to reed the unclassified summary
darting with the first one]

[TheTrandator read 3.a.l. "The detainee voluntarily traveled from Y emen to
Afghanigtan to recelve wegponstraining for use in atribal war in Yemen in 2001."]

Detainee Isthat the accusation?

Tribuna President: That is a statement of evidence.

Detainee. Why are the Americans asking me about this? Why isit their business?
Tribund President: Y ou have been classfied as an enemy combatant against the United

States. Thisisthe evidence we are using to determine whether that classificationis
correct or not.

Detainee: Regarding number one; it is not the United States business and it shouldn't be
the Yemeni government'sbusiness. Logicaly it does not make sense to include that into
evidence.

Tribuna President; Go to number two.

Detainee: Since you asked and | answered you, why don't you ansver me. Tdl me what
busnessisit of the Americans or the Y emeni government?

Tribund President: We are hereto ask questions not answer them.

Detainee: If it doesn't concern you then why dassify me as an enemy combatant?
Tribuna Presdent: | didn't say it didn't concern me.

Detainee. Being an enemy combatant, does that mean | went againgt the United States?

Tribund Presdent: Y ou have been classfied by the United States as an enemy
combatant.

Detainee: We will discussthis one point at atime. In regardsto number one, being
classfied as an enemy combatant, what kind of evidence do you have?

|SNH2S3~ ) (/* -
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Tribuna Presdent: Thisis the unclassfied summary of evidence we have reed to him.

Detainee: Number one is the most important part because it determinesif | am staying
here or leaving. | ill don't understand why you are concerned with that. If this does or
doesn't concern you, why treat me as an enemy combatant?

Tribund President: Our reasons are not an issue here, whet is an issue isthe facts.

Detainee: Y ou ether misunderstood or you are accusing me of something | never did.
Why are the Americans concerned about them? This is the most important question to
me.

Tribuna Presdent [refaring to 3.al.]: Isit true or not?
Detainee It'strue, but isthat reason enough to dlassfy me as an enemy combatant?
Tribuna President: Individudly it is not but in compilation with the rest it may be.

Detainee: We will look at al the items here and see what you people come up. So, the
firgt of the seven pointsiswhat helped classfy me as an enemy combatant?

Tribund Presdent; "Yes."

/
Detainee: Explain to me each of these seven points and if you don't have an answer, just
say you don't have an answer.

[One of the Tribuna Members asked the Tribuna Presdent if he could try and explain
the processto the Detainee ]

Tribuna Member: Let me try to explain what we are doing here. Y our interrogators and
others that work for the United States have decided that you are an enemy combatant.
We are an independent group that is supposed to look a dl the evidence. We look a the
evidence that your accusers give us and we listen to what you say. Then we decide
whether your accusers are right and you should be classified as an enemy combatant or if
they are wrong we should send you home. So, we might look at number one and say,
"you're right that doesn't have anything to do with you being an enemy combatant,” and
ignore it. But before today we haven't looked a any of this evidence or heard anything
you hed to say. We don't know anything about this case until right now when we look at
itall.

Detainee: How do you dassfy me as an enemy combeatant if you don't know wheat the
interrogator said? Y ou haven't looked &t the file yet.

|SNH253-
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Tribuna Member: The government has classified you as an enemy combatant. We are
going to look at thefilesto seeif we believeit or not. If wedon't believeit, wewill say
they are wrong and that you shouldn't be an enemy combatant.

Detainee That means a this point and time, you have no response to question number
one.

Tribund Member: Correct, we are not hereto answer questions. We are hereto look at
al theevidence.

Detainee Fine,

[The Trandator read 3.a.2.: "While awaiting trangportation from Kandahar to Al-
Farouq, the detainee stayed a Al-Nabrass, an Al-Qada ssfe house,"|

Detanee That'strue.

[The Trandator read 3.a.3.: "The Al-Nabrass sefe house was frequented by UsamaBin
Laden."]

Detainee: What difference does it make?

Tribund President: We don't know &t thistime.

Detainee What difference does it make, if it was Usama Bin Laden or somebody ese?
Tribund President: It shows a connection to the Al-Qaida organization.

Detainee: Wha difference does it make if Usama Bin Laden visited our place?
Tribund President: 1t's understood, go to number four.

[The Trandator read 3.a.4.: "The Detainee attended the Al-Farouq training camp in
2001."]

Detainee That'strue.

[TheTrandator read 3.a.5.: "At the Al-Farouq training camp, the detainee received
training on the AK-47 rifle"]

Detainees That'strue.

[TheTrandator read 3,a.6,: "The Detainee fled the Al-Farouq training camp to the
ToraBoraMountains in September 2001."]

| SN#2& -
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Detainee That'sfdse

[The Trandlator read 3.a.7.; "Pakistani Authorites held the detainee at the
Pakigtan/Afghan border when attempting to flee the Tora Bora region in October 2001."]

Detainee That'sfase.

[Tribuna Presdent asked if the Detainee had any other evidence to present to the
Tribunal]

Detainee: | would like for you to ansver me when | ask you aquestion.

Tribuna President: 1 will answer any questions you have about the process, but | will not
ansver any of the questions you have asked so far.

Detainee: That's the most important thing, if you were going to answer me. My leaving
Y emen and going to Afghanistan has nothing to do with Al-Qaida or fighting.

Summarized Answers in Response to Questions by the Recorder

Q. Atwhat time and under what circumstances did you leave Al-Farouq?

A.  Theytook usfrom there and | didn't know where we were going. They took me
to ancther place to finish my training.

Summarized Answers in Response to Onestions by the Tribunal Members

Q. Why wereyou in Afghanistan, just for training?
A.  Tha concernsthefirg part of the evidence.
Q.  Why didn't youreceivetrainingin Y emen?
A. Y ou mean from the Y emeni government?
Q. No, just in the country of Yemen?
A. | am confused.
Q. Why did you have to go to Afghanistan?
A.  That concerns part one of the unclassified evidence.
Q. Having sad that, you went there to receive wegpons training, correct?
ISN #353-
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A. Yes. In Yemen it is hard to get training and it takes so long, about three years. In
Afghanidan it takes only two months.

Q. Do you know who Al-Qaidaor the Tdiban are?
No.

Q.  When you left the mountains from Afghanistan and went into Pakistan were you
carrying wesgpons?

A. | had heard of the Tdiban but never Al-Qada until |1 came to Cuba

Q. Did you know that the Tdiban were in control of Afghanisan when you went
there?

A | dso knew that Al-Masood was in control of certain aress.

Q Did you know that Al-Masood's forces were fighting againgt the Tdiban?

A | didn't know until | got to Afghanistan.

Q Did you know that some of the people trained a Al-Farouq were fighting against
Al-Masod?

A No.

Q In Al-Farouq did you learn how to use wegpons?

A TheAK-47.

Q Explain how you were captured or arrested.

A The money was mine, | turned mysdf over.

Q  Towhom?

A Pakigtani Police.

Q Whee?

A | don't recdll.

Q Wasit in Al-Farouq, or the mountains, wasit?
Ingde Pakigtan. | didn't have a passport and was looking for the Y emeni

Eml g\lsz(g lfor
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embassy.
Q. Did you have any weapons with you?
A. No.
Q.  Why do you think you were handed over to the Americans?

A. | turned myself over so they would send me to the proper embassy; instead they
turned me over to the American forces.

Q. Can you tell me how you got to Afghanistan, the mode of travel and who paid for

it?

A. | paid for thetrip. | took the plane from Y emen to Pakistan.

Q.  Then from Pakigan to Afghanigan?

A. | took the bus.

Q.  WhereinPakistan did you stay?

A. Inahotdl.

Q. How long were you in the hotel ?

A. Afewdays.

Q. Did you have any trouble getting across the border? Did you go straight to Al-
Farouq?

A. No.

Q  Explanhow you got there.

A. From the sefe house to the camp, | took a bus. There were no problems taking the
bus. Because of this | was classfied as an enemy combatant.

What happened to your passport?

A. It'sin Kandahar & the guesthouse. If | had it with me | wouldn't have turn
mysdf inand | wouldn't be here.

Q. Did you give your passport to some one in Kandahar? How did you lose it?

rsN#35a |Ux»-
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A. ldidn'tloseitor giveitto no one. When you arrive you are suppose to hand it
over to someone,

Q. Someone in the government?
A. No, in the house where | was Saying.

Q. So, you gave your passport to some one in the house where you were staying in
Kandahar?

A. Yes.
Q.  Why did you want to get training?

A. If you read the evidence, the information is in there. There were O many
problems in Y emen, tribal problems, to protect mysdf.

Q. So, after your training you planned on returning to Yemen to protect yoursdf?

A. Yes.

[Tribund Presdent asked if the Detainee had any further evidence to present to the
Tribund]

Detainee: What kind of evidence are you looking for?

Tribuna President: Are thereany other statements you would like to make to explain
your actions?

Detainee No.

AUTHENTICATION

| cartify the materia contained in this transcript is a true and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Tribund President
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Summarized Sworn Detainee Statement

When asked by the Tribunal President if the detainee understood the CSRT process, the
detainee stated, "yes."

When asked by the Tribunal President if the detainee had any questions concerning the
Tribunal process the detainee asked, "Like what." [The Tribunal President asked if he
had any questions about what we were doing here today.] [The Detainee answered:] |
don't know how to answer your question. [The Tribunal President stated]: If you have a
question about the process as we go along you may ask it and we will answer it.

When asked by the Tribunal President if the detainee wanted to make a statement the
detainee stated yes and had his Personal Representative provide awritten statement to the
Tribunal. [The Personal Representative read the following statement]:

Regarding the allegation 3. A 1. [The detainee admitted that he traveled from Yemen to
Afghanistan to help fight in the war during the middle of 2001.]

| did not want to leave Yemen for Afghanistan. My parents were already in Afghanistan
and forced me to comethere. | tried to bribe an officia with $50.00 to not allow me
through the customs at the airport. Something went wrong and | was not stopped. If |
had been stopped by legal authorities, | could have told my parents that the government
would not let me leave. My friend Salah Hassan is the one who found an officer who
knew the customs people. We met with this officer (Omar Al-Hamily) about an hour
prior to the departure of my plane. He took the money and copied down my passport
number. They can prove that | did not want to leave the country. Salah Hassan will be
easy to find as he has written to me here and you have his address. Both of them live in
Sanaa, Y emen.

Regarding the allegation 3. A 2. [The detainee stated that he attended the Al-Farouq
training camp during late August 2001.]

Yes, | did go to the Al-Faroug training camp. How | got there is important. My parents
went first to Afghanistan. They sent for me and when | got there | told them | did not
want to stay. My father said just stay for two months and attend this camp and then | will
send you home to Yemen. Both my father and older brother told methis, so | had to do
it. | accepted going to the Al-Farouq camp as it was my ticket home.

Regarding the allegation 3. A 3* [The detainee stated that he traveled to the Tora Bora
Mountains during late 2001.]

The statement is essentially correct However, | was leaving Afghanistan to go the
Pakistan and was taking the only route available. | was traveling without a weapon of
any kind. The reason | wastraveling was to leave Afghanistan to go through Pakistan to

| SN#167
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get homein Yemen. | did not know the name of the mountains; | learned they were the
ToraBoraMountainswhen | arrived in Pakistan.

Regarding the allegation 3. B 1. [The detainee stated that he was trained on and carried
an AK-47 while at the Al-Farouq training camp.]

Yes, | trained some on the AK-47, even in Y emen we were familiar with thiswespon, it
isvery common. | only learned to take it apart, clean it and put it back together. | was
only in the camp for four days when 9/11 occurred and the training stopped and the camp
was shut down.

Regarding the allegation 3. B 2. [The detainee Sated that he had an AK-47 when he left
the Al-Farouq training camp]

This statement is not true, when | |eft the camp; | had no wegpon at al. The wegponsin
the camp were for training only, they were taken away every day dter training.

Regarding the allegation 3. B 3. [The detainee ated that he was arrested by the
Pakistani Army and was sent to the Peshawar prison prior to being taken to the prison in
Kandahar by the American forces)]

This satement is essentidly true. 1 intended to turn mysdlf over to the Pakigtani
authorities. With no money, friends or relatives they would be obligated to send me back
to my homein Yemen. Ingead they turned me over to the Americans.

[The Tribund President asked the Detainee if he had anything se he would like to
say.] The Detainee Stated, yes | want to add something.

Jugt to darify, the officer Omar Al-Hamily he is not the customs officer, he knew the
customs officer. My intensions were to go to my friends at the customs office and they
would stop me and prevent mefrom leaving Yemen. | useto work in cusoms so | have
friends there. When | got to the Al-Faroug camp | got Sck, so | went back to Kandahar.
After | got well | came back to the camp for 24 days.

[ The detainee was told he was not given a chance to take an oath. He was asked if he
would liketo do it at thistime. To swear to everything he had dready stated.] The
Detainee stated he would like to take the oath. [After the Detainee took his oath the
Tribuna stated:] Then the Tribuna will consder everything you said so far to be your
sworn testimony. The Detainee agreed.

|SNHI67
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Summarized Answers in Response to Questions by the Personal Representative

Q. Before the Tribuna came in we showed you the | etter from your brother and his story
is alittle different than yours. | would like you to explain the difference.

A. Not dl of my brother'stestimony iswrong. The part about me being in schoal istrue,
but there are two differences. [The Trandator asked the detainee what the differences
were] The detainee stated he didn't remember but if asked he would respond. [The
Persond Representative looked at the letter and asked about the part where his brother
sad he disgppeared] [The Trandator read that part of the letter to the Detainee] [The
Detainee stated]; | didn't consider thiswhen | was given you my responsesto the
charges. Itistrue, | disgppeared in Afghanistan and my family didn't Say there. They
didn't sseme. | told them during the interviews, | didn't see my father. We had no
communication or contact When 1 got hereto Cuba, | sent them letters.

Q. About the Y emen misson that came here, you told them one ory and thisisa
different story.

A. [The Trandator read that part of the letter to the Detaineg] [ The Detainee stated]:
When | firgt got here there was a delegation from Y emen with Americans. | told them a
dory and after they left | changed my story. The second version is the true story.

Summarized Answers in Response to Questions bv the Tribunal Members

Q. You say you went to Afghanistan to join your parents, can you tell me how you got
there?

A. | left from Yemen to Karachi and stayed about a month. | then went to Quettafor a
day or less and after that | went to Kandahar.

Q. Did your family pay for that or did you receive it from somebody else? Where did
you get the funds to travel ?

A. They left me about $100.00. | bought some things | needed, gave $50.00 to the
officer for abribe, and had $40.00 Ieft.

Q. Didyou take an arplane?
A. | dready had the planeticket. My father Ieft it before he departed.
Q. When you stopped in Quetta, how did you get across the border?
1S\H167
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A. | crossed the border on abike.
Q. Were you by yoursdlf or in the company of other people?

A. There were two people with mein the car, but we all took motorcycles acrossthe
border.

Q. Do you know if those people traveling with you were Al-Qada or Taiban?
A. No.

Q. When you got to Kandahar where did you stay?

A. | stayed at a safe house with some Arabs.

Q. And then from Kandahar you went to Al-Faroug?

A. No | went home.

Q. Home with your parents?

A. Yes

Q. Whendidyou go to Al-Faroug?

A. | left home and went back to the safe house where the Arabs were staying. | 1€ft there
and went to Al-Faroug.

Q. What did you learn a Al-Faroug?

A.ldidn't learn alot, just how to take the rifle apart and put it back together.

Q. After you left Al-Farouq where did you go?

A. Wewent to Kandahar and then to Kabul.

Q. Did you engage in any fighting when you were in Kabul ?

A. No, | wassck and at the house clinic.

Q. Whenyou were in Afghanigtan, after you got well, did you engage in any fighting?
A. | tried to go home, | couldn't get in touch with my father, so 1 went to Pakistan.

Q. You went to the Tora Bora Mountains first and then to Pakistan, correct?

1S\H#167
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A. 1 didn't know they were the Tora Bora Mountains. Thiswas the only way to go, so |
took it. When | got to Pakistan they told me | came through the Tora Bora Mountains.

Q. When you were arrested by the Pakistanis did you have wegpons with you?

A. No, | was aresed inthe city. | wasinacar. | left asmal village with a Pakistani
guy and didn't have awegpon. | never had any wegpons.

Q. Do you know who Al-Qaidais?

A. No.

Q. | want to ask afew background questions. Y our family is from Y emen?
A. Yes.

Q. Did your parents move to Afghanigtan?

A. Yes

Q. Butyou remained in Yemen?

A. Yes

Q. How old were you a thistime?

A. Between 17 and 18 years old.

Q. Did you live in Yemen by yoursdf for atime?

A. | had Uncles.

Q. Why did your parents move to Afghanigan?

A. | don't know.

Q. Why did they want you to come and join them in Afghanigtan?

A. | don't know. They wanted the whole family to be with them, so | had to go.

Q. Didthey bring your brothers and ssters to Afghanistan when they moved? Or did
they bring them later?

A. They went firgt, then my brothers, thenme. My ssers didn't go.

ISN#167
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Q. Didyour sgers gay in Yemen?

A. Yes, | have only one sster and she is married.

Q. So, whenyou got to Afghanistan you moved into your parent's house?
A. Yes

Q. How long did you live there, until you went to Al-Farouq?

A. Lessthen awesk.

Q. Why did your father and your brother want you to go to Al-Farouq?

A. 1 don't know, but it was the only way | could go back to Yemen. They sad if | went,
| could go back to Yemen. | dreedy had ajob at a restaurant and wanted to go back.

Q. But you have no ideawhy your father wanted you to go to Al-Faroug?
A. No.

Q. Did he send your brothers to Al-Farouq also?

A. No.

Q. Just you?

A. Yes, because | requested to go back to Y emen and this was the condition for meto go
back.

Q. What doesyour father do in Afghanisan?
A. I don'tknow. | only stayed with them for lessthen aweek.

Q. Wha isyour father'snormd occupation, does he have atrade, or run astore, or what
does hedo for aliving?

A. Heisacontractor, he does his own jobs, like congtruction, in Mosgue, paints houses,
hefixesthings, heworksin abakery, whet ever.

Q. When you went to Al-Faroug, you were there for only four days, the second time?

A. When | firg went | stayed in the safe house for three days, then went to the camp. |
dayed there for awhile and then got sick. They took me-back to Kandahar and then |
came back and trained for four days. After the four days they closed the camp.

19V #167
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Q. Who owns the safe house that you stayed in?

A. Which ssfe house are you talking about? The onel stayed inwhen | first came or the
second one.

Q. Whenyou camefirg?
A. | don't know.
Q. Okay, how about when you came the second time?

A. The second time | went straight to the house clinic. | stayed there for about four days
and then went to the camp.

Q. Wasit aTdiban clinic?
A. 1 don't know, the only people there were Afghanis.
Q. Why did they dose the camp?

A. 1 didn't know at first, they just told usto go. When we werein the car, on the road,
we heard there were bombings in the United States.

Q. Where were you going in the car when you |eft the camp?

A. We were going back to Khandahar.

Q. Andwhat happened when you got to Khandahar?

A. We dayed there had dinner and |€ft early the next morning to Kabul.
Q. And after Kabul that's when you tried to get to Pakistan?

A. Yes, | went to Pekistan,

Q. Didyouwak from there? How did you get through the mountains?
A. You have my gtory; | went with one Afghani and two of my friends.
Q. How long were you in Pakistan before you were arrested?

A.I'mnot sure, 2,3, or 4 days. We Ift the village and went to the city. My friends
succeeded but | was captured.

1SN #167
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Q. Trying to enter the city?

A. My friends had money and succeeded getting into the city but | couldn't. Our goa
was to get into the city where the embassies are and go back. My friends had no
problems because they had their passports, visas, and money. But, because | didn't have

any of these, | wastold my best bet was to go to the embassy and surrender mysdf. This
iswhat | was planning to do when | was captured. They captured me before | got to the

embassy.

Q. So, you didn't have your passport with you?
A. No, my passport was with my family.

Q. When exactly were you captured?

A. | don't know the Chrigtian cdendar; it was four or five days after Ramadan. It was
fifteen days before Christmas.

Q. So, you left Al-Farouq on the eventh day of September and 10 December iswhen
you were captured when you firgt entered into Pakistan. What were you doing
immediately before Ramadan?

A. I wasintheclinicin Kabul.

Q. No, you were in the clinic before you went to Al-Farouq the second time, weren't
you?

A. Thetrip wasredly difficult and long, so when | got there | was redlly week and sick.
Q. Do you have any other evidence to present to this Tribuna?

A. No.

Q. Persond Representative do you have any other evidence to present to this Tribuna?

A. No.

|SN#167
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DETAINEE STATEMENT 167
16 September 2004

A.

1. | did not want to leave Y emen for Afghanistan. My parents were aready in
Afghanistan and forced me to come there. | tried to bribe an officid with $50.00 to not
alow me through the customs at the airport. Something went wrong and | was not
stopped. If | had been stopped by legal authorities, | could have told my parents that the
government would not let me leave. My friend Salah Hassan is the one who found an
officer who knew the customs people. We met with this officer (Omar Al-Hamily) about
an hour prior to the departure of my plane. He took the money and copied down my
passport number. They can prove that | did not want to leave the country. Sdah Hassan
will be easy to find as he has written to me here and you have his address. Both of them
livein Sanaa, Y emen.

2. Yes, | did go to the Al-Farouq training camp. How | got there isimportant.
My parents went first to Afghanistan. They sent for me and when | got there | told them |
did not want to stay. My father said just stay for two months and attend this camp and
then | will send you hometo Yemen. Both my father and older brother told me this, so |
had to do it. | accepted going to the Al-Farouq camp as it was my ticket home,

3. The statement is essentially correct. However, | was leaving Afghanistan to go
the Pakistan and was taking the only route available. | was traveling without a weapon of
any kind. The reason | was traveling was to leave Afghanistan to go through Pakistan to
get home in Yemen. | did not know the name of the mountains, | learned they were the
ToraBoramountains when | arrived in Pakistan.

B.

1. Yes, | trained some on the AK47, evenin Y emen we were familiar with this
weapon, it is very common. | only learned to take it apart, clean it and put it back
together. | was only in the camp for four days when 9/11 occurred and the training
stopped and the camp was shut down.

2. This gatement is not true, when | left the camp; | had no wegpon at al. The
wegpons in the camp were for training only, they were taken awvay every day after
training.

3. This statement is essentidly true. | intended to turn mysalf over to the
Pakistani authorities. With no money, friends or relatives they would be obligated to
send me back to my home in Yemen. Instead they turned me over to the Americans.
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Summarized Swvorn Detainee Statement

When asked by the Tribuna President the detainee stated he understood the CSRT
process and he did not have any questions.

When asked by the Tribuna President if the detainee had anything to add regarding the
undassfied summary, the detainee stated, "I never moved to the front lines.”

[At this point the Tribund President clarified his previous question and asked the
detainee if he wanted to make a Satement under oath.] The detainee indicated that he did
wish to make his stlatement under oath and was sworn by the Recorder. He then testified
essentidly as follows

"The statement | moved to the front line and participated in the fight against the Northern
Alliance is not correct.”

[The Tribuna President then asked the detainee if that concluded his statement. The
detainee dtated that it did. The Persond Representative (PR) then informed the President
that the detainee preferred to be prompted by the PR to respond to specific itemsin the
uncdlassfied summary. The President indicated that the PR should proceed in that
manner |

Summarized Answers in Response to Questions by the Personal Representative

[The Persond Representative read directly from the Unclassfied Summary and the
detainee provided the following responses]

Q. The detainee voluntarily traveled from Y emen to Afghanistan in September 2000.
A. Yes

Q. While waiting for trangportation to Afghanistan, the detainee stayed a a sfe house.
A. Theplaced | sayed a was referred to as an office.

Q. The detainee attended the Al-Farouq training camp in September 2000.

A. Yes

Q. At the Al-Farouq training camp, the detainee was trained on the Kaashnikov, RPK
Machine gun, and the Seminov Rifle.

A. Yes

ISN #837
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Q. The detainee then trained at the Maek Military Center, where he received training on
the Makarov Pistol, Dragonov Sniper Rifle, PK Machine-gun, RPGs, hand grenades, and
map reading.

A. Regarding the map reading, they only taught meto read North, South, East and West.

Q. Following the training, the Detainee returned to Y emen, then again voluntarily
traveled back to Afghanistan in August of 2001.

A. Yes. | do not know the name of each month. | refer to them as the first month, second

month, etcetera. Since | am not sure of the names, it is possible it was a different month,
but I know it was the eighth month.

Q. The detainee returned to the Al-Farouq training camp, where he received specidized
training in pogitional shooting with AK-47s.

A. Yes. | atended, but | don't know if it is congdered specidized training. They just
taught me how to walk and sit with aweapon.

Q. The detainee participated in military operations againg the codition.

A. Not correct.

Q. The detainee participated in the retrest from Omar Saf Center, Afghanistan.
A. Yes

Q. The detainee then fled to Karachi, Pakistan where he was captured during araid on an
gpatment on September 11,2002.

A. Yes

Q. Why did you travel to Afghanigan?
A. Totran.

Q. Tofight against whom?

A. The Chechnyans.

Summarized Answers in Response to Questions by the Tribunal Members

Q. Youwent from Yemen to Afghanistan?

A. Yes

ISN #837
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Q. Canyou tell me how you traveled there?
A. |went by arplane from Y emen to Pakistan to Afghanistan.
Q. Wherein Pakistan did you stay?
A. | went to the Dagtar Tdiban (office) in Ramga
Q. In Afghanistan-do you remember which city?
A. Yes Kutah

Q. You knew there were Tdiban in the office and you were going to train with the
Tdiban?

A. There are rooms with Afghanis who just wait there until they go somewhere dse.
Q. Did anyone help you get to Pakistan and then to Afghanigtan?
A. Afghans

Q. Did they give you money, a plane ticket, how did they do it?
A. No.

Q. You usad your own money to go to Afghanistan?

A. Yes

Q. What doyoudoin Yemen?

A. | sudy.

Q. You are astudent?

A. Yes

Q. Do you study the Koran?

A. | usd to study nursing.

Q. Once you gat into Afghanistan, what city did you go to?

A. Kandahar.

Q. And then you went to training a Al-Farouq?

ISN #837
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A. Yes

Q. Didyou trainwith the Tdiban in Al-Farouqg?

A. | trained with dl of them, the Arabs, foreigners, but not the Afghanis.
Q. Are you amember of d Qada?

A, | don't know. | know | am an Arab fighter.

Q. An Arab fighter-and you went to Al-Farouq to fight knowing you were going to go to
Chechnya?

A. | went to train and go to Chechnya.

Q. Do you remember when you were in Al-Farouq ever seeing Usama Bin Laden?
A. No.

Q. Doyou know whet d Qadais?

A. No, | don't know. I've seen things ontelevison.

Q. Areyou trained as asniper?

A. Yes

Q. Did you ever fire your wegpon in combat other than training?

A. Only fortraining. | trained with aperson.

Q. Wha wegpon did you use when you were a sniper?

A. Dragonov, four years ago.

Q. Do you remember who ran the training camp where you trained?

A. Yes

Q. Who?

A. In Al-Farouq, there were severd trainers. Maek Hakeem useto train me.

Q. After your training in Al-Faroug, why did you go back to Yemen?

ISN #837
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A. | wanted to seemy family. My father was Sck and | wanted to finish my studies.
Q. Didyou finish your studies?
A. When | go back, | will finish.
Q. Thenyou decided to go back to Afghanistan after you saw your father, isthat correct?
A. Yes, but | don't know exactly what you mean.
Q. Why did you go back?
A. So | couldfight the Chechnyans.
Q. You said you didn't travel to the front line near Bagram?
A. Yes
Q. But you were retreating from the Omar Seif Center?
A. Yes
Q. Where were you retreating from when you were involved in that retreat?

A. | retreated from Omar Saf to Kabul. | was not on the front lines. | retreated from the
back lines.

Q. Wha hgppened when you were captured?

A. 1 was brought to Cuba.

Q. Youfled to Pakistan, true or not true?

A. What do you mean?

Q. You previoudy dated that after you retreated you went to Pakistan.
A. Yes

Q. How long were you there before you were captured?

A. Eight to ten months.

Q. Wha wereyou doing in Pakistan?

A. | wasstting inahouse.
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Q. Were you waiting for something to happen?

A. | was planning to go back to Y emen.

Q. How were you captured?

A. The Pakigtanis came in and arrested me.

Q. Who were you with when you were arrested?

A. There were two people with me. One was (inaudible) and the other was Amir.
Q. Werethose people dso brought to Guantanamo?

A. They were arrested, but | haven't seen them.

The Tribuna President asked the Detainee if he hed any other evidence to present to this
Tribundl.

[The detainee stated:] | can swear to you, | am not quite sure what to say. | was not
fighting, nor did | want to fight Americans. The Americans were very far from where |
was fighting and | am from Yemen. The Americans did not do anything to give me a
reason to fight them.

Q. Persond Representative do you have any other evidence to present to this Tribund?
A. No.
[After the Persond Representative said no, and the President conduded the tribuna

session, the detainee interrupted and stated:] " Osmah Embe and Humam Y ahmen Ami
were dso trainers in the Al-Farouq training camp.”

AUTHENTICATION

| cartify the materia contained in this transcript is atrue and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Tribuna President
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Summarized Unsworn Detainee Statement

Detainee Yes| will answer the accusations against me.

Tribuna President: Do you want to make your Statement or replies to any questions under
oah?

Detainee: Whatever makes you comfortable, whatever you want.
Detainee is sworn by tbe Recorder administering the Mudim oath.

Detainee: They have presented to me thirteen accusations. And because of these
accusations they said that | am associated with Al Qaida. Before addressing these
accusations, | will give abackground as to what happened to me before that. A summary
of what my gtory is. 1 was on an officid holiday from my job. | hed taken gpproximately
two months. In the last two weeks, | was in contact with thisindividua Faisal who is
lisged here. To visit Afghanisan and see whether the donation | had given, if it was
working or not. | wanted to go therein the first place but | was hesitant So | went there
during the end of my vacation. So | would only stay for awesk and see the Stuation in
Afghanistan and see the money that | contributed. 1t was [for] digging wells. When | |eft
Kuwait on the 9" of September, | entered Karachi airport a night Then | left on a
domedtic flight to Quetta airport. Thisis a place on the border with Afghanistan. And
afterwards | entered Afghanistan. The morning of Sept 10" | was in Afghanistan. Of
course the events happened while | was in Afghanistan. | tried to leave after the events.
The borders between Pakistan and Iran were closed after aday. Thiswe heard on the
world news. | tried to leave Afghanigtan, in September, the same month. | couldnt, the
borders were closed. | tried a number of times moving from place to place to get out but
| could not So | had a problem because my holiday was only for two weeks and the
holiday ended while | was in Afghanigan. So | called my family and | told them and
they got ahold of the ministry and they extended my vacation for 3 additiona weeks.

But | till could not get out. Until about the 15" of December, | lft through the borders
and entered Pakigtan. | entered a village. Of course | had my officid passport and
everything. And there were civilians there and they took me to a camp in Pakistan where
the Army was. The Pakiganistold rae "We will go with you to your embassy." Of

course | asked for my embassy. But they took roe to a prison and they handed me over to
America. Tha isasummary of my story.

Detainee: Now | will turn to the accusationsin front of me. Honestly | didn't even see
them during the interrogations. And they never discussed them with mein the
interrogations. Because the accusad has aright to discuss what heis being accused df.
For example | will go through every point and | will answer every point.

3al, The Detaineeworked for the Revival of |sSlamic Heritage Society.
3a2. TheRevival of Islamic Heritage Society appearsonthe Terrorist Exclusion List of
the U.S. Dept of Homeland Security Terrorist Organization Reference Guide.

IS\# 229

Endaaure (3
Page1lof 12

000300

UNCLASSHED//POUO



UNCLASSHED//FOUO

Detainee: For example the firg point. | know the Reviva of Idamic Heritage Society; it
is an offidd society from the Kuwaiti government And it doesn't have any problems
indde Kuwait or outsde Kuwait. And more than athird of the Kuwaliti people donate to
it. Itscharity work isdl over theworld, evenin America. But | donated to them; | did
not work there. | donated. But | donated to it for some charity work. Maybe my lagt
donation was the end of the nineties, maybe '94. And this Reviva of Idamic Heritage
Society, donationsto it are officid, there's pgperwork and documentation and it is
watched by the Kuwaiti government. My last donation to it was about '94 to '95. But |
am surprised that the accusation here isthat | worked init. | did not work init. | ama
government employee. | am dso surprised that this society is conddered aterrorist
organization. Even though | remember that when | left Kuwait, | didn't hear anything
about it being aterrorist organization or anything. To summarize, | do not work there.
And | donated to it along time ago about 6 years before the events of September 11 . So
if it was dassified after September 11" and | was in Afghanistan, so how can | be judged
about something like that? Of course | don't know what hgppened in Kuwait with this
organization if it was shut down or what happened to it. Those are the first two points, 1
and 2.

3a3. The Detainee'sname appeared on a hard driverecovered froma suspected al
Qaida safe housein Islamabad, Pakistan.

Detainee: The third point, Thisis something also that | was surprised to see when the
Persond Representative presented it to me. You say that thisis a ssfe housethat is
related to Al Qaida and my name is present on the hard drive. | can't say to the American
intelligence that you are liars. But | don't know these people and if my name is present
on ahard drive, after our detention, we learned that our names are al over the Internet
So if my nameis present with any humanitarian organization, or terrorist organization in
their computers, or in any place with any intdligence in the world, does that meen that |
am apart of them or associated with them? | know that right now, especidly we
Kuwaitis, our names are dl over in computers and places dl over. So if it was found in
any other place, I'm thought to be part of them or associated with them? It says here that
your name was found. It doesn't say anything else, for example wasiit aletter fraon meto
them, or a passport, document, or anything of mine that they have. | know that the
people that they caught after me, they told us that your names and your pictures are
present in computers and people have contacted your family members. So | don't know
the people who contacted my family or the people who added our names to their lists. So
how can | be associated with them just because my name is with them? If my name was
present in their computer before my detention, maybe | will be convinced, maybe | will
believe, but now after the events our names are dl over the world, they are dl there. So |
know the interrogators did not interrogate me on thisissue. | think thisis not important, |
think if it was important they would have interrogated me. And if thisis redly true and
thisredly happened and | am associated, | think that the interrogation would have
centered alot around thisissue, so they would take information from me about Al Qaida.
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| have been herefor 2 VVz years and none of these things happened. It's obvious at this
point I am innocent of this point | don't know anything.

3a4. The Detaineevoluntarily traveled fromKuwait to Mecca, Saudi ArabiaonHajj in
2000, wherehemet Faisal (FNU), an employee of the Sanabal Charitable Committee.

Detainee: The fourth point, that | traveled to Mecca, yes, | traveled to Meccaand | met
this person in the holy mosgue. This mosgue has many thousands of peopleinside.
There'salot of Mudimswho know each other within that mosque. News being
exchanged back and forth. So yes, | did meet that person ingde that mosgue and he
explaned to me the Stuation in Afghanigan. He told that it [Afghanistan] isin need of
donations. | read earlier in the Kuwaiti news that there is a shortage of water in the
country. He asked me why don't you Kuwaitis bring wells into that place? So | knew
when | went back to Kuwait, we're not alowed to go in to that place in Afghanistan.
And that is the reason that made me go to Afghanigan. | wanted to go and see for

mysdf.

3ab. The Sanabal Charitable Committeeisconsidered afund raising front for the Libyan
Islamic Fighting Group.

Detainee: Point number rive, | know that the Sanaba Committee is an offidd committee.
From what | can remember its headquartersisin London. Thet | told to the interrogators.
So | don't know if the Sanabd Charity Committee for the Libyan Group, | don't know.
Thisisinformation yet from intelligence, | am just an employee. | heard this from my
Persond Representative. | don't know, if he knows something and | don't know it, how
can | be judged on something | don't know? We dedl in our normd lives with many
people. But we don't know every persond thing about them. And it's hard for a person
to know.

3ab6. TheLibyanlslamic Fighting Groupislisted asaterrorist organizationintheU.S.
Department of Homeland Security Terrorist Organization Reference Guide.

Detainee: The sixth point, that it is listed as aterrorist organization, | don't know this.

3a 7. The Detainee admitted to donating approximately 2, 250 dinar sto the Sanabal
Charitable Committee.

Detainee: Point number seven, yes | donated $2,250. But herethey say dinars. Inthe
interrogations | said dollars. The way you are saying it, if you compared it, it's about
three times the amount. Dinars is about three times the amount in dollars. If you
cdculaeit in dinars, it would only be about 750 dinars. And this amount we congder it a
smdl amount. So | don't [know] them well so | only gave them alittle bit of money.
That was for digging wells. | traveled there to make sure of this.
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3a8. The Detainee voluntarily flew from Karachi, Pakistan on 9 September 2001, where
he first joined Faisal and Abdul Hakeem.

Detainee: Point number eight. Y es, that happened and | told them so.

3a9. Abdul Hakeem was identified as an employee of the Sanabal Charitable Committee.
3al0. Hakeem was also identified as a major recruiter for the LIFG

Detainee: Number nine and ten. | just knew them as normal people. Whether they were
part of anything, | couldn't know thisand | didn't read this in the news or anything.
Maybe if it was in the news someone would know, but it wasn't there.

3al 1. Sometime after 9 September 2001, the Detainee, Faisal and Hakeem traveled to
Kandahar, Afghanistan.

Detainee: Number eleven. It'swritten that sometime after September 9™ the Detainee
traveled to Kandhar and | told them inthe interrogations | traveled before September 9™
so they put it here after the 11th of September. Of course thisis a big difference if they
say dter it means afterwards | went after the events.. .but this is not correct. Knowing
that | toid them that | went there before September 11™. They asked me if | would have
gone after the events happened and | said no. Big events like this, obviously a person
wantsto be with hisfamily and his children. | was surprised to see that they wrote after
and that is not correct.

3al2. In December 2001, the Detainee failed at attempts to be smuggled across the
Iranian border.

Detainee: Number twelve. Of course when you read something like this, looking at this,
they say September, October, November, he did not leave, why did he leave in
December? Of course he was still comfortable in Afghanistan or accepting of the
conditions. But | told them just afew days after the events, | tried to escape by way of
Iran. | went there and the borders were closed. Same thing that happened in Pakistan,
the borders were also closed. Now here they have written December, of course thisis a
big difference.

3al3. The Detainee traveled between Kandahar, Kabul, Heart, and Jalalabad,
Afghanistan during November/December 2001, before being smuggled into Pakistan,
apprehended by Pakistani authorities and turned over to U.S. forces.

Detainee: The last point, number thirteen. Yes that did happen. But notjust in
November and December, but in September, October, November, and December. When
| left and entered Pakistan, the Pakistani authorities did arrest me. | did not see any
soldiers or anything like that. | entered into Pakistan, | entered into the Pakistani villages
and civilians living there took meto acamp inside Pakistan to the Pakistani army. |
asked for the Kuwaiti ambassador. They told me, "We will go with you to that place.”
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But unfortunately they sold us for money to Pakistan. And that is the truth, you saw that.
Of course they pictured us as terrorists and turned us over to the United States. These
points that you accused me of and because of what you said | am a member or associated
with Al Qaida, and you see now the difference between the things | told them in the
interrogations. And honestly | cannot be sure what is there in my classified file, | cannot
be sure that it has additional accusations or information that are incorrect. | mean, | wish |
could see these accusations and to answer them, like | answered what is written in front
of me.

Tribunal President: Aswe explained before, we don't have the authority to show the
Detainee the classified information. We will take your testimony, your statement today
and anything else you provide to ustoday into consideration very strongly. Does this
conclude your statement?

Personal Representative wants Detainee to comment on his hospital stay.

Detainee: When | entered Afghanistan, the morning of September 10, 1 had eaten
something. | became very sick, | had severe diarrhea. So | entered ahospital and stayed
there for about four days: four days or five days. Afterwards | wanted to leave and | tried
to leave to go back to my country but the borders were closed. They told me the borders
were closed. | think based on what | heard here, that communications were being heard,
being watched between Afghanistan and the rest of the world, because the methods of
communication between Afghanistan and the rest of the world is very limited. | think the
American intelligence heard my calls to my family or something and they know this. A
lot of people who are detained here, some of them, they provided to them their phone
callsto their families from Afghanistan. But it wasn't to their advantage. But [it] works
to my advantage, these phone calls, because it was me telling my family | wastrying to
get out of Afghanistan. That's it

Personal Representative has no further questions. Recorder has no further
questions. Tribunal Members begin questioning.

Tribunal Member comments to Recorder, "Regarding Exhibit R4, regarding the Revival
of Idamic Heritage Society, the exhibit indicates the Kuwait office of this organization is
not designated as a terrorist organization. The Detainee is from Kuwait; do you have any
comment on this?"

Recorder: No

Tribunal Members. Personal Representative, do you have any comment on this?

Personal Representative: No.

Tribunal Member: How long have you been detained here?
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Detainee: | was handed over to the American forces 1 January 2002.

Tribunal Member: Y ou mentioned in your statement that the interrogators have never
asked you about why it was your name appeared on the computer hard drive.

Detainee: No, | don't remember anyone telling me this.

Tribunal Member: They must have asked you at one point about your associations with al
Qaida?

Detainee: No, they didn't mention a Qaida, they didn't ask me anything about al Qaida,
they just said tell me your story. I've been here for 2 years, close to 3 years. I'm in four
pictures they have shown me. | told them from the beginning, if there is an accusation
against me, tell me the accusation, the Revival of 1slamic Heritage Society just once did
they ask me, "Did you donate to it?" | said yes, | donated to it. Even | mentioned thisin
the papers. They asked me about Kuwaiti organizations; just did | know of [them] in a
genera sense. Even the Revival of Islamic Heritage Society, they didn't ask me about it
in great detail. Even if they had asked me about it, | don't know anything specific about
it Only they asked me, "How do you present any project to them?" and | told them how
| didit. | signed acontract with them and | gave them the money, and then as an officid
organization, they draw [up] acontract with the organization in the country they are
working in. All officid business, you know how it is between nations. When the project
[is complete] they just bring me the pictures and everything. That's what | told them.

Tribunal Member: Presuming that your name was really found on the computer hard
drive, there must be some reason why this is the case.

Detainee: | swear to God, | don't know. I'm sitting here in Cuba. | don't know anything.
But the people that you arrested in that house, I'm sure you will ask these people and get
information from them. Ask them why they had my name on there. | cannot think of any
reason or explanation why my name was on the computer. Other than what | just told
you that our names now are everywhere, they're on many computers. The people that
you captured in that place, obviously they know why they have my name.

Tribunal Member: Asyou sit here today, you truly have no idea why the government
thinks you are associated with a Qaida?

Detainee: | saw the reasons that they listed and really they are just not true. Aswe're
sitting here, 1'm sure you know the political sideto this. For example, in Pakistan, when
they turned us over to America, they imagined they were people from al Qaida or
terrorists. But after 2 V4 years in the interrogations, they haven't found anything. Either
of our governments can attest to this. So | think its normal that they would bring usjust
any accusation like this. That's why | think there are these accusations.
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Tribuna Member: In the packet your family submitted, it indicates you are an educated
man, apparently with secure employment prior to thistime.

Detainee Yes.
Tribuna Member: Y ou are an auditor with the government of Kuwait.
Detainee: Yes, I'm an auditor.

Tribund Member: It indicates here that you have been employed on that position snce
1991, isthat correct?

Detainee: Exactly from '89, my last job from '91.

Tribunad Member: And your course of study, while in University, wasin Accountancy
and Auditing?

Detainee: Yes.

Tribuna Member: It was in 2001, August, September time frame that you felt the need to
go to Afghanigtan to check on the status of your donation?

Detainee | had the ideafrom awhile ago, but work wouldn't dlow it. | sad | would
wait until summer vacation. At that time in the news there was some threats and stuff
going on from Bin Laden. So | was hesitant though most of my vacation had passed and
| didn't do anything. When | returned Faisal called me and told me these threats and
everything and these had been happening for a number of years, it's nothing. | left and
the events happened. My vacation would have ended around October 3'.

Tribuna Member: Did you not know that Afghanistan was in the midst of a civil war
and had been for some time?

Detainee: In the Kuwaiti media, some people visited Afghanistan, and they described the
gtuation indde of Afghanistan and the war was in the north of Afghanistan. The
Stuation was better than before; there was peace in mogt of the citiesin Afghanigtan.
Even thisyou can verify in the Kuwaiti newspapers, there were newspapers that sad this.

Tribuna Member: So you were not concerned for your ssfety when traveling to
Afghanigan?

Detainee: No, | went Afghanistan knowing that the Situation was OK. We heard about
the Taliban, which was responsible for security in Afghanistan.
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Tribunal Member: You said you were an auditor. We often put abond on our auditors,
which means the government checks to make sure you are not a security risk that you are
not going to go off with some money. Do they do that in Kuwait?

Detainee: No, we're just accountants, we don't take the money; it's an administrative
position. We verify the budgets and so on. We don't take the money. Wejust look at
how the money was spent, was the budget spent correctly or not?

Tribunal Member: So they don't have to do a security check on you to make sure.. .you
have alot of information about the government when you look at their books.

Detainee: No. its not security, our job doesn't have alot to do with security. Our reports
even go in newspapers.

Tribunal Member: Y ou explained about how you contract aproject, and that you had
done that previous times, where was this project to be constructed?

Detainee: In this organization, the Revival of Islamic Heritage, it has many branchesin
Kuwait. In our areathere's an office. They have alist of al the countries that are in need
of certain projects and they present that list The list with every project says how much
that project costs and how much money is needed. So you say, "l will do this project” for
example. For example, avillage in Indonesianeeds awell or adoption of orphans, or so
on. For example, if | say | want to build a mosque in this area: if it costs $3000,1 would
sign a contract with the organization and they would sign a contract with an organization
in that country that is recognized officialy by the government. This organization would
be amiddleman or away for me to communicate with the organization in the other
country. So for example, | give them $1000 to start with. After they start, after they
finish aphase, and | give them the second installment until it's finished. After it's
finished, they offer for me to go seeit We trust the organization and we don't see the
need to go see it because the charity saysthe work is complete.

Tribunal Member: But this particular donation or project you did in Afghanistan, you felt
the need to go check on it?

Detainee: There are no Kuwaiti organizations that work inside Afghanistan. That is the
reason. The Kuwaiti organizations, you can trust them because they are watched by the
government. In Afghanistan, the Kuwaiti organizations said they wouldn't work inside
there. [For] Kuwaiti organizations, | wouldjust give them money while | was in Kuwait.

Tribunal Member: This project in Afghanistan that you went to check on, where was it
located? Wasit in atown?

Detainee: When | entered Afghanistan, the events happened so | wanted to leave, | didn't
think of where the project was or anything, | wasjust trying to leave. You would be
surprised, until now, | don't know what happened. | know about the World Trade Center
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from the television, what hgppened there. In Afghanistan, there is no news or anything
likethat. So for 3 years, we ill don't redlly know what happened, what those events
were.

Tribund Member: Because there were no Kuwaiti organizations that donate money that
dedlt with Afghanistan, how would the government fed about you donating money to
Afghanigan?

Detainee: [The] Kuwaiti government didn't say anything, even the peopleinthe
newspaper that went to Afghanistan, it was in the paper, and they didn't say anything.
And that officid passport iswith you right now. It is permissible for me to trave to any
country in the world, there's no country | am not dlowed to trave to.

Tribuna Presdent: This charitable project in Afghanistan, was it dready underway or
were you traveling there to get it Sarted?

Detainee: No, | gavethe fundsin Meccato dig 5 wells, | congdered it be asmall project.
That was just to start the project and when | went there | would go seeitfor mysdf. Like
the Kuwaitis who went to Afghanistan and came back and wrote in the newspaper what
they had seen.

Tribund President: So you knew where these projects were located in Afghanistan
before traveling?

Detainee: No, | did not.

Tribuna President: Who was going to show you where they were located?

Detainee: The same person | gave the donation to.

Tribuna President: When you left Kuwait and traveled to Pakistan, you traveled aone?
Detainee Yes, by mysdf.

Tribuna President: And then from Pekistan to Afghanistan, you hed traveling
companions?

Detainee: From Karachi to Quettaairport and then | took a car and went to Afghanistan.

Tribuna President: Where in Afghanistan were you going to meat this person you gave
the charitable donation to?

Detainee: He grested me at the airport in Karachi.

Tribund Presdent: Whet is his name?
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Detainee: Fasd

Tribunal President: That wes Faisal?

Detainee Yes

Tribuna President: Shortly after that, the next day, you got sck and went to the hospitd ?

Detainee: When we entered Afghanidtan, it's true. The next day, it was because of
something | ate, | went to the hospitdl.

Tribuna President: Other than the hospital, where did you stay when you went to
Afghanigan?

Detainee; | was moving around; his house wasin Kabul. | went to visit Kabul to his
house. And then we tried to move from place to place until we went to the Iranian and
Pakigtani border, it was dl movement | waswith him, in hishouse, his family's house.
Tribund President: Were he and his family trying to leave as well?

Detainee Honeslly, his family | don't know, he hed left his family at thet time, his family
wasin Kabul a thetime | was leaving. 1 went to Kabul in November approximetely.

Tribuna President: When you were captured who else was with you when you were
captured?

Detainee: A group of people.

Tribuna President: Was Faisd with you?
Detainee: No, | left him in Afghanistan.

Tribuna Presdent: Was Abdul Hakeam with you?
Detainee: No, peoplel didn't know werewith me.
Tribund President: How many?

Detainee: A group maybe nine or eight.

Tribund Presdent: Did you have to pay someone to smuggle you in or atempt to
smuggle you in Pekistan?

Detainee: Yes, of course. Of course that's necessary.
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Tribunal Member: In reviewing the packet your family provided us, we noticed that you
received acknowledgements from the Islamic Heritage Society and thanksgiving for your
donation, as well as an example of an actual contract itself. On one occasion, it is
indicated that the farm you made a donation for was located 70 miles south of the
Indonesian capital Did you not receive a similar acknowledgment for the contract that
you executed relating to your donation for Afghanistan?

Detainee: The project in Afghanistan was avery small project. It was about $450 and
five wells. Very small. That's one thing; another thing is the way of this Islamic
Heritage Society. It is an officid way and it differs from other associations. But this
Sanabal Committee, | did not do any official business with them, so | don't know if they
work the same way as the Heritage Society with contracts and stuff. | did not continue
with them. | would only go see these projects if they really did happen, whether it was
true or not. But this all never happened. The events happened and | couldn't do
anything.

Tribunal Member: Were you concerned your donation was not being properly used?

Detainee: No, | just wanted to get out. And they felt that they had put mein a
compromising situation, until someone comes and sees this and something happens while
we were there, the situation didn't allow us to go and say, let's seethis.

Tribunal Member: Isthisthe first time you ever traveled to Afghanistan?

Detainee: Yes.

Tribunal Member: It seems like quite an ordeal to go all the way from Kuwait to
Afghanistan for such a small project of $450.

Detainee: | looked at this as a start to many more projects. This was just for this project
that | went to Afghanistan to see if the situation was good. If the committee was good, if |
could do more charity work there. Like the Kuwaitis have done there before.

Tribunal President: Mohammed Fenaitel Mohammed Al Daihani, do you have any other
information that you would like to present to this tribunal today?

Detainee: No.

Per sonal Representative and Recorder have no additional withesses or evidence.

Tribunal President: All unclassified evidence having been provided to this tribunal, this
concludes the open session of the tribunal.
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Unsworn Detainee Statements

Detainee: | would like to know who is present with us in the Tribunal.

Tribunal President: Asidentified, the Tribunal Members, the Recorder, the Reporter, the
Trandator, and you know your Personal Representative. These other two gentlemen are
journalists.

Detainee: Reporters [referring to thejournalists]?

Tribunal President: Y es, for this open session,

Detainee: Tell them welcome.

Tribunal President: You have no objections that they attend this session?

Detainee: No. | have no objections, but the Commanders of the Tribunal, do they have a
background in law or law diplomas, or are they just officers?

Tribunal President: They are military officers and one is a Judge Advocate General,
which is amilitary lawyer.

Detainee: The others, do they know anything about the law?

Tribunal President: We have a general knowledge of the military and the Tribunal
proceedings.

Detainee: | am acivilian, so how can you try me in amilitary court? Under what basis?

Tribunal President: Thisisnot alega proceeding. This is an administrative hearing to
determine your enemy combatant status.

Detainee: Good.

The Detainee asked what the Detainee Election Form was and the Tribunal President
read it to him. The Detainee then stated he would explain why he did not call any
witnesses when he makes his statement.

When the Tribunal President stated the Tribunal Members needed a minute to look
over the unclassified evidence to become familiar with it, the Detainee stated it would
have been better if the Tribunal Members had been familiar with it [the unclassified
evidence] beforehand; that way, if there were any comment about it, the Detainee
would have been able to respond. Additionally, the Detainee was concerned that a
guestion would arise after he had left the Tribunal and he would not have the
opportunity to answer the question.
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The Tribunal President stated he would have an opportunity to review the evidence
while the Detainee was till in the Tribunal and would be able to address any questions
to the Detainee.

The Tribunal President told the Detainee the reason the Tribunal Members had not
looked at any evidence prior to the Tribunal was to keep a clear mind asto the
Detainee and his enemy combatant status.

Sworn Detainee Statement

In the name of God, most Gracious, most Merciful. Thanksto Allah who, there is no
God but him, and prayers and peace he upon our prophet Mohammed, the last of the
prophets and messengers.

Hear now: From the beginning, the reason | didn't call any witnesses is because this
matter does not require calling any witnesses. | know that the accused is innocent until
proven guilty. In ail of the law, witnesses are brought for the accused. | haven't heard of
witnesses being called to prove that someone is innocent and has not committed a crime.
First of al, prove that I'm a criminal, and &fter that | would need to prove that I'm
innocent, and | will bring witnesses. That'swhy | did not present any witnesses.

Regarding my answer to the accusation that | am a member of Al Qaeda, so | say: that
this accusation does not have anything to support it, but it is merely words with no
evidence to prove it. Asif monetary receipts were found on me to indicate that | had
given financial support to Al Qaeda, or that | was arrested in a place specific to Al Qaeda,
or that | was seen attending their meetings, or that it was found that | have a strong
relationship with Usama Bin Laden, or during the time of my arrest or capture, | was
found with aweapon. So on what grounds have | been associated with Al Qaeda when
none of these things have happened?

The answer to the accusations that have been brought uponme. The first point, number

1. What isthe relationship between traveling to Afghanistan and Al Qaeda? How can it
be that travel to a large country with millions of peopleistravel for Al Qaeda, which does
not even represent 1% of that number or population? For is a person who traveled to
China considered a communist? And is a person who traveled to Irag considered loyal to
the Baath Party? So, how did you make the fact that | traveled to Afghanistan an
accusation that | am a part of Al Qaeda?

As for the fact that | traveled from my country, Kuwait, after the events of September,
thisis avery natural thing. These events, the events of September, occurred in America.
So the chaos and confusion was not present anywhere but America only. But as for the
rest of the countries in the world, the situation was very normal. People were going about
their routine lives. So, there was nothing strange about my trip.
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Also | had met an Afghani man on one of my trips to the "Omra" whose name was
Mohamed and he livesin Iran.

The trandator clarified "Omra" is when you travel to Mecca for worship. You can do
it any time of year, except for the designated time for Hajj.

This "Omra," millions of people go and do it every year. So this Afghani man proposed
to me to travel to Afghanistan to teach the Koran and the Arabic language and Islamic
studies. Because there are so many people in Mecca at that time, it is very normal for
you to meet people and say "where are you from*' and things like that. So, even though a
person might have been afriend from before, it is normal to meet people during that time.

Returning to the subject. So, he proposed to me to travel to Afghanistan to teach the
Quran, the Arabic language and Islamic studies. Of course, this is after he learned that |
studied Islamic Studies for 4 years at the Imam Mohamed Bin Saud Islamic University. |
had graduated with a"Very Good," just afew marks away from "Excellent"

| don't recall the date | met him [the Afghani man]. This man gave me his phone number
and said to me "If you wish to accept my offer" and | mean traveling to Afghanistan to
teach, "then call me on my phone and | will arrange everything." Then | returned to
Kuwait and after a period of time when the problems happened in Afghanistan, | decided
to accept the offer to teach in addition to helping some of the needy after my family had
transferred some money to me. That was the idea, especially after | had seen on
television the needs of the people.

That is not a peculiar thing because rescue work does not happen unless it is after a
disaster or problem. In times of peace and security and prosperity, no one needs
rescuing.

For your knowledge, war in Afghanistan had not stopped for many long years so there
was no difference between before September or after. | had thought that the war would
only be on the battlegrounds because | had seen when Irag was in my country; | saw the
fighting was only on the front lines. It would not go into the cities or villages, or that
there would be an assassination attempt on certain individuals, for example, UsamaBin
Laden, Mullah Omar, or any of the big figures that were wanted by America. For
example, when they bombed the palaces of Moammar Khadafi in Lybia. After the event
of aplane in Lockerbie [Scotland] or their kidnapping, as it had happened to the president
of Panama, Noreiga, and that the matter would end at that.

| thought my trip would be vialran, then Pakistan, and that is what | told my family,
because | knew that the relationship between Iran and Afghanistan was bad because
Afghanistan had killed diplomatic individuals who were Iranian, and that's when things
started to deteriorate between the two countries. | thought the borders would be closed.
But after calling that Afghani man Mohamed, he said to me "It is possible for usto enter
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Afghanistan via Iran, for the border crossing point between them is operating," so | said
"Then there is no need to travel to Pakistan, particularly since it requires another visa."

| just want to say that it is my nature to smile. |1 am aways smiling, so it's nothing out of
the ordinary. Don't think it is anything else.

The Detainee had been smiling throughout the proceedings.

And | had intended to stay for a short period then return. There are several facts that
support that, including that | had sent my High school and University diplomas to the
Arab Republic of Egypt so that | could continue my studies towards my Mastersin
Islamic Studies. | had paid my registration dues, and | was waiting for an answer to my
application. This was before my travel. This was done through the Ministry of Higher
Education in the country of Kuwait. It is a Government organization. My application,
this ministry, was not closed until after my imprisonment

If you want to vexify this point, you can get in touch with your embassies in Kuwait and
they will get ahold of the Ministry of Higher Education in Kuwait and they will give
them receipts or documents that will show that | had registered with them and was
waiting for my acceptance into that university.

| also presented my paperwork in order to improve my position at work from ateacher at
Dar Al Quran, which is apart of the Ministry of ISamic Affairs and Charity, to ateacher
at the Institute of Applications after | was sent by the government to obtain a Doctorate
Degree. Those institutes award diplomas higher than High School and less than
Bachelors. This did not happen because | was imprisoned.

You can also verify this. | had sent an application and | was waiting for areply to set up
aninterview. After | came to this prison, | heard from my family that they [Ministry of
Higher Education] had called my family and were looking for me to set up an interview.

So, how could | have traveled to meet with Al Qaeda, when | had made all those
arrangements? And for your knowledge, my trip was via officid channels and with
government issued travel documents. There was nothing in my Kuwaiti passport to
indicate that it was forbidden to travel to Afghanistan, for if there was arestriction, the
mistake is on my government's part that did not tell me of this restriction. But it was
written in my passport, on the first page, "This passport is valid for travel to all countries
in the world unless it is otherwise mentioned" and they did not mention Afghanistan.

The Kuwaiti government does not restrict travel to any countries, even any Kuwaiti
national who wants to travel to Irag; the government does not tell them that they cannot
travel to Irag. The border point between Kuwait and Iraq is closed. If someone wanted
to travel there, there isno law in Kuwait that says it is forbidden.
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So, how can you say that my travel to Afghanistan was acrime, when my government did
not restrict that travel?

This is the answer to the second point. After the fall of the Taliban, every Arab in
Afghanistan was wanted dead or alive, whether or not he was a combatant in the first
place. | heard they had started buying Arabs and selling them, so | became afraid at
hearing this news so 1 decided to escape quickly.

It is known by you that atraveler, most of the time, does not carry his passport with him
but leaves it with his valuables and luggage, especialy in a country like Afghanistan.
There is no one to ask anyone about identification in Afghanistan. Y ou know that there
are many highway robberies in Afghanistan, so how can | carry my passport and official
documents with me?

That'swhy 1 could not return to my luggage, The events had started to evolve avery fast
and dangerous evolution, so | said to the man that was with me "l want to leave quickly,”
so he arranged my departure for me.

As you know the war or fighting inside the country started and the government fell and
people started to fight amongst themselves and the weak escaped. They would not have
taken refuge at the known border stations, because the armed individuals, or assassins or
mercenaries had taken them over and would kill anyone who went there. That is exactly
was happened in Afghanistan. Of course, you know that people in Afghanistan kill for
money. Killing had become the simplest thing.

So it became natural for me to walk and escape to Afghanistan, until | could go to the
embassy there which would arrange my situation. What indicates that | am not a
dangerous person, and that | have no secrets, is that | turned myself into the police
without a chase or resistance or anything else. | went to them.

And then what is the relationship between my crossing the border and Al Qaeda? |Is
everyone who crossed the border at that time aperson who isloyal to Al Qaeda? Those
are words that cannot be said, for when Iraq invaded my country, Kuwait, and men and
children and women were escaping to Saudi Arabia, Jordan and Iran, we did not see
anyone arrest them and tell them you are followers of Saddam Hussein. Knowing that
they were crossing over at the border stations secretly and without travel documents, and
those countries' authorities would not arrest them but would help them and construct
medical tents for them to treat them in. Under those circumstances no one asks for
documents because the circumstances are not normal in that part of the world.

And then let's assume that | made a mistake in this matter, | mean in my crossing the
border without identification documents. The known procedure in a situation like this in
al countries inthe world is to detain me until the Pakistani authorities could find out my
identity and country then send me back to my country. Not to turn me over to the
American authorities, as a member of Al Qaeda and the Taliban, for this is an
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unbelievable thing. Knowing that they asked me for my personal information and | gave
it to them at the first moment, and they said to me "We will verify this with the Kuwaiti
government." So, on what basis did they turn me over to you?

Thisis the answer to the third point. My name is Abd Al Aziz Sayer Al Shammri, and |
have no other name but this name. Thereis no relationship between me and any person
from Al Qaeda. If a name like mine was found on a list with one of the people, then this
would be alikeness in names because there are millions of Arab people that have my
same name. My tribeisvery largein the Gulf. My tribeis present in Kuwait, Saudi
Arabia, Jordan, Syria and Irag. The name, Abdul Aziz, and the name of the tribe is very
welt known and spread out. For my name, many others have it as well.

Y ou haven't found my personal identification with that man, so you could say you placed
these things with him, so this indicates arelationship between you two, other than a name
similar to mine was found.

And let's assume the name found was my name. | cannot prevent any person from
writing my name in anything they want because this is not under my control. For
example, if Hitler wrote my name, | would not go to him, and tell him why did you write
my name. Aslong as | don't have arelationship with him, then | am not responsible for
hiswriting. And whomever wants to, will write whatever they want. | don't havea
relationship with anyone. Also, | asked my Personal Representative, "What was thetitle
to these names?"' He said they were just names, there was no title. To this, | say, besides
that list is nothing but names only nothing else and nothing is known about it. How can
you say it is from Al Qaeda? And you found just names, nothing else.

That isif thislist is not afake from the interrogators, for any person can type into the
computer whatever they wanted any time they wanted, then say this was found on the
computer.

| have afinad note. How could | be associated with Al Qaedaand | never traveled to
them? Not even one time. I'm sure the Kuwaiti government gave you a list of my travel,
dates and locations and not one of those travel dates or locations was to Afghanistan, or
the countries that are surrounding Afghanistan. So, how can | be part of an organization
when | never went and traveled and met them?

Also, you know that Al Qaedais hot a political organization, so that it would give
political instructions. They are people who fight. Which means, that someone that was
part of them has to go and train to learn how to fight So, how can | be a part of them
when | never went to train with them and | never went to their meetings?

Also, if | had wanted to fight against the Americans, the matter did not require me
traveling to Afghanistan. The Americans are present in Kuwait. So, if | wanted to fight
withthem, | would have fought them in Kuwait. Y ou saw how people are bombing
Americansin Saudi Arabia. If | had any hatred on my part, | would have done that to the
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Americans in Kuwait. There was no need for me to travel. If you're saying that the
American is my enemy, these Americans are there in front of me. The mind does not say
to leave my enemy when heisin front of me and go to another country to fight him.
When that did not happen, it is proof that there is no hatred on my part towards the
Americans.

Thisanswer that | just read to you is based on the information that you presented to me.
If you gave me any other information, | can answer it. | am surethat if dl the
interrogators in America came in and interrogated me, they cannat bring anything to me
that will harm me because | am apeaceful person and | don't have anything.

| think thewords | told you are sufficient, that is, if these proceedings are red and legd
officd proceedings, and it isnot, as some say, aplay or movie.

These are the words of Abd Al Aziz Sayer Al Shammeri, presented to you. You look at
whatever you want to look at.

Basad on the accusations and the points you have shown me, this concludes my
statement If there is something esethat | do not know, if you tell me, | will darify it.

| have one more thing to say. Some of the things | wrote down and some of the things |
added today.

The Detaineeisreferring to hiswritten statement that was entered as Exhibit D-b. The
Detaineeread fromhis statement and elabor ated on certain points.

Questions bv the Tribunal President

Q Referencing the family affidavit, have you seen it?

A Y es, my Persona Representative showed it to me.

Q It identifies that you joined the Kuwaiti military in 1992. Isthat true?
A Yes.

1990 iswhen Irag invaded Kuwait. Do you recall?

| don't remember the exact date.

You recdl that tragic event?

> O > O

Of course | remember, but | forgot the dete.

Canyoutdl us how that afected you and your family?
IS\N#217
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My older brother, God rest his soul, was killed by the Iragi forces. | saw the

tragedy inthe streets. They werekilling people in the streets. Yes, | saw this.
One of the students that was with me at school, they killed him in front of his
mother and brothers and sisters. So, yes, of course, it affected me very much.

| am sorry about the loss of your brother.

Thank you, very much.

. Is this part of the reason you joined the military in Kuwait?

: No, alot of people in Kuwait join the military just as a job. It pays good wages.

You know that Kuwait is acountry that cannot realy fight. It isavery small
country; it is not capable of going to war.

Your father is a retired policeman?

Yes, he's retired.

: Why did you pick September of 2001 to travel to Afghanistan?

: It'sjust like | told you, because of the trouble that was over there; to help. Before

the events, | had gotten the offer to go to Afghanistan. It was kind of like an
excuseto travel. You know that charity organizations, they only go to places
where there istrouble or need. They don't go to any other countries.

The situation in Afghanistan was not dependent on the events of September.
Wars had been going on in Afghanistan for 20 or 25 years.

Y ou had no opportunity prior to that to travel to Afghanistan?

A: Travel is of my own will. There is nothing really that made me travel at this

moment. It wasjust travel.

Have you traveled to other countries with the same charitable intent?

A: It was to close neighboring countries, but just to give some money to the poor or

something. For example, in Kuwait, any person who is poor, the government
givesthem wages. In other countries, like Saudi Arabiaand the United Arab
Emirates, we know that there are very poor people there and the government does
not help them. Sometimes youtravel; you would have some money and just
distribute it because you know in those places there are people who are needy.
My studies were in the United Arab Emirates, so | know that situation there.

|SN#217
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Also, | traveled to Mecca severd times and saw the beggarsthere. People pay or
give alot of money in Mecca because they think that placeis blessed.

There was no need for meto travel to far places, except for this one time.
While you were in Afghanistan, did you ever have, in your possession, awegpon?
A: No.

Q. Whileyouwere in Afghanigtan, did you observe violent acts againgt Afghanis or
other individuas?

A: The naure of the reason why | went there is very far from the things you are
talking abot.

TheTribunal President stated that hisquestionswererelevant for determining the
Detainee'senemy combatant status. The Detainee did not under stand, so the Tribunal
President read the definition of enemy combatant to the Detainee. The Detainee
under stood.

Okay, | didn't see any violent acts.
Quedtions by the Tribunal Members
Q. Do you spek English?
Little.

That you've learned here?

> Q »

In Kuwait they teach us English for about 8 years. It has now been 12 years.
Being around the soldiershere helpsus.

Q. How long have you been here, a the camp?
A:  Almos 3 years.

Q: | want to say on the line of questioning you heard a few minutes ago. The
problem we have with a certain portion of your satement isthat you indicated
you chose not to carry your passport with you because you said Afghanistan was
such adangerous place. We understand that there was no government functioning
there because you sad it was dfter the fdl of the Tdiban. We presume, therefore,
virtualy everyone carried wegpons or sought persond protection of some kind,
yet you said you did not carry a wegpon, even though you were concerned with
the danger. In addition, even though Afghanistan had no functioning government,
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Pakistan did. We wonder how it was that you thought you could gain entry into
Pakistan with no passport?

A: Good. Please continue what you were saying.
Q: Can you please reconcile these concerns for us?

A: Yes. | didn't say | left ray passport in ray bag just efter the fall of the Taliban; |
did that al the time. One of the reasons that made me not carry my passport with
me, in Afghanistan no one asks you about documentation or identification. In that
particular time, | was away from the place that had my luggage and my bags. It
was with the people that had taken me in. | forgot the name of the place | wasin,
but the Afghani man that was with me told me that the forces that were followers,
part of the Northern Alliance had entered the closest city to us. They started
killing any Arab they saw and captured them, even if he wasn't a combatant. Y ou
know they killed some of the women as well. And you know that women in
Isam are not killed; they don't fight or participate in the fighting. So, when | hear
something like that, | don't think of going back and getting my passport, | just
think of my life.

Like | told you, | thought if | went to Pakistan, they would detain me for awhile
until they found out my country and then return me to my country. | didn't think
they would tell me "Since you don't have identification or a passport, that means
you're afollower of Usama Bin Laden.” | have never heard of this before, if you
don't have a passport, you are a follower of Usama Bin Laden.

Like | told you, al they had to do was find out my identity and return me to my
country. Even if it's true that | made a mistake, this doesn't have anything to do
with America. This is a problem between me and the government of Pakistan. |
don't know what America has to do with me crossing the border with no
identification. That isin addition to the things | said before. It tiesto it

Q: I'm sure that one of the mgjor concerns surrounds your name being found on a
computer hard drive, or so the U.S. Government says. We understood what you
said during your statement, that perhaps the U.S. Government could have planted
that document there, but there must be a more reasonabl e reason those names
appeared on the hard drive. Is there anything else you would like to say to
address that concern?

A: First, when the Pakistanis turned me over, they did not turn me over because my
name was found on that list, because that list you are talking about, they only told
me about it a few months ago in interrogation. They captured me 3 years ago;
before you captured this person you are talking about So, you didn't even
capture me because of this list. My name was not on the international Interpol list
for them to turn me over to you.

ISN#217
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In that sense, from the beginning the Pakistani government was wrong; it was
illegal for them to turn me over to you.

| will give you an example. Let's say any country in the world put my name on a
list of people who are not allowed to enter that country. Are you going to come
and ask me why this country put my name on their list? Or, will you go to that
country and ask them why they put my name on their list? | don't have anything
to do with this. This is not something | am responsible for. If Bin Laden,
himself, had written my name, is this considered a crime that | committed? Y our
duty is, first of al, to ask Bin Laden, and second, you have to look at are the
words of Bin Laden the truth? Let's say that you called him and he said 1 knew
this person in China and his name is so and so. Are you automatically going to
detain that person or will, you look for that man? Are you going to see if he had
any meetings with Bin Laden? Did he meet with any people that met with Bin
Laden? You have to see if the words Bin Laden said are the truth. It doesn't
mean that any name you find with Bin Laden you go and catch all those people.
This is not my mistake or my fault that this man wrote my name.

Right now, if you wrote my name, | don't have the ability to come and take the
piece of paper and rip it up. How can you fault me for the actions of others?

Those are my words and | hope they are good.

As| understand your statement and the information provided by your family, you
are considered to be an educated man in Kuwait?

Thank you.

You are, infact, alawyer, aren't you?

A: No, in my studies | study some things, but | am not a lawyer. If | wanted to be a

Q:
A:
Q:
A:

lawyer, my degree would enable meto work as a lawyer.
You do have adegreeis Islamic law, do you not?
That'swhat brought me here to this prison, this degree.

That's unfortunate,

God willing, when | get out of here | won't study any of this Ilamic law. I'll just

raise sheep or cattle and live in the desert.

Q: In your statement, you claim to be quite well informed of world events and

history?
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A: ldontliveinthe desert. | livein acity that hastelevison and radio.

Q: At thetime you made your decisonto trave to Afghanigan, you were wel avare
of the civil war there?

A Yes.

Q And, you knew that it had been going on for quite some time?

A Yes

Q Y ou were not concerned for your persond sifety?

| told you, when Irag invaded Kuwait the fighting between these forces was only
occurring on the front lines. Y ou saw, in Europe, there was awar therein the
days of Hitler, Itay, the fighting was on the battlegrounds or front hues, but in the
cities, the people were living their normd lives.

The markets were functioning. The places of worship, mosques and churches,
were functioning. The hospitals were functioning. Men would marry women and
they would start new families. Life was going on; it would not be interrupted
except on the battleground or places where there was fighting.

The danger isif the fighting was in the Streets. In that case, the people would be
scared and dl aspects of life would be interrupted. | didn't think the Stuation
would be that way in Afghanigtan. | thought the lineswhere the fighting was, the
fighting, the government would fal and that would be it.

| ds0 did not redlize or think that the government of Afghanistan would fal in the
blink of an eye. Everyone there thought the war would go on for avery long
time. | wasjust traveling there for avery short time and then would return.

When | went there, | didn't think the Stuation would explode like that.

On September 11,2001 were you till in Kuwait?

Yes

According to information your family provided, it says you went to Pakistan on
October 15,2001. Isthat closeto being accurate?

A: |think itiscloseto the date, but | don't remember exactly.
Q: Is the October time frame reasonable?
ISN#217
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A: Approximately.

Q: By that time, areasonable person could infer that the conflict in Afghanistan was
about to widen substantially.

A: Quite the opposite. It wasn't likethat. | think maybe your watching the news was
very little at that time. The Americans were saying at the time that this war would
take along time. They were saying that the Taliban fighters were very ferocious
intheir fighting. That is what they were saying in the news. They weren't saying
their enemy was weak and they were going to finish this in moments. Maybe the
news in your country was something political and they wanted to gain something
political from it We, the simple people, take in the news as we hear it and that's
what we heard.

Q: When you were in Afghanistan, | know you said you didn't remember the town
you left your valuables in, but can you tell us alittle bit about what you did before
things turned bad?

A: First of al, why did | forget the name of the place? The names of these places
were in alanguage that was not my own. It was for the first time | was hearing
the names of these places. My work, the charity work, is always in villages, so it
wasn't very useful to me or it didn't mean much to memorize the names of these
villages. That isthereason | forgot the name.

After this Afghan mantook mein and | stayed with him, by the way, | just want
to make you aware that this Afghani man spoke Arabic. He was the middleman
between me and the people | was going to teach. | would teach in Arabic and he
would tranglate it into Afghan. With the Koran, you have to teach it in Arabic.
We don't have any translations; it hasto be read in Arabic.

So, | was moving around between different mosques and every so often | would
stay with different people with this Afghani man that had offered me this
opportunity. | would teach them whatever was related to that certain period of
time. For example, teaching them how to pray and to read short passages. They
can't pray without those passages. | would teach them things that were not
disputed between Muslims.

I moved around from place to place for a short while and then everything went
bad. Then, the phase of trying to escape began.

Q: I know it may be difficult, but can you estimate how long that was? A couple
days or weeks?
1S\#217
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A: | swear to God it's difficult because | went through difficult Stuations at that

time. These periods of time are very far away right now. It wasn't long, but | just
can't remember exactly.

Q: You were on vacdion from your job?

A: By God | remember that | did take a vacation, but | don't remember if it was a
medicd leave. | don't remember exactly, but | know there was something. Just
keegp in mind that when | was here, | stopped egting and drinking for about 100
days, 0 | have forgotten alot of things. The details, | cannot remember. You can
take that information from my interrogation files. I'm surethat | gave it to them
[interrogators] in the beginning.

The Detainee made thefollowing final statement:

I hope that you redly are fair in this Tribund and that you do not punish me for things
that other people have done. If | made amistake, and you want to punish me for that, |
don't have aproblem with that because it was something thet | did. Don't place other
peopl€e's mistakes on me.

The Detainee asked to speak with his Personal Representativefollowing the
Unclassified portion of the Tribunal and the Tribunal President allowed this, aslong
asthe Personal Representative'sscheduleallowsit

AUTHENTICATION

| cartify the materid contained in this transcript is atrue and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Colonel, U.S. Marine Corps
Tribunal President
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In the name of God, most Gracious, most Merciful

Thanks to Allah who there is no God but mm, and prayers and peace be upon our prophet
Mohammed, the last of the prophets and messengers.
Here now:

Regarding my answer to the accusation that | am a member of Al Qaeda, so | say: That
this accusation does not have anything to support it, but it is merely words with no
evidence to prove it, as if monetary receipts were found on me to indicate that | had given
financial support to Al Qaeda, or that | was arrested in aplace specific to Al Qaeda, or
that | was seen attending their meetings, or that it was found mat | have a strong
relatiorship with Usama Bin Laden, so onwhat grounds have | been associated with Al
Qaeda, when none of these things have happened.

First:

What is the relationship between traveling to Afghanistan and Al Qaeda, and how can it
be that travel to alarge country with millions of peopleistravel for Al Qaedawhich does
not represent 1 % of that number, for is a person who traveled to China considered a
communist? And is a person who traveled to Irag considered loya to the Baath Party?
As for the fact that | traveled from my country, Kuwait, after the events of September,
this isavery natura thing, for these events occurred in America, so the chaos and
confusion was not present anywhere but America, but as for the rest of the countriesin
the world the situation was normal, and people were going about their routine lives, so
there was nothing strange about my trip.

Also | had met an Afghani man on one of my trips to the "Omra' whose name was
Mohamed and he livesin Iran, so be proposed to meto travel to Afghanistan to teach the
Quran and the Arabic language and Idamic studies. Of course misis after he learned that
| studied ISlamic Studies for 4 years at the Imam Mohamed Bin Saud Islamic University
and | had graduated with a"Very Good" just afew marks away from "Excellent"-and |
don't recall the date | met him because | have forgotten at this time-and this man gave me
his phone number and said to me: If you wish to accept my offer, then call me on my
phone and | will arrange everything.

Then | returned to Kuwait and after a period of time when the problems happened in
Afghanistan | decided to accept the offer to teach in addition to helping some of the
needy, after my family had transferred some money to me, that was the idea, especidly
after | had seen on television the need of the people, and that is not a peculiar thmg
because rescue work does not happen unless it is after adisaster or problem, whereas in
times of peace and security and prosperity, no one needs rescuing, and for your
knowledge war in Afghanistan had not stopped for many long years so there was no
difference between before September or after, and | had thought that the war would be on
the battlegrounds and that the fighting would not reach the cities and villages, or that
there would be an assassination attempt on certain individuals or their kidnapping as it
had happened to the president of Panama and that the matter would end at that

And | thought my trip would be via Iran, then Pakistan-and that is what | told my family-
because | knew that the relationship between Iran and Afghanistan was bad, but after
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calling that Afghani man Mohamed he said to me: It ispossible for usto enter
Afghanigtan via Iran, for the border crossing point between them is operating, so | said:
Then thereisno need to travel to Pakigan, particularly sinceit requires another Visa.
And | had intended to gay for a short period then return, and there are several factsthat
support that including that | had sent my High school and Univer sity diplomasto the
Arab Republic of Egypt so asto continue my sudiestowards my Magersin Idamic
Studies, and | had paid my regigration dues, and | waswaiting for an answer to my
application, and this was done through the Minigry of Higher Education in the country of
Kuwait, and it is a Government organization. And my application was not closed until
after my imprisonment. Then | also presented my paperwork in order to improve my
position at work from ateacher at Dar Al Quran, which isa part of the Minigtry of
I|damic Affairs and Charity, to ateacher at the Ingitute of Applications after | was sent
by the government to obtain a Doctorate Degree and those ingtitutes award diplomas
higher than High School and lower than a Bachelorsand of coursethat did not happen
because | wasimprisoned, so how could | have traveled to meet with Al Qaeda, when |
had made all those arrangements? And for your knowledge my trip was via official
channds and with government issued trave documents and there was nothing in my
Kuwaiti pasport to indicate that it was forbidden to navel to Afghani sun, for if mere
wasaredriction, then the migakeis on my government's part mat did not tell me of this
regriction. But it waswritten in my pasport that " This pasport isvalid for trave to all
countriesin theworld unlessit is otherwise mentioned" and they did not mention
Afghanigtan.

Second:

After thetall of the Taliban, every Arab in Afghanistan was wanted dead or alive,
whether or not he was a combatant in the Erg place, because as | heard they had garted
buying Arabs and sdlling them, so | became afraid at hearing mis news so | decided to
escape quickly, and asit isknown by you that the travder mogt of the time does not carry
his pasyport with him but leaves it with his valuables and luggage, especially in a country
like Afghanigtan, because no one asks anyone about their identification in Afghanigtan
that's why | could not return to my luggage because the events had garted to evolve a
very fagt and dangerous evolution, so 1 said to the man that was with me | want to leave
quickly o he arranged my departure for me and asyou know had the war garted and the
government fell and people garted to right amongst themsdves and the weak escaped,
they would not havetaken refuge at theknown border stations, asthey know that armed
individuals had taken over them and would kill anyone who went there, and that is
exactly was happened in Afghanigan, for killing had become the smplest thing.

So it became natural for me to escape to Afghani gran walking, until | could go to the
embassy there which would arrange my stuation, and what indicatesthat | am not a
dangerous person, and that | have no secrets isthat | turned mysdlf in to the police
without a chase or resigtance or anything else.

And then what isthe relationship between my crossing the border and Al Qaeda, is
everyone who crossed the border and that time a person who isloyal to Al Qaeda, those
arewordsthat cannat be said, for when Irag invaded my country Kuwait, and men and
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children and women wer e escaping to Saudi Arabia and Jordan and Iran we did not see
anyonearreg them and tell them you arefollower sof Saddam Hussein.

Knowing mat they were crossing over at the border gations secretly and without travel
documents, and those countries authoritieswould not arrest them but would help them
and congtruct medical tents tor them to treat them in, for under those circumstances no
oneasksfor documents becausethe circumsgtances are not normal in that part of the
world.

And then lets assume the assumption that | made a misakein thismatter-l mean in my
crossing the border without identification documents- the known procedurein a situation
likethisin all countriesin theworld, isto detain meuntil the Pakisani Authoritiesfind
out my identity and country then send me back to me country not to turn me over to the
American Authorities, asa member of Al Qaeda and the Taliban for thisisan
unbelievable thing, knowing that they asked mefor my personal information and | gave it
tothem at thefirs moment, and they said to mewewill verity miswith the Kuwaiti
government so on what basisdid they rum me over to you.

Third:

My name isAbd Al Aziz Sayer Al Shammri, and | have no other name but thisname, and
thereisno reationship between me and any person from Al Qaeda, and if a namelike
minewas found on a list with one of the people, then thiswould be a likenessin names
because there are millions of Arab people that have my same namefor my name many
others have it aswell. And then you haven't found my personal identification with hiwi so
you could say you placed these things with him so this indicates areationship between
you two, other than a name smilar to mine was found.

. And lets assume the came found was my name, well | cannot prevent any person form
writing my namein anything they want becausethat is not under my control, so for
exampleif Hitler wrote my name, 1 would not go to him, and tell him why did you write
my name, aslong as| don't have ardationship with him then I am not responsiblefor his
writing. And whoever wants:o will write whatever they want | don't have a rdationship
with anyone, besidesthat list is nothing but names only nothing else and nothing is
known about it, so bow can you say it isfrom AJ Qaeda.

That isif thislist isnot afakefrom theinterrogators, for any person can typeinto the
computer whatever they wanted any timethey wanted, then say this was found on the
compulter.

And with this, prayersand peacefrom Allah beupon our prophet Mohammed.

Note: How could | be associated with Al Qaedaand | never traveled to them not even one
time, and 1 did not participate in their meetings and gatherings.

cUd rvof centre rr\rd -WvttUocj ~ fcCgWoAirinm VxcaM Se-I"e/wAco~n

cue. pttenl-~ Xjj*xJt u~rrtWa-, bO «& X U AW VO W"r-"]K<"rX

jv*d to WA DM 5ac W <Aif A~ A, U ;, (oo -W*V <A

AP 00421



UNCLASSIFIED//FOUO

Summarized Unsworn Detainee Statement

After the Tribunal President advised the Detainee of the hearing instructions, the
Detainee asked if he would have a lawyer after this session.

The Tribunal President advised that this was not a legal proceeding, but an
administrative proceeding and therefore a lawyer was not needed. The Tribunal
President also advised that depending on the outcome, the Detainee may or may not
need a lawyer at a later date. The Detainee understood.

The Tribunal President advised the Detainee the witnesses he requested were not
reasonably available, and would not appear before this Tribunal.

Detainee: | requested witnesses, but | want withesses from you too. | want you to prove
everything that has been said about me istrue. Being inthis place, | cannot provide any
witnesses for anything. | could reference some points...

Tribunal President: Let me interrupt. It has aready been identified by the Recorder,
who represents the United States that she has called no witnesses to testify against you.
These allegations on the unclassified summary are the only unclassified evidence that has
been presented. Y ou have the opportunity to tell us your story.

The Detainee made the following statement:

| was in Pakistan and explained, in detail, in many other interviews before this, what |
was doing in Pakistan. | never went to Afghanistan, ever. Y ou have to prove how you
came to the conclusion that | am a member of the Taliban.

The Tribunal President advised the Tribunal Members are going to take and consider
all the facts and determine if the Detainee is properly classified as an enemy
combatant. The Tribunal President also explained that the Tribunal Members have
not viewed any evidence prior to sitting down in order to maintain an open mind.

Good. | didn't realize that | was going to have to repeat my story again, but | am ready to
repest it.

| left Yemen almost 4 years ago. | left the city of Sanaato go to Karachi, Pakistan. |
went to do business. | was planning on dealing intextiles. | saved some money and |
already had some money because | was aready doing business in textiles. Most of the
money | took to do business with was from my mother. It was $3,500.00.

| got my plane ticket and visa from Yemen. The people who were in the textile business
told me the best place to go for good quality things is Pakistan. | don't remember the
date | arrived in Pakistan, but it isin my passport. You will see that there was only one
trip to Pakistan in my passport. It will say the date | left Yemen. | have asked about my
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passport in interrogations here before, and they said it is not here. There is another way
to find out. Check with the Yemen Internationd Airport, and you can easily find out the
date | left Y emen from the airport authorities.

1 left Y emen, went to Pakistan and went to ahotdl. | stayed at the hotel for afew days. |
wasn't familiar with Pakistan streets and environment, but the name of the hotel is very
wel known. After 3 days, as | was waking the big textile market, | met a person by the
name of Hussain Bashir in one of the shops. He spoke to mein Arabic, lived in Saudi
Arabiafor 3 years and is about 28 years old. Hetold me he lived in Meccafor 12 years
and his origind nationdity is Pakistani. He told me he would help meto the right places

and introduce meto the right people to buy textiles. He told me not to buy right away
and to be patient.

He [Hussain Bashir] was like afriend/advisor to me. | told him | was staying at the hotel
and he told me he had amodest house and | should stay with him. | got my luggage from
the hotd and went to hishouse. | sayed at his house for 6 months. Initidly, | expected
to day 2-3 weeks a the most. My plan wasjust to buy textiles and go back to Yemen.

We, [Detainee and Hussein Bashir] traveled dl over Pakistan, and he showed medl of
the landmarks and sights in Pakistan. | found out later that he [Hussain Bashir] was using
me for the money.

Hussein Bashir's mother passed away and he has 2 brothers and we [ Detainee, Bashir and
2 brothers] used to St outsde. Hisfather works in Saudi Arabiaand | believeheisa
driver. Hisfather used to send him about 1000 Saudi Rivads amonth. He [Hussain
Bashir] usad to drink whiskey and smoke hashish. He used to use me to buy whiskey and
hashish. He was very smart about making me pay without |etting me know he was

pushing meto pay. | used to play therole of a generous person, so | used to giveit to
him.

We usad to St and stay up nights. We spent the whole 6 months going out, having fun,
ladies. After that, | redized that half of my money was gone. | used to give him

[Hussein Bashir] money in Rupees, Pakistan money, not dollars. He used to spend some
money himsdlf also.

| told him [Hussain Bashir] that | needed to get ajob because haf of my money was
gone. He sad great and promised me ajob. My visa, my day in Pakistan expired. One
day hetold metherewas ajob. | didn't think about it. | just needed ajob, any job. |
needed to make back the money | lost. Hetook meto ahouse in Karachi by the seaon
RabiaBasri Avenue. It was abig villaand the owner's name was Asadeen. He [Hussain
Bashir] ddivered methere, said good-bye and Ieft.

| was to work for this gentleman [Asadeen] as aguard for this house. | sayed there 1 Vz
years. After that, aproblem happened inthe house. Before that, he [Asadeen] used to
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give me 2,000 Rupees amonth. Then aproblem hgppened insde the house that caused
meto leave.

| contacted Hussein Bashir, [and] he came and picked me up and | went back to his
house. | had accumulated a sum of money in this year and a hdf. | gayed with him for 3
weeks, but feared we would go back to what we were doing before.

At that time | wanted to Say resdence [establish resdency] in Pakistan. My Say in
Pakistan was not legd at that time. Thistime, | didn't ask Hussein Bashir about ajob, |
asked him about being able to stay in Pekistan. | wanted to have officid resdency there
50 | could come and go with no problem.  Hussein Bashir didn't know anything about
this persondly, but knew someone who did.

Bashir sent me to a person named Shaguille Murat in Lahore, Pakistan. | went to him
and showed him a handwritten letter from Bashir, which explained what | needed and
wanted, because | couldn't spesk the Pakistani language very well | could only spesk a
few words. He [Murd] took the letter, read it and didn't pay me too much attention.

In front of the house was a big cemetery and next to the cemetery were 3 restaurants that
people could eat a. On the same avenue was the house of Shaquille Murat. He put mein
aroom on the upper floor with furniture. | lived in that room for 3 months and | used to
give him 500 Rupees amonth.

Shaquille Murat had the same problem.. .he used to use hashish and drink with friends.
He didn't pay any atention to the matter | had come for. Snce | didn't haveajob and |
wanted to save my money, | used to et in the free restaurants. These restaurants
belonged to a gentleman who had passed away and was buried in the cemetery. Hewasa
very holy, spiritual gentleman. He was financing the restaurants for the poor people.

| spent 3 monthsthere and after that 1 ingsted on doing something about my residency or
fix my visa. Mura told me he was going to send me to Faisalabad, Pakistan. Murat sad
there was abig Arabic community in this areaand the Pakistani government would give
visas and arrange papers for these people. Murat told me that | would have to bribe to get
my visa Thisiswel known about the Pakistani government. They take bribes for
everything.

| went to the address Murat gave me in Faisdlabad. The gentleman's name was Issa
Nassir and | had his phone number. | cdled him and he came and picked me up at abus
dation in Faisdabad. | stayed with him for 2 months. He had family with him in the
house, and it was very smdll, so | wasn't very comfortable in the Situation. He didn't do
anything for me, but was aways saying to be patient and to wait

| was leaving and planning to call my family, and then | met Ahmed Abdullah, who is
adso aprisoner here. He was goesking Arabic, and this wasthefirgt time | met him.
When | heard him spesk in Arabic, we introduced ourselvesto each other. Abdullah
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looked at me and asked what | was doing there. | was wearing jeans and atight t-shirt. It
wasn't redlly appropriate. | didn't have abeard at that time; | was shaven. In the picture

they took when they captured me, you'll see that my head was shaved and my beard was
shaved.

When | met Abdullah, | told him | was not comfortable staying with that family in that
smdl house. Hetold me it wouldn't be aproblem. They were al university students and
they dl lived in abig house and if | wanted to join them, it wouldn't be a problem. | was
very hgppy and went with him.

| went to the house and found alot of students in the same age group as me. We
introduced oursdves to each other.

| sayed in this house for only 2 weeks. This friend of mine, Ahmed, told methat he

would check with people that might have connections with the government and see if
they could help me fix my problem with my visa. As| sad, | gayed 2 weeks and the
Pakistani government came and captured dl of us.

The people in that house were from different nationadlities, but the mgority was from
Yemen. A few were from other nations. There was one from Saudi Arabia, one from
Libya, one from Palestine, and one from Russa. The rest were Y emenis, the same as me.

| didn't have any relationships with anyone in that house. They [the other students] were
trying to ingpire me and to do the religious things, like look at my religion because most
of the students were sudying the Koran and dl things related to religious studies. They
were asking if | wanted to join them in the university. They redized that we weren't
redly in harmony together because | used to use drugs and hashish and things like that. |
usad to read magazines. Mogt of thetime, | would stay in the back yard, so | was keeping
my distance from them. Not because they were bad, but our mindswere going in
different directions. They hed their way and | had mine. They were just different. When
they redized that we weren't getting dong or on the same path, they left me done and
didn't bother me much anymore. That'swhy | wasn't degply associated with them until
the day the Pakistani government came and captured us.

When the Pakigtani authorities captured us, there were 2 civilian Americans with them.
In that house | had only one good friend and we used to get together dl the time. His
name was Ahmed Abd Al Khadir. We shared the same vison and he has the same
opinions. He used to use hashish with me.

When the Pakistani authorities captured us, they delivered usto Lahore [Pekistan]. In
Lahore, some civilian Americans interrogated us. | had only 1 interrogation with them
and it was the same with the other detainees. After that, we were ddlivered to |damabad.
The 2 people who | mentioned, the one who took me to the house and the one | was
friends with, they are both detainees here. Oneis Ahmed Abd Al Khadir and the one
who brought me to the house is Ahmed Abdullah. These 2 guys are present in this camp.
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We stayed 1 week in Lahore and then they took us to Islamabad. We stayed there for 2
months and | had 2-3 interrogations and | believe it was the same for all other detainees.

After the 2 months, we were delivered to the Iamabad airport. The airplane took us to
Bagram. The American government received us from the |slamabad airport. It was an
American military airplane and the soldiers were Americans. We arrived at the military
base in Bagram and stayed there 2 or 3 months. | was interrogated about 4 or 6 times.
Then they took us to Kandahar and it was the same thing; American airplane with
American soldiers. Again, we were received by Americans. We stayed in asmall camp
withwires, at the Kandahar airport. After 2 or 3 weeks, we walked from the camp to a
plane and they took usto Cuba.

| have aletter from my mother stating that | |eft for businessand | believe you have this
letter in the prisoner's letters file, In that letter, my mother said that if she knew | went to
do something other than to do textile business, she would never have let rae go.

When | was captured the first time, | was only 22 years old, | think. 1'm not sure about
my date of birth.

Money was part of my belongings when | was captured. | think | had about $1,900.00
and | think it's here in Cuba. Thisis al of my story.

The Personal Representative stated that when he met with the Detainee, they went over
each item in the Unclassified Summary and the Detainee stated that each one of them
is not true and they are false allegations.

Questions by Tribunal Members

Q: You have given us a very detailed story. Y ou have a good memory for detail.

A: | can't remember most dates, but 1've told my story, the same story 30-50 times.
Q: Where did you learn to speak English?

A: Inthis camp.

Q: Prior to coming to the camp, did you know English?

A: No, just letters and alphabet in schoal.

Q: What is the level of your education?

A: Middle schoal, but if you want my life story, | can give it to you.
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No thank you [laughter].

Q: The highest levd of middle schodl is equivaent to 8 years? More than that?

A:

Q » O 2

A:

For us, dementary schoal is 6 years, middle school is3 years and high school is
another 3 years. | sopped in the middle schoal, but | didn't finish middle of it. |
wasn't fit for studying, so it wasn't the right thing for me. | sudied alittle bit of
English in middle schooal, but | wasn't good at it; | couldn't dbsorb it. | only knew
theletters and aphabet. Things like, excuse me, I'm sorry, how are you.

From the time you left Y emen until the time you were captured in Pakistan, how
long was that?

| believe it was close to 2 years or alittle more.
Your visato say in Pakistan was good for 1 year?
It was only for 3 months.

So, dl the time over 3 months you were in Pakistan without officid permission,
likeyou told us?

Yes, that istrue.

Q: Who was in charge of the last house you stayed in with Ahmed Abdullah and

> QO » O =

Ahmed Abd Al Khedir?

His name was |ssa.

What do you know about 1ssa?
| do not know anything.

Did he have any other responsbilities, besdes managing the house?

: He didn't Say in the house. | had heard of him but | don't know him. | saw him

only once or twice, talking to the sudents at the house. He just comes to the door,
talksto them and leaves. The guy who was in charge ingde the house was a
cook. He was a Pakistani man. His name was Jabran.

Q: Did you ever hear of anyone else who was in charge of the house? Anyone ese

to whom the house belonged?

A: No. The only thing | know is that Issais in charge of the house and the Pakigtani

cook was in charge ingde the house.

ISN# 683
Enclosure (3)
Page 6 of 11
UNCLASSIFIED//FOUO 000427



Q

>

Q » O = QO

UNCLASSI1FIED//FOUO

Youtold us in your story that you had never been to Afghanistan?

| never went to Afghanistan.

To your knowledge, were any of the fellow students in the house in Afghanistan?

| didn't hear of anything like that.

No one ever spoke of going, if they had gone and come back? Anything like that?
No.

Besides the time you worked as a guard for ayear and a half that you told us
about, how did you sustain yourself? How were you able to live in Pakistan?

My main problem, my main focus was how could | |eave from the airport? Itis
easy for anybody to stay in Pakistan if you have the right papers.

I know you mentioned that you used to eat in the free restaurants. Y ou could not
have done that all the time.

I was thinking if | could fix my papers, | would get an officia job. | didn't think
of staying in Pakistan and eating free. 1 am from amiddle class family in'Y emen
and was never comfortable eating for free or have anyone hand me things. | was
never comfortable with that.

. Besides the time you worked as a guard, did you have any other source of income

when you were in Pakistan?

No.

Youjust relied on the money you brought with you from Y emen?
Yes.

It was sufficient?

: | was never thinking of using the money | brought with. | was always thinking of

getting ajob, but because of my visa situation, | couldn't really get ajob. When |
needed to drink and eat, | had to use the money | brought with me.

It was enough for the 2 years you were in Pakistan?
| didn't understand.
IS\# 638
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Q: Besides what you earned as a guard, the rest of your money was sufficient for
being in Pakistan for 2 years?

A: | didn't cometo Pakistan to stay. | only cameto buy textiles and go back, but |
was forced to stay when my money was gone. That'swhy | wanted to work and
make up my money again. Then | would buy the textiles | came for and go back
to Yemen. That was the plan.

In generd, | redly like Pakistan. It isavery nice country. | liked it very much. It
is alot better than Yemen, It had nice streets and buildings with designs. | liked
it much better than Y emen.

Q: If you liked Pakistan better than Yemen, had you gotten a job in Pakistan, why
would you want to go back to Yemen?

A: If | found a job with a decent salary in Pakistan, | wouldn't go back for a while.
Job opportunities are limited and salaries are very limited. If I could make up my
money | brought with me, that would be avery good thing. 1'd then go back to
my country in the officid and legal way.

Q: You are familiar with the evidence that was read to you, and you told us it was
false?
A: Yes.

Q: There are 2 parts here where it says that 2 senior Al Qaeda people have identified
you as being in Afghanistan.

A: No, | don't know that person at all. It is possible he saw me someplace without
me knowing it was an Al Qaeda place or something like that. | don't know
anything about Al Qaeda members or anything Al Qaeda. If this person said he
saw me in Afghanistan, it is wrong because | have never been to Afghanistan.

| have one question. Isit the same person who saw me in Pakistan that saw me in
Afghanistan?

Q: We honestly don't know, at this point. It appears, from the way the summary is
written, that it was different individuals.

A: Good, but | absolutely never went to Afghanistan. The person who said they saw
me in Pakistan, | never met any members of Al Qaeda, so, if it happens that he
saw me or | saw him, how did he know I'm an Al Qaeda member?
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From what | knew, al the people in the house were sudents at the university. It
wasn't my job or my responghility to ask every student if they were amember of
Al Qaeda. | wasn't supposed to do that.

| don't think this wastrandated correctly. | don't want to go and beinvolved in
other guys lives and be nosy about their lives. It isnot my job. All | knew is that

they were students at the university. | don't ask them what else they do. That's
not my job or occupation.

Have you ever received any military training?
A:  No, ever. Notin my country or any other country. | have one question.

Q. When| amfinished, you can ak it. So, you are not familiar with any kind of
wegpons?

A:  No, but the only thing is that my dad has a persona wegpon and |'ve mentioned
that in all interviews. My father was an officer in the Army. It was norma and
fine that he had his wegpon with him.

How long did he serve?

All hislife. He worked with the military al his life.

Did you need to darify something that was said earlier?

> Q 2 Q

: No, | don't need to darify anything about my country, no. As you said, you sad |
could defend mysdf, and that'swhat | did. | don't know the rules in America if
someone is defending himsdlf. | don't know if it's enough or not. | don't know.
Areyou done? Can| ask now?

Q  Yes goahead.

A: In regard to my country, terrorism does not dart just like that. I'm supposed to
dart being aterrorist in my country originaly. My government is supposed to
have cases or afile for me dready and they will have dl the information about me
and what | did before and dl the information about my life. Thisisknown in
every country. The government knows everything about their nationals. If | had
any training or if | wasaterrorig, or did bad thingsin my life. If you talk to
them, they will give it to you and you will see.

All of my lifein my country | lived a ddinquent life. Go ask my government,
they will give you al the necessary information.

Q: Did you keep in touch with your family while you were in Pakistan?

IS\# 633
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A: Yes.

Q: They knew about your visaproblems? Couldn't they help you with that?
| didn't explain the situation to them. My mom had big aspirations for me to be a
businessman. | can'ttell my mom that all the money 1 brought with me | spent on
drinking, buying hashish and | can't tell her that.

Q: Can you tell me about how much money you brought into Pakistan with you?

A; $3,500.00

Q: You ill had alittle bit to make up when you got captured? Y ou were till trying
to get that money back?

A: That istrue, yes.

Questions bv Tribunal President

Q: How did you injure your leg? [The Detainee has a brace on his left foot and is on
crutches.)

A: | waswalking and | fell down.

Q: | hope it heals quickly for you and you are back on both feet.

A: Thank you very much.

Q: Do you have anything else you'd like to add?

A: I know in this session the lawyers are not alowed, but can | look for a lawyer

myself for other sessions or Tribunals?

Q: Have you been in contact with alawyer up to this point? Do you have lega
representation?

A: | don't know. | was surprised when the Personal Representative told methat |
have alawyer.

The Personal Representative stated that his notes indicated that the Detainee does not
have a lawyer.

The Detainee stated that is true, he told the Personal Representative that he did not
have a lawyer, but today a letter was read to him mentioning that he had a lawyer.
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The Recorder stated that Exhibit R-22 is an affidavit titled Anon it Bush U04-CV-1194-
HHK, Those papers are pari ofthe 144-page exhibit. The part that pertains to the
Detainee is part of ke Vndasstfied Summary.

Detainee: Doesthismean | have a lawyer?

Tribunal Member | will explain some of misto you. From the way we view the exhibit,
it appearsyour family, or someone on your behalf hat asked the American courtstoforce
the United States government to justify why you are here. That isthe action they have
brought in thecourt system. Y ou do have a lawyer representing you, aswell as other
detaineeswho arehere, but hisnameisnot giventous.

Tribunal Presdent* That is sgparate ficom this proceeding. Thisrefersto alegal
proceeding that will take placein the U.S. Courtsand the Tribunal today is an

Adminidgrative hearing, not alegal process. | will explain more about the Tribunal
process aswe continue.

Detainee: Can | make a phone call after these proceedings?

Tribunal Presdent: That isup tothenormal routine, what is normally allowed in Camp
Delta. | cannot answer that

Detainee: Jug know mat | have been herefor 3 yearsand have[not] been in touch with
my family. | don't think thisisjust and it'snot right for the American legal system to not
allow peopletotalk tother families. It isa very small right mat isallowed to all
detainess around theworld. | have a mother, brothersand sstersand | am the man of the
house because my father isnow out of our house.

Tribunal President: | undergand and what you are telling us will be noted. We are

heretoday to determine your enemy combatant status, and that aloneiswhat we focus
our attention on today.

AUTHENTICATION

| certify the material contained in thistranscript isa true and accurate summary of the
testimony given during the pr oceedings.

Colond, U.S. MarineCorp
Tribunal Presdent
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Summarized Detainee Statement

When asked by the Tribunal President if the detainee understood the CSRT process* the
Detainee answered, "Y es."

When asked by the Tribunal President if the detainee had any questions concerning the
Tribunal process, the Detainee answered, "No."

Tribunal President: Do you wish to make a statement to this Tribunal ?
Detainee: Yes.

Tribunal President: Would you like to make your statement under oath?
Detainee: | will speak first and then swear.

Detainee: | first want to introduce mysdlf. I am from the republic of Yemen. | livein a
village. | am from amedium family. | lived my whole life inthisvillage. It wasa
smple life. We worked planting and doing irrigation. | studied in the village until the
end of middle school. | then moved to the city of Taiz and went to an institute that taught
Islamic culture. | studied the Koran. Theinstitute is known for its students who graduate
and teach the Koran. | requested the three witnesses to verify that | completed my
studies in 1996; this negates the accusation that | went to Afghanistanin 1995. |
completed my studies in 1996 and the Y emeni government and the institute can verify
this. | then returned to my village and was working as a teacher of the Koran in a
Mosque until the year 2000. | then got married. My father is a tailor and some of my
brother's study and the others work in restaurants. After | married | decided to travel to
Pakistan. | told my family | was going to Pakistan; they did not know | was going to
Afghanistan. | went to Afghanistan to teach the Koran. | am not related to any of these
accusations against me. | do not know anybody in Al-Qaida or anybody associated with
them. About the Taliban, if a person goes to another person's house, you can't go and eat
or sleep until you get permission from the owner. That was my relation to the Taliban. |
wanted to go to Afghanistan to teach and | didn't know anyone. The Taliban was the
government at the time and provided me the house. They also provided me aplace to
teach in amosque. | stayed in Afghanistan for amost ayear. | don't understand how a
person who stays there for only ayear can reach such a high position in the Al-Qaida, or
regarding Usama Bin Laden.

| was in Kandahar when the war started between Afghanistan and America. | decided my
family and | would returnto Yemen. | went to Khost to get afew things. When | went
there Kabul fell and the roads were closed. Because of this | couldn't return to my family
in Kandahar. | didn't know what happened to my family until about five or six months
after | was captured. The Y emen government told me they were back in Yemen. | was
told they found a picture of me and my daughter in a place associated with Al-Qaida
Now | am told they found it with one of the guards, so | don't know what the truth is.

19NHOB7
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My personal identification and pictures are mine but the martyr letter is not mine. | have
never admitted to writing them. | told my Personal Representative | wanted to meet with
theinterrogator that wrote that. About my pictures and personal identification, | left them
in the house with my family. | don't know how my family got out, so how could | know
what happened to the things | left? | then left Khost for Pakistan. | went to the Pakistani
government to turn myself into the Y emeni embassy. The Pakistanis then sold us. We
were tortured in Kandahar by beatings. Since we arrived in Cubawe have been mentally
persuaded.

We have been here for three years. We have nothing here, no rights, no trials, nothing.
We have asked if you have any evidence to prove it to us. We first heard about the
tribunals when the papers were handed out. We thought it wasjust an American play, but
we think it may be true; it may present something, and solve this case.

Detainee: If you hand me the paper with the accusations | will reply to it point by point.

Personal Representative: The Trangdlator has atranslated copy of the unclassified
summary.

Detainee: 3.a, (Detainee is a member of Al-Qaida and associated with the Taliban) As |
told you before | do not have any relationships. My association with the Taliban; I told
you my example before. When you go into ahouse you haveto get permission from the
owner of the house.

3A 1, (The detainee is a known member of Al-Qaida, operated as an Al-Qaida fighter,
and worked at various guesthouses and offices)) Regarding, the detainee is aknown
member of Al-Qaida. | don't really think you believe this accusation. Y ou know who
are the known members of Al-Qaida and if | were a member of Al-Qaida, | wouldn't be
here. Regarding operated as an Al-Qaidafighter. | don't understand what is meant by
this sentence. Can you explain it to me?

Tribunal President: That would indicate that you fought on the frontlines or that you
fought with the armed forces in Afghanistan.

Detainee: Do they have frontlines?

Tribunal President: They did. When they were fighting the Northern Alliance, the
United States and the coalition. That would indicate to me that you were afighter against
those forces.

Detainee: | never fought against Americaor against the Northern Alliance. | was against
the war in Afghanistan between the Taliban and the Northern Alliance, because it was
between Muslims. And it was al for a government.

Regarding, | worked at various guesthouses and offices. What was the work?

ISN #037
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Tribunal President: | cannot answer that. This s the first time we have seen this
evidence. | know nothing more than what is written here.

Detainee: The same with me, | don't know anything about this. | had a house that the
Taliban gave me to live inwith my wife, that's it.

3.a2, (The detainee admitted receiving help from the Taliban.) What kind of help are
you talking about?

Tribunal President: Again, | only know what is on here. Did you receive any other aid or
any other assistance from the Taliban, besides the house that you rented?

Detainee: No, the house only. | admit that they gave me a house.

3.a.3, (The detainee attended the Khalden Camp in Kandahar, Afghanistan in 1995
where he received weapons, explosive, artillery, and machinegun training.) Regarding,
the detainee attended the Khalden Camp in Kandahar, Afghanistan in 1995. In 19951
told you | was still a student. That is proof that thisis alie. Regarding, where he
received weapons, explosive, artillery, and machinegun training. This is completely
untrue. | have never received weaponstraining, | have never seen weaponsin
Afghanistan, and this is completely untrue. | never used aweapon in Afghanistan.

3.a4, (The detainee was very close to Usama Bin Laden and had been with him along
time. He was aknown Usama Bin Laden guard and errand boy and was frequently seen
at Usama Bin Ladin's side. Also, the detainee attended various other training camps and
resided at a Kandahar, Afghanistan guesthouse.) Regarding, the detainee was very close
to Usama Bin Laden and had been with him along time. Like | told you, | spent a short
time in Afghanistan. So this cannot be believed. What is this long time, how long?
Regarding, he was aknown Usama Bin Laden guard and errand boy. | can't talk about
this, itisalie. If | were an errand boy | would not be here. Regarding, and was
frequently seen at Usama Bin Ladin's side. Who saw me?

Tribunal President: | do not know.

Detainee: If it says, was frequently seen, you have to prove that. | am aware of the laws
and the courts. This isthefirst time | have beenin prison and the first time in a court like
this. And | know that the accused is innocent until proven guilty. You have to come up
with the proof. Regarding, also, the detainee attended various other training camps and
resided at a Kandahar, Afghanistan guesthouse. What training camps?

Tribunal President: Did you attend any training camps while you were in Afghanistan?
Detainee: Never.

Tribunal President: Then that answers the question.

|SN#037
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Detainee: That | resded & a Kandahar guesthouse. This guesthouse, do you mean my
house, was my house a guesthouse?

Tribund Presdent: | would assume so.

Detainee: If it was my house then of course | was there. But, if it is another persons
guesthouse, then no.

3.a5, (A martyr letter, will, and apersond |etter addressed to Usama Bin Laden were
found in the possession of an admitted bodyguard of Usama Bin Laden. The detainee
admits to authoring these documents) Regarding, amartyr letter, will, and apersond
letter addressed to Usama Bin Laden were found in the possession of an admitted
bodyguard of Usama Bin Laden. They sad in the beginning it was found in a car that
belonged to Al-Qaida, now it'swith a bodyguard for Bin Laden. | told you | left my
persond identification and the picturesin my house with my family. | don't know how
my family left Afghanistan. About the martyr letter, will, and persond letter, | deny this
grongly. Regarding, the detainee admitsto authoring these documents. | also deny this.
| request to meet with the interrogator that said | admitted this.

Today the Persond Representative read me aletter from my father and alawyer. Plesse
take these into congderation. | dso have letters from the court, you. This proves they
could not have been forged. It came from youto me. These letters say that | went to
teach the Koran. | believe this is strong evidence. But the other | etters you accuse me of
writing; there is a good possibility they were forged. Because you are the ones that came
up with it and read it to me. | don't have anything to do with any of these things. | have
never taken part in any act of hostility against America. | am not an enemy combatant,
areyou trying to force me to be an enemy combatant? That'sdl | can say and | sweer it
isthetruth.

Tribund President: Persond Representative do you have any questions for the detaineg?
Persond Representetive: No gr.

Summarized Ansversin Response to Questions by the Tribunal Members

Q. You sad you moved your family to Kandahar from Yemen, correct?
A.  No, from Yemen to Pakistan.

Q.  To Pakisgtan and then to Kandahar?

A.  Yes but | sayed for awhilein Pakistan.

Q. But your family lived with you in Kandahar at the time of your capture?

ISN #0037
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| left them in Kandahar when the war started and we made an agreement to travel
back to Yemen. Beforethat | was working in Khogt. | told my family | would go
to Khost firgt to get some things that belonged to me, when | return we would go
back to Yemen. It was anormd Stuation at thetime. When | went to Khost the
road closed. It was the month before Ramadan, October. When the road was
closad | was cut off from my family. Today in the letter from my father | heard
they returned home.

Why did you leave your family in awar zone?
It was anormd Situation at the time, the war wasn't really happening.
The war with the Northern Alliance was happening, isn't that correct?

No, | wasin aplace far avay from the Northern Alliance. We were in Kandahar;
Kandahar is very far.

The Northern Alliance forces captured Kandahar, is that correct?

. No, Kandahar was under the Taliban.

Yes, but through the progress of the war, the Northern Alliance captured

Kandahar.

Afterwards, | had dready decided to leave Afghanidan.

You sad you went to Khost for persond business or for your work?
Before | wasthereto teach, | had some persond things | wanted to get.
Areyou an Imam or a Shelk or an Emir?

No. A teacher of the Koran.

Do you spesk Pashtu?

No.

But you taught Afghanis, isthat correct?

Yes. TheKoran is Arabic and cannot be taught in any other language.

That'swhy | am trying to figure out how do you teech if you don't trandate it to
people who don't understand Arabic?

ISN #037
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The Koran istaught in Arabic, you can't reed it unlessit is in Arabic.

Q. When you came from Yemen to Afghanisan and you went to Kandahar, why did

Q

A

>

o » O » O » O » O

you not go north where the Northern Alliance was? What brought you to
Kandahar?

Kandahar isthe closest place to Pakistan. 1t's on the border.

Can you tell me the circumstances of your capture or your arrest in Pakistan, can

you describe that for me.

. | traveled until |1 got to the border of Pakigtan. | went to the Pakistani

government. | told them | wasfrom Y emen and wanted to go to my embassy. |
wanted to ask the embassy if they hed any news about my family. The Pakistanis
told meyes so | went with them. We were placed in a prison for about ten days
and then to Kandahar with the Americans,

Were you traveling with anyone?

| found the three witnesses. | met them in (inaudible) and they traveled with me.
Were they carrying wegpons?

No.

Do you know your way around Afghanistan?

There was an Afghani man who got us out.

Did you hirehimor j ust meet up with him aswell?

The people | was teaching in Khost they provided me him and | paid him.

Do you remember when it was you were captured, was it before, during, or after
Ramadan?

During Ramadan.

When you were making your way from Afghanistan to Pakistan, were you

walking or did you have avehicle?
walking.

Do you know gpproximately where on the border you were captured?

ISN #0387
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A village closeto Al-Kashier.

When you left Kandahar to go to Khost, how did you travel between the two
cities?

By taxi.

How long did it take?

. It isadirt road and kind of broken. If | traveled continuoudy, maybe 10 to 12

hours.

You didn't travel continuoudy?

In one day.

How long were you planning on staying in Khost?

Not long, 4 to 5 days, awesk at the most.

. S0, between the times you left for Khost and the time you started back the

Northern Alliance had advanced enough to shut down the roads?
They had taken Kabul and advanced alittle bit further, so the roads were closed.

. Even though you planned on a trip that wes at least four days, maybe up to a

week, you didn't take any of your persond identification or anything with you?
In Afghanistan you don't need it.

So even asa Yemeni nationd you don't need your passport or visaor anything
likethat?

No. The government didn't ask for these things.
Was Khog the city you normaly worked in?

| taught the Koran.

Isthat the place you normally taught?

Yes, | wasthere before the war.

How often did you travel back to Kandahar to see your family?

ISN #037
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Every month or two.

What were the persond items you left in Khogt, that you went to receive?
Tapes, recorder, books and | aso wanted to say bye to the students as well.
You sad while you were in Khogt, that's when Kabul fel?

Yes.

So, that was about aweek before Ramadan?

Yes| left Kandahar on the 20™.

o » O » O > O >

But, Kandahar had been bombed by American forces three weeks prior to that, so
you left your family in acity that was being bombed?

A.  Thebombing was outsde the city not inthe city. It wasn't on civilians.
Tribund President: Do you have any other evidence to present to this Tribuna?

Detainee: | just hope that this hearing is useful. It is a sep forward to solve the Stuation
on thisidand. If you have any evidence againg me that shows | am an enemy of the
United States or that | fought againgt the United States, | am willing to face that trid.

Tribund Presdent: Thisisnotatrial. Thisisnot alegd proceeding. Thisisamilitary
Tribund to determine whether you have properly classfied as an enemy combatant. We
will review additiond evidence that has been classfied by agencies outside our control.
We will weigh that againgt what you have told us here today and based upon the letters
you have given us. Some of the classfied evidence may be in your favor we have not
seen it. Wewill review al that and based upon that we will determine whether you have
been properly dassfied as an enemy combatant Thisis not atrial to say whether you
have committed a crime or not.

AUTHENTICATION

| certify the materia contained in this transcript is a true and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.
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Detanee Mall
Type Incoming mal
Forma ICRCmall
[tem number: 1004597
SN Number J00CG
Date on mal (if any) / /2002

Sender'sName: AHMAD ABD AL-WAHAB ABOUD AL-RAHBI

Addressee: ABD AL-MALEK AHMED ABD AL-WAHAB AL-RAHBI
Address.
Country:

Language Used: Arabic
Datetrandaed: 17/12/2002

Text: Greatings. Dear son, we aredoing fine, | ask God that you receive my | etter and
you arein good hedth. | ask God for your soon return. All | havefor youisprayers. |
sent you aletter beforethisoneand | have no ldeawhereyou at. | went to Makkaand |
prayed for you there. The whole family send you (heir regards and they tell you mat if
you went to teach the people, about God, God wont leave-you. Mged isstudying in
Sandsand hell keep up with your |etters.

L etter 2 from Brother

Grestings. My brother, you will get only what God havefor you. | ask God that you
receive my letter and you'rein good hedth. | ask God to make you leadersof Idam and
teachersto hisreligion. | know that you went to teach the Idam, and whatever happened
to you isGod'swill. Everybody here send you their regards. | ask you to send usmore
|etters. Peace.

Has al handwritten information been trandaed? Yes

Family? Yes

Name: @B
Rank: {iie
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Incoming Forma: tfC £C-
jt 1006498 ISN: JIFICG
Mail 31/12/2002 DaeTrandaed  March 27,2003
ader'sName Add Ahmad Abd El wahab Ayood El Rahaby

Addressee: Abd El malek Ahmad Abd Elwahab

Sender'sAddress. | GTMO

City: Cuba Country:  Yemen

Language Usd Arabic

Text:
In the name of Allah the compassionate the merciful

Praisebeto Allah, Lord of the Universe, and peace and prayersbe upon Hisfina prophet
and messenger. To the beloved brother Abd El malek Ahmad Abd Elwahab.we are sending
you amillion peace and every onein good hedth and we ask how isyour health. we do
not missing any thing but to see you and set with you .With Allah permit you will be
release Snce you are not belong to any organization, and we ask Allah to release you ,we
arepraying to Allah every day and night for thisreason .If you are asking about your wife
,Sheisin good hedth and we are washing for her and your daughter and your sister, | am
paying for their monthly living expense until Allah permit to release you .Pray for usand
we also pray for you. All of ussend you our regards and Allah be with you.

Y our brother Adel Ahmad Abd El wahab
| nterpreter's Comment: thisletter iscoming from hisbrother to ask about his hedlth.
Family: Yes Name Of Trandator®
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Summarized Detainee Statement

Tribund President: Jamal, you may now present any evidence you haveto the Tribunal,
and you have the assistance of your Persona Representative in doing so. Do you want to
present information to this Tribuna?

Detainee: | wroteinformation and | gaveit to the Persona Representative. | would like
to read it

Tribuna Presdent: That's fine.

Detainee: | want to make surethat hetrandates as | read it exactly.

Tribund President: Okay. Jamal, would you like to make your statement under oath?
Detainee: It'sup to you.

Tribund President: It'suptohim.

Detainee: | want to be administered the oath then.

The Detainee was sworn using the Mudim oath.

Tribund President:. Jamal, you may begin.

Trandator: May | just ask him just to read in shorter sentences, because he wants it
exact. You know so this way we can...

Tribunal President (to the Trandator): Okay, repeat what | said first, and then say what
you need.

Trandator informsthe Detainee that he may begin his statement.

In the following section of the snmmarized transcript, the Detainee reads hiswritten
statement (attached as Exhibit D-B) to the Tribunal. The statement addresses each
point on the Unclassfied Summary of Evidence in order. Because the statement
does not always indicate the text of the point being addr essed, the points from the
Unclassified Summary of Evidence are provided below in italicsto put the
detainee's statement into context A copy of the trandation given in the hearing has
also been attached to Exhibit D-B.
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3.a. Thedetainee hasworked for various Non-Gover nmental Organizations (NGO) with
Al Qaida and Taliban connections.

Detainee: They accused me of working for different organizations and there weren't
many organizations, thereis only one organization, which is Al-Wafa. And even Al
Wafa, | chalenge anybody to present any kind evidence that | have worked with them. |
used to buy medicine for the Al-Wafa organization, and they use to distribute it. | did not
take any money from Al-Wafa and they did not pay with any money. | do not know
anybody from the Al-Wafa organization. | did not get apaycheck from them and | did
not work with them. But people were just, you know, buying, them medicinesand | was
working withthem. And | can prove all that, because | have withesses. These people,
they are here in prison. And you can ask them if anybody knows me from before. If they
don't know me and | don't know them, how can | work with them? With the
organization? That covers the main point.

/. Detainee admitted hewasthedirector of the Baku, Azerbaijan branch of the Al
Haramayn.

Detainee: | was not the director. Working for the Al Haramayn, | was arepresentative.
The director made me a representative until he comes back from his trip. So they can
replace the director. | have the witnesses and they are with the Al Haramayn
organization. The Al Haramayn organization isagovernmental agency. How isit
classfied as non-governmenta and the person in charge isthe Minister of the Mudim
Association.

Personal Representative: Minister of Idamic Affairs.
2. Al Haramaynisan NGO with known Al Qaida connections.

Detainee: When you are talking about my connection to Al Qaida, | am not the director
and | don't know them. | was an employee in one of the offices and they had many
officesthere. According to my knowledge, | thought that this particular organization is
one of the best and the most well recognized organizations in that part of the world.

3. Detaineeadmitted traveling to Kandahar (AF) inMay 2001 toworkintheAl
Wafa office.

Detainee: | did not go to Afghanistan to work there, | was there just to visit. How can
you contradict yourself? One time you are saying that | am adirector in one of the
organizations and | am traveling to Afghanistan, not to work for Al-Wafa. | went there
for two weeks just to find out how the work was done and how the medicineis
distributed. | have witnesses for every point that | have discussed.

ISN #6577
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4. Detaineeadmitted hewasthedirector of the Karachi (PK) branch of Al Wofa.

Detainee: There's no officid office for the Al-Wafa organization in Pakistan. And the
peoplethere, before | got there, were doing the samework. There wasno director and |
was not adirector either. 1 was working for somebody that was in the United Arab
Emirates. And you know hisname. He isthe onethat gave me the money and | bought
the medicine for Afghanistan. Inthis case, who would be the director, me or him? Also,
| do not work for Al-Wafa. By what reason do you claim | worked for Al-Wafa?

5. Al Wgfaisan NGO with known Al Qaida connections.

Detainee: Asfar as you know, Al-Wafabeing anon-governmental organization, | don't
know that because | never worked with them. | was never given any saaries, and wasn't
getting paid from them. Y ou say that it has connectionto Al Qaida? | never heard that
from anyone el se except from you. | didn't see anything wrong that they've done other
than charity work. There'sapoint | would like you to keep in mind. They don't know
that the Al Haramayn and Al-Wafa organizations, both of them were operating before the
attack on September 11™ and before that attack, we never heard that it was aterrorist
organization. How would an individual who's looking for work to support his family,
know if that organization is aterrorist organization or not? Y ou know that my going to
Pakistan, the idea was to get ajob to support my family and extended family. | have all
the witnesses and they are over here in Guantanamo.

6. Detaineewasapprehended duringaraid on hisresidence on 23 September
2001 inKarachi (PK).

Detainee: | admit that they apprehended me on September 23 2001. They didn't
capture me, but some people smply kidnapped me while | was asdeep. | was captured
with a Pakistani cook. Therewas nobody elsewith us. An American interrogator
interrogated me, then we were given to Pakistan. That's all they had was me and the
cook. They say that they found some documentation or papers indicating some
information about weapons. That's fase. | had some money, about $13,000 and
furniture because | planned to bring my family over. The Pakistanis found out about my
money and furniture, so they accused me of being a sympathizer and wanted to turn me
over. During my lifetime, | have never touched a weapon. | have never taken any kind
of training or things like that. So where did | get the papers from? They're lies.

7. Alawi was capturedinafacility with other individual snow detained by DoD
and information related to weapons, expl osives and tacticswerefoundin that facility at
thetime of capture.

Detainee: The American Forcesdid not capture me.  They must have been following me
and checking up on me and things like that. They are al lies by the Pakistanis so they
can take control of my money and possessions. | came to Pakistan with alegal passport
and entered legdly. | wasrenting a place and working there because | was trying to bring
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my family over. They can accuse me of alot of accusations, the Pakistanis, but they
wrote that information. It wasn't me that wrote that information. That's dl | haveto say.

Tribunal President: Jamal, does that conclude your statement?

Detainee: Yes. | answered al the seven points, isn't that true? Do you have any other
points?

Tribund President: Yeswedo. Wewould like to ask you some questions.

Tribund President: Persona Representative, do you have any questions for the
Detainee?

Persond Representative: No, | do not, Ma'am. We covered everything we covered in
the interview.

Tribund President: Recorder, do you have any questions for the detainee?

Recorder: No, Maam.

Tribund President: Do any Tribuna members have any questions for the detainee?
Tribuna Member: You indicated that it would be hard for someone who is looking for
\rli\lg(])}rllt(?to support his family to know that Al-Wafawas aterrorist organization, is that

Detainee: Yes.

Tribunad Member: But alittle earlier before that you mentioned that you did not get a
sdary from Al-Wafa. So were you working for Al-Wafa and getting a salary or not?

Detainee: | deny that | worked with Al-Wafabecause | never took any money from
them. But | worked for my work and took my money from the man who gave methe
money in the Emirates.

Tribunal Member: Who is the man who gives you the money in the Emirates?
Detainee: OmranAlOwais

Tribunad Member: Could | just ask you to repeat that more dowly?

Detaneee OmranAlOwais

Trandator spells name.

| SN#577
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Tribuna Member: Omran Al Owais?

Trandator: Hisnameis Omran Al Owals. And heisknown - not an dias - everybody
over there, knows your name by your oldest son's name. You see, hisnameis Abu
Omran.

Detainee: This guy was working doing the same thing | was doing before | got into the
picture. | would need the money, so | asked himif | could do the job.

Tribunad Member: So where did he get the money? Where did Omran Al Owais get the
money from?

Detainee: From the Emirates.

Tribuna Member: So was he fund raising?

Detainee: He was a businessman. | don't know if he was fund raising.

Tribunad Member: So Omran Al Owais would send money to you in Afghanistan?
Detainee: Yes, and you can check my bank record.

Tribund Member: And then what would you do with the money?

Detainee: It was limited to buying medicine for the hospital.

Tribunal Member: Would you work with Al-Wafa? But not necessarily for Al-Wafa, so
would you assst Al-Wafa.?

Detainee: | was not working with Al-Wafa
Tribunal Member: Did you associate with any people that worked for Al-Wafa?
Detainee: When | went to Afghanistan, | saw some people from Al-Wafa. Because

when | wasthere for 15 days, | was inthe Al-Wafa organization's offices to find out how
they distribute the medicine.

Tribunal Member: Relating to Al Haramayn, there was atime when you were serving as
the director's representative while he Ieft the country? Isthat correct?

Detainee: Yes.

Tribuna Member: And was Al Haramayn paying you sdary?
Detainee: Yes.
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Tribunad Member: Andthat was in Azerbaijan?
Detainee: Yes.

Tribunal Member: When you visited the Al-Wafa office to see how they were
distributing medicine, wasthat in May of 2001?

Detainee: Yes, that'strue.

Tribunal Member: What was name of the person that you were arrested with in Pakistan
- the cook?

Detainee: His name is Fadle Rahman [spdlled by trandator].

Tribuna Member: Fadle Rahman?

Trandator: Yes.

Detainee: Eventhe CIA, | believe they have met with him.

Tribuna member: Was Fadle Rahman a member of Al Qaida or the Taliban?

Detainee: Hewas a cook and he rented his servicesto help me and the neighborhood
people. He's aPakistani.

Tribunal Member: But was he amember of Al Qaida or the Taliban?
Detainee: | don't think knew of the Taliban or Al Qaida

Tribunal Member: Were you at anytime a member of Al Qaida or the Taliban?
Detainee: No, that never happened.

Tribunal member: When you traveled to Kandahar in May of 2001...
Detainee: Yes.

Tribuna Member: Were you going from Pakistan to Afghanistan?

Detainee: Yes.

Tribund Member: How did you affect that travel? How did you get into Afghanistan?
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Detainee: | went to Karachi, from Y emen, to Karachi, and then from Karachi to Quetta.
One of the Afghanis was waiting for me and took me to Kandahar.

Tribunal President: When you bought the medicine, where were you taking the
medicine?

Detainee: | take it to Afghanistan.

Tribuna President: Where in Afghanistan?
Detainee: The Al-Wafa organization receives it.
Tribund President: I'm sorry. | didn't hear you.

Detainee: The Al-Wafa organization receives it because the Al-Wafa organization was
the organization that oversees the distribution of the medicine.

Tribuna President: Where did you get the medicine from?

Detainee: It'sall from Pakistan.

Tribuna Presdent: Where in Pakistan?

Detainee: From Karachi.

Tribunal Presdent: Specificdly, isit ahospitd? Isit astore?

Detainee: Medical stores or organizations, they sdll it. There are some stores that
gpecialize in medication and wheelchairs and beds and things like that. \We were getting

it fromthere. And dl theinvoicesare availableto you. And dl these stores are very well
known stores.

Tribund President: So, | just need to be clear. It was your responshbility to pick up the
medicine and suppliesin Pakistan and take it to Afghanistan to Al-Wafa?

Detainee: -1 want to explainto you. When you work in Pekistan, there were other people
before me doing the same work. They organized it in such away that they will buy the
medicine. 1 was working with, another guy whose nameis Dr. Iman, who isalso a
detainee here. And another guy whose name is Jamil. Jamil was set free, he was set free,

Tribuna President: Can he give me Jamil's last name?
Detainee: Jamil Qassem.
Tribunad President: Canyou spell that for me please?
|SNHS77
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Trandator: Qassem.

Tribunal President: Okay, and can he give me the Doctor's full name?
Detainee: Iman Said DaDarfi [trandator spellg],

Tribuna President: Isthis the same place or organization that you sad you were a
representative?

Detainee: Isyour question when | wasin or in Al Haramayn?

Tribuna President: Were you arepresentative at Al Haramayn? Did you have the same
duties and responsibilities in both organizations?

Detainee: | never heard anything about that.

Trandator: He sad he never heard anything about that. | was asking him about the same
respongibilitiesin the two different places and he said he's never heard of Al-Wafa

Detainee: Al Haramayn organization is agovernmental agency | worked for.

Tribuna President: | needto be clear what his duties and responsibilities were for the Al
Haramayn.

Detainee: To help the refugees. We had a bunch of projects such as building mosgues,
taking care of orphans during the fest of Ramadan and the Eid, which follows after
Ramadan. Itsmain purposeis to establish five different camps for the refugees. To
distribute dl kinds of things, such as food, medicine, so forth.

Tribuna President: Okay, you have described what the organization does. 1'd liketo
know exactly what did you do?

Detainee: | was responsible for overseeing the refugee camp.

Tribuna President: So like a manager?

Detainee: | was not the manager, but | was responsible for it.

Tribuna President: And at the Azerbaijan branch, what did he do there?

Detainee: | was astudent studying there and working while | was studying for the Al
Haramayn.

Tribund President: What did he study?

| SN#577
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Detainee: Petroleum Engineering.
Tribuna President: I'm sorry.
Trandator: Petroleum Engineering.

Tribund President: You said that you went to Pakistan to find ajob and support your
family. What type of job did you have in Pakistan?

Detainee: | was the assistant to Dr. Iman and | was buying the medicine. The guy who
was giving us the money would come and see us and then go back to the Emirates.

Tribuna President: While you were in Pakistan, where did you live?
Detainee: A hotel, and | rented ahouse and that's where | got kidnapped from.
Tribuna President: Do you know who kidnapped you?

Detainee: | found out later that it was the Pakistani government.

Tribund President: Did the Pakistani government accuse you of anything?

Detainee: To the contrary, the Pakistani government said that they had nothing against
me. My work islegal, my staying hereislegal, everything isfinewith me. Y ou entered
inalegd way and you're residing here legdly. The United States is watching the Al-
Wafa organization along with other organizations.

Tribuna President: Okay, so if | understand correctly what happened when the Pakistani
government said hewas legd - did they release him?

Detainee: They did not release me. They turned me over to the United States. They took
me from Pekistan to Jordan. Four months later, | was turned over to the American
government. But | didn't have any problems in Pakistan.

Tribund President: So the Pakistani government took you to Jordan and turned you over
to the U.S. government in Jordan, not in Pakistan?

Detainee: The United States Government is the one who took me Jordan. The Pakistan
government told me that the United States would take me to Jordan. After Jordan, | was
coming back to Pakistan. And they never told me where | was going. And | found out
later on that they had taken me Jordan.

Tribunad President: Does anybody €l se have any other questions?
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Tribuna Member: Just for the information of the panel, how was he treated in Jordan?
Detainee: | wasin Jordaninacell, but | wasn't mistreated or anything like that.
Tribunal Member: Just wanted to make sure.

Tribuna President: PR, the detainee indicated that there were people he'd like for usto
talk to verify hisstory. Did he at anytime, ask you to ask us for awitness?

Personal Representative: No, as| indicated on the form, there were no witnesses
requested.

Detainee: Even though we didn't talk about that, | have given you al the information
about these people and these arein here.

Tribuna President: Is there anything else you would like to add to his statement?

Detainee: I'vetoldyoual | had. The only thing | can say isthat they arrested me before
the attack. | was sitting inmy home. How can you consider me an enemy combatant
when | was just sitting in my home? My own home where | was arrested. | am not an
enemy combatant, | am a deeping combatant because | was degping in my home.

Tribuna President: Let me make aclarification. Youinitialy sad that you were
kidnapped, and thistime you said you were arrested.

Detainee: It'srepeated so many times, they arrest you, they arrest you, they arrest you.
That's the thing sticks in your mind. How canyou call aperson an enemy combatant
when you're degping in your own home and somebody comes to your home and takes
you somewhere and you don't know where that is?

Tribuna President: Has it dways been your story that you were kidnapped?

Detainee: 1'm using the word kidnapped as synonymous with the word arrested.
Tribuna President: | need to be clear, were you arrested or were you kidnapped?
Detainee: | consider it akidnapping.

Tribunad President: Do you have any questions?

Tribund Member: Yes, Maam, if | could. He mentioned just a couple of minutes ago
where he was arrested/kidnapped before the attack, but it shows here, 23 September
2001. Ishetaking about 9/11 or some other attack?

Detainee: Before that.
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Enclosure (3)
Page 10 of 11

UNCLASS FIED//FOUO



UNCLASSIFIED//FOUO

Tribunal Member: He was arrested before September 117, 2001?

Detanee: After.

Tribuna President: Personal Representative, do you have any other evidence or doesthe
detainee have any previoudy agpproved witnesses to present to the Tribunal?

Persond Representative: | have just one exhibit and that is the copy marked D-B, which
isthe same asthe sworn ord statement by the detainee.

Tribunal President: | just want to clarify that thisis the statement that was read by the
Detainee earlier today during this Tribunal.

Detainee: In addition to that, what | have written there.

Tribuna President: All unclassified evidence having been provided to the Tribundl, this
concludes the Tribuna session.

AUTHENTICATION

| certify the material contained in this transcript is atrue and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Colond, U.S. Army
Tribuna President
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In the following section of the summarized transcript, the Detainee reads hiswritten
satement (attached as Exhibit D-B) to the Tribunal. The statement addr esses each
point on the Unclassfied Summary of Evidence in order. Because the statement
does not always indicate the text of the point being addr essed, the points from the
Unclassfied Summary of Evidence are provided below in italics to put the
detainee's statement into context A copy of the trandation given in the hearing has
also been attached to Exhibit D-B.

3.a. Thedetainee hasworked for various Non-Gover nmental Organizations (NGO) with
Al Qaida and Taliban connections.

Detainee: They accused me of working for different organizations and there weren't
many organizations, there is only one organization, which isAl-Wafa. And even Al
Wefa, | chalenge anybody to present any kind evidence that | have worked with them. |
used to buy medicine for the Al-Wafaorganization, and they use to distribute it. | did not
take any money from Al-Wafa and they did not pay with any money. | do not know
anybody from the Al-Wafa organization. | did not get a paycheck from them and | did
not work with them. But people were just, you know, buying, them medicines and | was
working with them. And | can prove al that, because | have witnesses. These people,
they are here in prison. And you can ask them if anybody knows me from before. If they
don't know me and | don't know them, how can | work with them? With the
organization? That coversthe main point.

/. Detainee admitted he wasthe director of the Baku, Azerbaijan branch of the Al
Haramayn.

Detainee: | was not the director. Working for the Al Haramayn, | was arepresentative.
The director made me arepresentative until he comes back from histrip. So they can
replace the director. | have the witnesses and they are with the Al Haramayn
organization. The Al Haramayn organization is a governmental agency. How isit
classfied as non-governmental and the person in charge is the Minister of the Mudim
Association.

Persona Representative: Minister of Idamic Affairs.

2. Al Haramaynisan NGO with known Al Qaida connections.
Detainee: When you are talking about my connection to Al Qaida, | am not the director
and | don't know them. | was an employee in one of the offices and they had many
offices there. According to my knowledge, | thought that this particular organization is
one of the best and the most well recognized organizations in that part of the world.

3. Detaineeadmitted traveling to Kandahar (AF) in May 2001 toworkintheAl
Wafa office.



Detainee: | did not go to Afghanistan to work there, | was there just to visit. How can
you contradict yourself? One time you are saying that | am a director in one of the
organizations and | am traveling to Afghanistan, not to work for Al-Wafa. | went there
for two weeks just to find out how the work was done and how the medicine is
distributed. | have witnesses for every point that | have discussed.

4. Detaineeadmitted hewasthedirector of the Karachi (PK) branch of Al Wafa.

Detainee: There's no officid office for the Al-Wafa organization in Pakistan. And the
people there, before | got there, were doing the same work. There was no director and |
was not a director either. | was working for somebody that was in the United Arab
Emirates. And you know his name. He isthe one that gave me the money and | bought
the medicine for Afghanistan. In this case, who would be the director, me or him? Also,
| do not work for Al-Wafa. By what reason do you clam | worked for Al-Wafa?

5. Al Wafaisan NGO with known Al Qaida connections.

Detainee: Asfa asyou know, Al-Wafabeing anon-governmental organization, | don't
know that because | never worked with them. | was never given any salaries, and wasn't
getting paid from them. Y ou say that it has connectionto Al Qaida? | never heard that
from anyone else except from you. | didn't see anything wrong that they've done other
than charity work. There'sapoint | would like you to keegp inmind. They don't know
that the Al Haramayn and Al-Wafa organizations, both of them were operating before the
attack on September 11™ and before that attack, we never heard that it was aterrorist
organization. How would an individual who's looking for work to support his family,
know if that organization is aterrorist organization or not? Y ou know that my going to
Pakistan, the idea was to get a job to support my family and extended family. | have dl
the witnesses and they are over here in Guantanamo.

6. Detaineewasapprehended duringaraid on hisresidence on 23 September
2001 inKarachi (PK).

Detainee: | admit that they apprehended me on September 23" 2001. They didn't
capture me, but some people smply kidnapped me while | was adeep. | was captured
with aPekistani cook. There was nobody else with us. An American interrogator
interrogated me, then we were given to Pakistan. That's all they had was me and the
cook. They say that they found some documentation or papers indicating some
information about weapons. That'sfdse. | had some money, about $13,000 and
furniture because | planned to bring my family over. The Pakistanisfound out about my
money and furniture, so they accused me of being a sympathizer and wanted to turn me
over. During my lifetime, | have never touched aweapon. | have never taken any kind
of training or things like that. So where did | get the papers from? They're lies.



7. Alawi was capturedinafacility with other individual snow detained by DoD
and information related to weapons, expl osives and tacticswerefound in that facility at
thetime of capture.

Detainee: The American Forces did not capture me.  They must have been following me
and checking up onme and things like that. They are all lies by the Pakistanis so they
can take control of my money and possessions. | came to Pakistan with alega passport
and entered legally. | was renting aplace and working there because | was trying to bring
my family over. They can accuse me of alot of accusations, the Pakistanis, but they
wrote that information. It wasn't me that wrote that information. That's dl | have to say.
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Summarized Sworn Detainee Statement

When asked by the Tribuna President if the detainee understood the CSRT process, the
Detainee answered, "Yes."

When asked by the Tribunal President if the detainee had any questions concerning the
Tribunal processthe detainee answered, "No."

[The Recorder read paragraph 3.a], "The detainee is amember of, or associated with, the
Taliban."

Detanee: No.

[The Recorder read paragraph 3.a.l], "The detainee admitted he traveled from Yemento
Afghanistan via Pakistan in May 2001 to receive combat arms training.”

Detainee: I'm not sure of the date, but the training was not for fighting.

Tribuna President: Y ou will be given an opportunity to address each of thesein just a
moment. For now just let the Recorder read those to us, we have not heard them before.

[The Tribuna President asked if the Detainee wanted to make a statement under oath.]
Detainee: A lot of the statements here are incorrect.

Tribuna President: Would you like to make your statement to us under oath?
Detainee: You read and I'll tell you if it's wrong or right.

Tribunal President: Very well. Personal Representative would you like to go through
these with the Detainee please.

Persona Representative: Concerning item 3.a.l, the detainee admitted he traveled from
Y emen to Afghanistan via Pakistan in May 2001 to recelve combat arms training.

Detainee: | don't know the date and the training was without fighting.

Persond Representative: Previoudy he discussed that thetraining is atype of
preparation and is areligious obligation.

Detainee: | did not say that | saidtraining only.

Persona Representative: Concerning item 3.a.2, upon entering Afghanistan, detainee
sought out Taliban members.
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Detainee: Yes.

Persona Representative: Concerning item 3.a.3, the detainee served as a courier for a
Taiban member, making approximately ten trips between Kabul and Kandahar during a
three month period.

Detainee: Thetripswerenot as acourier and it was nine trips not ten.

Persona Representative: Concerning item 3.b, the detainee participated in military
operations against the United States and its codlition partners.

Detainee: No.

Personal Representative: Concerning item 3.b.1, the detainee was present in Kabul
during the United States air campaign.

Detainee: | was starting to leave.

Personal Representative: Concerning item 3.b.2, the detainee was injured in an aeria
bombing attack near Khowst, Afghanistan.

Detainee: Yes.

Persona Representative: Concerning item 3.b.3, the detainee was identified as a'Y emeni
mujahid who trained at Al-Farouq training camp and was captured at ToraBora,
Afghanistan.

Detainee: No.

Persona Representative: And when we spoke, he reiterated that he was not mujahid.
Detainee: Yes.

Persona Representative: He never trained and was captured in Pakistan.

Detainee: Yes.

[Tr{)bur;?] President asked if the Detainee had any other evidence to present to the
Tribun

Detainee No.
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Summarized Answersin Responseto Questionsbv the Tribunal Members

Q.
A
Q
A
Q.
A
Q
A
Q

Why did you travel to Afghanistan?

For training.

What kind of training?

Anything.

Any kind of training?

Nothing, just small thingslike the Kalashnikov.

So, military training?

| don't know. Does everyone know thisismilitary training?

Y ou said yes to the question about when you entered Afghanistan you sought out
Taiban members? Why did you seek out Taliban members?

Just something for me. | take what | want and then leave.

When you say take what you want, are you talking about the training you wanted?
Yes.

And the Taliban was providing the training?

No, | didn't seethem.

. You said you took nine or ten trips between Kabul and Kandahar if they were not

for acourier, what were those trips for?

To search for training.

[Tribunal President asked if the Detainee had any further evidence to present to the
Tribunad]

Detainee No.
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AUTHENTICATION

| certify the material contained in this transcript is atrue and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Nfl? ., Col, USAF
Tribunal President
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